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جهان اقتصاد گزارش می دهد؛

زخم کاری تعطیلی پنجشنبه ها 
بر پیکر اقتصاد ایران

»جهان اقتصاد« خرید میلیونی طلای آنلاین 
را بررسی کرد؛

بازهم بوی پولشویی 
به مشام می رسد

بر اساس اعلام پلیس امنیت اقتصادی بیش از ۱۰ میلیون نفر به صورت 
آنلاین طلای آب شده خریداری کرده اند ، موضوعی که به گفته کارشناسان 
هیچ تضمینی در خصوص فعالیت این سایت ها و پلتفرم ها وجود ندارداما  
سوال اصلی این است که چه تضمینی برای متقاضیانی وجود دارد که به 
قصد حفظ ارزش دارایی خود در این این سایت ها اقدام به سرمایه گذاری 

می کنند . ایا بازهم پای جذب سرمایه مردم و پولشویی در میان است ؟ 
خالی فروشی، نوعی معامله است که در آن فروشنده بدون داشتن دارایی 
واقعی، متعهد به فروش آن می شود، معمولًاً با این هدف که از کاهش قیمت 
سود ببرد. این اصطلاح در بازار معاملات طلا به معنای فروش دارایی ای 

است که فروشنده در حال حاضر مالک آن نیست.

ضرورت عدم توقف کالا و 
ناوگان ترانزیت در مرزها

وزیر راه و شهرسازی در نشست شورای ساماندهی مبادی ورودی و 
خروجی مجاز زمینی کشور بر ضرورت عدم توقف کالاً و ناوگان ترانزیت 

در مرزها تاکید کرد.

خبریادداشتیادداشت

محسن بهرامی ارض اقدس 
عضوهیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران 

زهرا کاویانی

سرمایه  گذاری بزرگ  مستلزم 
پذیرش ریسک است

مساله توسعه در ایران
   مزیت انحصاری انقلاب ما

مدیریت موفق »بحران« است
 صفحه2 صفحه4 صفحه3

شهرداری دیواندره در نظر دارد به استناد آیین نامه مالی شهرداری ها تعداد  58 باب مغازه 
را از طریق مزایده عمومی در قالب عقد اجاره به مدت یکسال به اشخاص واگذار نماید. لذا 
متقاضیان جهت کسب اطلاعات و دریافت اسناد و ثبت نام به سامانه ستاد ایران 

setadiran.ir  مراجعه و اقدام نمایید.
شناسه آگهی: 1876301

قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء )ص( –موسسه شهید رجایی در نظر دارد " خرید انواع آهن آلات" در پروژه احداث بوستان شهر زنجان را از طریق برگزاری مناقصه 

عمومی برونسپاری نماید.

لذا از پیمانکاران واجد شرایط  دعوت به عمل می آید جهت دریافت اسناد مناقصه  به آدرس زنجان- میدان ولیعصر-خیابان فیاض بخش جنوبی-انتهای کوچه 

شهید جوادی – واحد امور قراردادها مراجعه فرمایند یا با شماره تلفن 09910447155)آقای نوری( در ساعات اداری تماس حاصل نمایند.

مهلت دریافت و بازگشت اسناد مناقصه تا تاریخ 1403/11/28 می باشد.

تضمین شرکت در مناقصه مبلغ 2.500.000.000 ریال مطابق با آیین نامه تضامین دولتی می باشد.

پیمانکاران می بایست جهت دریافت اسناد معرفی نامه ارائه نمایند.

نحوه پرداخت به صورت 100 % غیرنقدی می باشد.

هزینه چاپ آگهی مناقصه در روزنامه به عهده برنده مناقصه می باشد.

شـهرداری پرند به اسـتناد مجوز شـماره 031656 مورخ 1403/10/10 در نظر دارد اجاره بازار 
روز میـوه و تـره بـار ایمان واقع در فاز دو شـهر پرند بـه شـماره 5003098283000025 را از 
طریـق مزایـده عمومی به اشـخاص واجد شـرایط واگذار نمایـد. لذا جهت دریافت اسـناد 
فراخـوان و اطلاعات بیشـتر میتوانند از تاریـخ 1403/11/15 با مراجعه به سـامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir( در فراخوان شرکت نمایند.
1- مبلغ پایه اجاره بهاء 96/096/000/000 ریال

2-  سـپرده شـرکت در مزایده 4/804/800/000 ریال که بایسـتی نقداً به حسـاب شـماره 
0109113366006 شـماره شـباء IR280170000000109113366006( نـزد بانـک ملی به نام 
شـهرداری پرند یا بصورت ضمانتنامه بانکی تسـلیم دبیرخانه این شـهرداری گـردد. لازم 
بـه ذکر اسـت چنانچـه برنـدگان اول و دوم مزایده حاضر به عقد قرارداد نشـوند سـپرده 

آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد.
3_ مهلت و محل دریافت اسـناد مزایده : از تاریخ انتشـار آگهی تا سـاعت 12:00 روز شـنبه 
مورخ 1403/11/20 و دریافت . اسـناد آن صرفاً از طریق سـامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

)ستاد به آدرس www.setadiran.ir ( میباشد.

4- مهلـت و محل تسـلیم پیشـنهادات:  متقاضیان میبایسـت پاکتهای پیشـنهاد قیمت 
خود را که برابر شـرایط مندرج در اسـناد مزایده تنظیم شـده اسـت را حداکثر تا سـاعت 
 12:00 روز چهارشـنبه مـورخ 1403/12/01 در سـامانه تـدارکات الکترونیـک دولـت

 )www.setadiran.ir (بارگذاری نمایند.
** تذکر : صرفاً اسـناد پاکتهای پیشنهاد )ب( و )ج( دارای امضای الکترونیکی مورد پذیرش 
اسـت و در جلسـه بازگشـایی پاکتهای )ب( و )ج(، اسـناد فیزیکی )کاغذی( و اسـناد فاقد 

امضای الکترونیکی )دارای مهر گرم (به هیچ وجه مورد پذیرش نیست.
5_  مـدارک لازم جهـت دریافت اسـناد:  متقاضیان میبایسـت از طریق سـامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت )www.setadiran.ir( نسبت به تهیه اسناد اقدام نمایند.
6_ زمان بازگشایی پیشنهادها : ساعت 14:00 روز چهارشنبه مورخ 1403/12/01 می باشد.

7- شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است.
8 - هزینـه خرید اسـناد در واحد درآمد شـهرداری یا از طریق سـامانه سـتاد ایران انجام 

و ارائه آن در پاکت ضمانت نامه )پاکت الف( صورت پذیرد.
چاپ نوبت اول: 1403/11/15       چاپ نوبت دوم 1403/11/20

 مزایده مرحله دوم مزایده مرحله دوم
 اجاره املاک شهرداری دیواندره اجاره املاک شهرداری دیواندره

 آگهی مناقصه عمومی آگهی مناقصه عمومی
 یک مرحله ای  یک مرحله ای 

 آگهی فراخوان تجدید آگهی فراخوان تجدید
 مزایده عمومی شماره  مزایده عمومی شماره ۲۵۲۵ بیست و پنج بیست و پنج

نوبت اول

نوبت اول

نوبت اول

منصور مراد ویسی - شهر دار دیواندره

قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء )ص(- موسسه شهید رجایی

رحمت اله پایدار- شهردار پرند

»جهان اقتصاد« گزارش می دهد »جهان اقتصاد« گزارش می دهد 

تضمین بازارهای جدید با دیپلماسی انرژیتضمین بازارهای جدید با دیپلماسی انرژی

شینا انصاری، معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیست کشور با همراهی محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل 
شــرکت فولاد مبارکه، مرجان شــاکری مدیــرکل حفاظت 
محیط زیست استان اصفهان و شادی فضلی فرماندار کوهپایه 
روز پنج شنبه 11 بهمن ماه از نیروگاه خورشیدی 600 مگاواتی 
فولاد مبارکه، بزرگ ترین نیروگاه خورشیدی متمرکز کشــور 

)آفتاب شرق( بازدید کردند.
معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
کشــور در حاشیه بازدید از نیروگاه خورشیدی فولاد مبارکه 
گفت: امروز از نیروگاه 600 مگاواتی آفتاب شــرق در استان 
اصفهان که در حال تکمیل اســت، بازدیــد کردیم. یکی از 
رویکردهایی که در دولت چهاردهم در پاسخ به ناترازی انرژی 
و حفظ محیط زیست دنبال می کنیم توسعه و تنوع سبد انرژی 
و استفاده از انرژی های پاک به خصوص نیروگاه های خورشیدی 
اســت و این اقدام فولاد مبارکه در جهــت همین رویکرد و 

سیاست های بالادستی در قانون برنامه هفتم توسعه است.
انصاری ابراز امیدواری کرد این نیروگاه باتوجه به هدف گذاری 
انجام شده تا ســال آینده به بهره برداری برسد و باعث کاهش 
مصرف سوخت های فسیلی و کاهش انتشار گازهای گلخانه ای 

بشود.
مدیرعامل فولاد مبارکه در بازدیــد معاون رئیس جمهوری و 
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست از عملیات تکمیل نیروگاه 

خورشیدی 600 مگاواتی مطرح کرد:
کاهش 850 هزار تن تولید گاز CO2 با راه اندازی کامل نیروگاه 

خورشیدی فولاد مبارکه
محمدیاســر طیب نیا، مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه، در 
حاشیه بازدید معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیست از نیروگاه خورشیدی 600 مگاواتی این شرکت، 
ضمن ارائه گزارشی از مراحل ســاخت ایــن نیروگاه، میزان 

سرمایه گذاری های انجام شده و اقدامات جامع این شرکت در 
زمینه حفظ محیط زیست گفت: نیروگاه آفتاب شرق بزرگ ترین 
نیروگاه متمرکز خورشیدی کشــور و بیست و پنجمین نیروگاه 

بزرگ مقیاس خورشیدی دنیاست.
وی افزود: این نیروگاه علاوه بر اینکه به لحاظ تولید انرژی، سهم 
بســزایی در رفع ناترازی ها دارد، به جهت مزایای نیروگاه های 

تجدیدپذیر هم ارزش آفرین است.
به گفته مدیرعامل فولاد مبارکه، برنامه ریزی اولیه این بود که 
طی 42 ماه این نیروگاه احداث شــود، ولی با توجه به شرایط 
کشور و نیازی که وجود دارد، این برنامه به صورت فشرده تری 
عملیاتی شد و به لطف الهی تا پایان سال آینده کل ظرفیت این 

نیروگاه در مدار قرار می گیرد.
طیب نیا با بیان اینکه تا به امــروز 40 مگاوات از ظرفیت این 
نیروگاه وارد مدار شده و نزدیک 60 مگاوات نصب انجام شده 
است، تأکید کرد: به دلیل چالش های مختلف در زمینه واردات 
تجهیزات و نصب آن ها و ســایر مشکلات مربوط به پروژه، به 
بهره برداری رســاندن ظرفیت کامل این نیروگاه تا پایان سال 
آینده کار بسیار سختی است؛ اما با جدیت به دنبال تحقق این 

هدف گذاری چالشی هستیم.
به گفته مدیرعامل فولاد مبارکه از مزایای محیط زیستی این 
نیروگاه می توان به کاهش 850 هزار تن CO2 در سال اشاره 
کرد که معادل ظرفیــت 42.5 میلیون اصله درخت در جهت 
جذب CO2 و معــادل تأمین نیاز برق بیش از 400 هزار منزل 

مسکونی و یا 15 میلیون لامپ است.
وی در خاتمه خاطرنشان کرد: مزایای یادشده در شهر و استان 
اصفهان که جزو آلوده ترین شهرهای کشور است، از مصادیق 
بارز ایفای مسئولیت اجتماعی فولاد مبارکه است و امیدواریم 
بتوانیم با تســریع در انجام این پروژه در جهت خلق آینده ای 

بهتر برای جامعه گام برداریم.

معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در بازدید از نیروگاه خورشیدی فولاد مبارکه:معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در بازدید از نیروگاه خورشیدی فولاد مبارکه:

پاسخی به رفع ناترازی انرژی با احداث نیروگاه خورشیدی پاسخی به رفع ناترازی انرژی با احداث نیروگاه خورشیدی 
فولاد مبارکهفولاد مبارکه
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رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار اساتید، قاریان 
و حافظان برتر شرکت کننده در چهل و یکمین دوره 
مسابقات بین المللی قرآن و قشرهایی از مردم، قرآن را 
معجزه جاودانه نبی مکرم اسلام خواندند و تأکید کردند: 
توکل حقیقی به پروردگار، هر امر محالی را هم محقق 

می کند.
به گزارش ایسنا، حضرت آیت الله خامنه ای با تبریک 
میلاد اباعبدالله الحسین)ع(، استمرار اعجاز قرآنی و نبوی 
را برکت عظیمی برای انسان و عالم وجود برشمردند و 
گفتند: هنگام مراجعه و تلاوت قرآن باید توجه کامل 

داشت که با معجزه رسول خاتم روبه رو هستیم.
ایشان لفظ، نظم، مفاهیم، بیان سنت های الهی و همه 
چیز قرآن را معجزه خواندند و گفتند: اگر از این معجزه 
برطرف  بشر  مشکلات  همه  شود،  بهره گیری  عظیم 

می شود و زندگی جوامع بشری سامان می یابد.
رهبر انقلاب با اشاره به دسترسی اولیاء و علما و بزرگان 
به معارف بلند قرآنی، گفتند: برای آحاد بشر نیز همین 

تعابیر ظاهری و درس های مشهود قرآن راهگشاست.
حضرت آیت الله خامنه ای در تبیین مفهوم قرآنی 
»توکل« گفتند: به فرموده کلام الله مجید، هرکس به 
خدا توکل کند خدا برای او کافی است؛ بنابراین اگر 
شروط توکل رعایت شود، این وعده الهی حتماً تحقق 

می یابد
ایشان، اعتماد و یقین به وعده های صادق الهی را 
شرط ذهنی توکل خواندند و افزودند: باید بدون هیچ  گونه 
سوءظن، یقین داشت که به اذن پروردگار، هر امر محالی 

ممکن خواهد شد.
رهبر انقلاب پیروزی مردم غزه بر رژیم صهیونیستی 
و رژیم آمریکا را نمونه ای از تحقق امر محال دانستند و 

گفتند: اگر گفته می شد مردم منطقه کوچک غزه با قدرت 
بزرگی مثل آمریکا می جنگند و بر آن پیروز می شوند، 
هیچکس باور نمی کرد اما این امر محال به اذن پروردگار 

محقق شد.
حضرت آیت الله خامنه ای شرط دوم برای تحقق آیه 
»مَن یتََوَک�ل علی الله فَهُوَ حَسبُه« را حضور در میدان 
عمل برشمردند و گفتند: خداوند در هر کاری، بخشی 
را بر عهده انسان گذاشته است و اگر علاوه بر یقین ذهنی 
به وعده های پروردگار، این وظایف هم انجام شود، بدون 
تردید هر کاری حتی اگر محال باشد، ممکن خواهد شد. 
ایشان با اشاره به رویارویی استکبار با بسیاری از 
ملت های دنیا و نه فقط ملت ایران، گفتند: فرق ملت 

ایران با دیگران این است که جرأت گفتن این واقعیت 
را دارد که آمریکا متجاوز، دروغگو، فریبکار و استعمارگر 
است و به هیچ اصلی از اصول انسانی پایبند نیست؛ 
بنابراین، »مرگ بر آمریکا« می گوید اما دیگران جرأت 
بیان این حقایق و ایستادگی در مقابل آمریکا و ادای 
سهم خود در مبارزه با استکبار را ندارند بنابراین به 

نتیجه ای هم نمی رسند.
رهبر انقلاب با تأکید بر ضرورت صبر و مجاهدت برای 
حصول نتیجه، صبر و تلاش ۴۶ ساله ملت ایران در مقابل 
صف آرایی همه مستکبرین جهان را باعث رشد همه جانبه 
کشور خواندند و افزودند: ملت ایران نه تنها در این 
و  رشد  زمینه ها  همه  در  بلکه  ندید  ضربه  رویارویی 

پیشرفت کرد.
ایشان تربیت هزاران جوان و نوجوان قاری و حافظ 
قرآن در سراسر کشور را نمونه ای از پیشرفت های معنوی 
کشور برشمردند و افزودند: در جهات مادی نیز کشور 
رشد کرده و کارهای گوناگون و بزرگی به دست جوانان 
انجام شده که این پیشرفت ها با توکل به پروردگار تا 
رسیدن ملت به نقطه اوج و مطلوب خود ادامه خواهد 

یافت.
ابتدای این دیدار رئیس سازمان اوقاف و امور  در 
خیریه، گزارشی از برگزاری چهل و یکمین دوره مسابقات 
بین المللی قرآن کریم با حضور قاریانی از ۲۶ کشور 

اسلامی در مشهد مقدس بیان کرد.
برپایی دوره های حفظ و تلاوت، تفسیر و آموزش، 
مدیریت دانشگاه علوم و معارف قرآن کریم و فعالیت های 
متنوع در زمینه ترویج معارف و فرهنگ قرآنی در کشور 
از محورهای گزارش حجت الاسلام والمسلمین خاموشی 

بود. 
در این مراسم همچنین برخی شرکت کنندگان برتر 
مسابقات بین المللی اخیر قرآن کریم در مشهد مقدس، 

آقایان:
-    سید محمد حسینی پور، نفر اول رشته قرائت

-    استاد محمد علی جابین، داور بین المللی از کشور 
مصر

-    محمد خاکپور، نفر اول رشته حفظ کل 
-    محمد حسین محمد، نفر دوم رشته قرائت از 

کشور مصر
-    هاشم روغنی، قاری ممتاز بین المللی

و جمعی از نوجوانان ممتاز قرآنی به قرائت فرازهایی 
از کلام الله مجید و اجرای ابتهال پرداختند.

رهبر انقلاب: 

شرط حل مشکلات و پیشرفت، اعتماد به خدا و ورود به میدان است
اخبار

سه عاملی که منجر به شکست 
خصوصی سازی در گذشته شد

یک کارشناس اقتصادی گفت: ضعف نظارت، تدبیر دولت و مدیریت ناصحیح 
سبب شد بخش قابل توجهی از واگذاری ها نه تنها سطح اشتغال و تولید را حفظ 

نکند، بلکه به کاهش تولید و دامن زده و به بیکاری منجر شود.
محمد خوش چهره در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به وضعیت خصوصی 
در گذشته گفت: ابلاغ سیاست های اصل ۴۴ قانون اساسی و البته اجرای آن با 

وجود برخی اما و اگرهای موجود، یک ضرورت زمانی بود.
وی ادامه داد: اشکال اقتصاد ایران این است که با وجود آنکه ضریب مالکیت 
و ثروت را ملاک قرار می دهند ولی از نظر حجم اقتصاد و ثروت متفاوت است. 
اشکال اقتصاد ایران در درجه اول دولتی بودنش نیست بلکه دولت در بخش هایی 
که باید حضور داشته باشد مثل مسکن، حمل و نقل عمومی و ورزش نقش 
کمرنگی دارد و در مقابل در بخش های که نباید باشد مثل واردات و تجارت، 

حضور بسیار پررنگی از خود نشان می دهد.
این استاد دانشگاه تصریح کرد: قانون اساسی به صراحت تأمین مسکن را 
وظیفه دولت دانسته است. در کشور نئو لیبرالیستی مالزی و سنگاپور، بیش از 
۷۰ درصد بخش مسکن در دست دولت است یعنی سهم دولت در تأمین مسکن 
۷۰ درصد است ولی در ایران که قانون اساسی وظیفه تأمین مسکن را به عهده 
دولت نهاده است، سهم دولت زیر سه درصد است؛ بنابراین اینکه گفته می شود 

دولت در امر مسکن فعال شود این نیست که صرفاً وامی داده و بعد رها شود.
خوش چهره همچنین به علل ناموفق بودن برخی از واگذاری ها اشاره و 
اظهار کرد: بسیاری از واگذاری ها در کشور به دلیل ضعف در مدیریت و نظارت 
ناموفق بوده است و دلیل اینکه بخش خصوصی ضعیف نگه داشته شده و توان 
مقابله ندارد این نیست که خصوصی سازی زمین خورده است، بلکه بخشی که 

فرصت طلبی کرده سبب زمین خوردن خصوصی سازی شده است.
وی تصریح کرد: بسیاری از خصوصی سازی هایی که رخ داده صرفاً واگذاری 
بوده است؛ زیرا نه تنها سطح تولید و اشتغال را حفظ نکرده بلکه بسیاری از 
کارگاه ها و کارخانه ها را دچار مشکل کرده است. به عنوان مثال، قیمت یک 
کارخانه تولیدی به ثمن بخس فروخته شده و بخش قابل توجهی از آن به جای 
استمرار تولید، استفاده از یک فرصت بوده است.خوش چهره افزود: مثلًا زمین 
کارخانه ای از خود کارخانه با ارزش تر بوده و با این بهانه که پس از واگذاری 
بشود آن را به یک کارخانه با کاربری دیگر تبدیل کرد واگذار شده است؛ درحالی 
که این ضعف نظارت، تدبیر و مدیریت بوده که سبب شده بخش قابل توجهی 
از واگذاری ها نه تنها سطح اشتغال و تولید را حفظ نکند، بلکه به کاهش تولید 

و دامن زدن بیکاری منجر شود.
به گفته این اقتصاد دان مبانی نظری نشان داده که اگر رشد اقتصادی با 
توزیع عادلاًنه ثروت همراه نباشد، ره آوردش بهبود سطح زندگی یا رفاه مردم 
نخواهد بود. اگر هدف استراتژیک دولت ها ارتقای سطح رفاه و درآمد، اشتغال 
و بهبود زندگی مردم است، باید در کنار توزیع عادلاًنه ثروت، رشد اقتصادی را 

هم مد نظر قرار بدهند؛ زیرا یکی بدون دیگری کارکردی ندارد.
خوش چهره تصریح کرد: در حال حاضر سه نظام کاپیتالیست، سوسیالیست 
و نئولیبرالیست )اقتصاد مختلط( در دنیا وجود دارد و تجربه دنیا نیز سه نوع اقتصاد 
دولتی یا دستوری، اقتصاد آزاد یا لیبرالیسم اقتصادی مبتنی بر نظام عرضه و 
تقاضا و نظام مختلط که تلفیقی از دخالت دولت و بخش خصوصی است را 

نشان می دهد.
وی ادامه داد: در نظام جمهوری اسلامی ایران نیز اقتصاد بر سه پایه دولتی، 
خصوصی و تعاونی استوار است و مزید بر دولتی و خصوصی، مدل تعاونی هم 

دیده شده که نوعی الگوی مبتنی بر مشارکت همگانی است.
خوش چهره خاطر نشان کرد: در تمام نظام های دنیا بر ضرورت وجود 
بخش های زیربنایی و تکمیلی برای رونق و تقویت بخش های غیر دولتی و 
خصوصی تاکید شده است به این معنا که دولت باید نقش خود را در ترغیب 
بخش خصوصی برای حضور در عرصه اقتصاد پررنگ کند؛ زیرا همه مدل های 
اقتصادی حتی غربی تاکید دارند که دولت باید نقش پررنگ خود را ایفا کند تا 

بخش خصوصی با قدرت و انگیزه بیشتری فعالیت کند.
این کارشناس اقتصادی با تاکید بر اینکه در سالهای قبل هشدارهای لاًزم 
را در مورد نحوه واگذاری ها و عملکرد دولت داده است گفت: من حدود دو دهه 
پیش این نقدها را به عنوان هشدار مطرح و تاکید کردم که چه اقداماتی را نباید 
انجام دهد اما مورد توجه قرار نگرفت و باعث شد و روند خصوصی سازی در 

کشورمان به اینجا برسد که امروز همه به آن نقد دارند.
خوش چهره با اشاره به سابقه روند خصوصی سازی در کشورمان تصریح 
کرد: زمانی که در کمیسیون اصل ۴۴ مربوط به خصوصی سازی فعالیت می کردیم، 
نکات مهمی را در این حوزه مطرح کرده بودیم و از این رو حرف اصلی این است 
که کانون های قدرت ثروت و جریانات رانت خوار چه کسانی هستند که علی رغم 

همه این تذکرات کشور را به هر طرفی که بخواهند می کشند.
این کارشناس مسائل اقتصادی با بیان اینکه بسیاری از واحدها که لزومی 
به واگذاریشان نبود واگذار شدند و در نتیجه بیکاری به صورت گسترده صورت 
گرفته است، خاطرنشان کرد: درحال حاضر که اقتصاد از این نوع اقدامات ضربه 
خورده است دیگر نباید به ماهیت کار بپردازیم، بلکه کسانی که در این زمینه 

مسئولیت داشتند باید امروز پاسخ بدهند که چرا وضع این چنین شد؟

رایزن بازرگانی ایران در هند مطرح کرد:
لزوم شناسایی بازارهای جدید در 

هندوستان
 رایـزن بـازرگانی جمهـوری اسلامی ایـران در هنـد بـا اشـاره به مزیت های 
تجاری ایران و هندوسـتان، بر لزوم شناسـایی بازارهای جدید در این کشـور 

تاکید کرد.
بـه گـزارش ایرانـا از سـازمان توسـعه تجـارت ایـران، حسیـن بامیـری روز 
یکشـنبه با اشـاره به اقدامات انجام شـده با هدف توسـعه تجارت در هندوستان، 
افـزود: در ملاقـات بـا مقامـات اقتصادی هند، زمینه های تسـهیل تجارت برای 
توسـعه مناسـبات تجـاری بـا ایـن کشـور در دسـتور کار قرار دادیـم. هدف این 
اسـت کـه بسـتر را بـرای پتانسیل هـای تجـاری دو کشـور کـه تجـارتی در آن 

حوزه ها صورت نمی گیرد، فراهم کنیم.
رایـزن بـازرگانی ایـران در هندوسـتان بـا اشـاره به موافقت بـرای برگزاری 
دور چهـارم شـورای بـازرگانی بـه ریاسـت معاونـان بـازرگانی دو کشـور، گفت: 
رئیـس سـازمان توسـعه تجـارت ایـران و معـاون بـازرگانی هندی متـولی این 
شـورا خواهنـد بـود؛ ایـن شـورا ۳ دوره اجـرا شـد و دسـتاوردهای خـوبی بـرای 
تجـارت دو کشـور بـه همـراه آورد؛ احیـای مجـدد ایـن دوره، شـرایط را بـرای 
فعالیت اتاق های بازرگانی، تعامل تجار و شـرکت در نمایشـگاه های دو کشـور 

فراهم خواهد کرد.
بامیـری بـا تاکیـد بـر اهمیت شناسـایی بازارهای نـو و جدید در هند، تصریح 
کـرد: ارتبـاط بـا اتاق هـای بازرگانی اسـتان های جنوبی هند به خصوص اسـتان 
گجرات را آغاز کردیم و در همین راسـتا برای نخسـتین بار هیاتی از سیسـتان 
و بلوچسـتان بـه ایـن اسـتان آمـد و حـدود ۳۰ جلسـه B۲B بیـن تجـار ایرانی 

و هندی برگزار شد.
وی بـا تصریـح بـر آغـاز همکاری های تجاری در زمینه تجهیزات پزشـکی 
و دارو بیـن دو کشـور، افـزود: تجـارت تجهیـزات پزشـکی ایران به هندوسـتان 
محـدود اسـت، ایـن در حـالی اسـت کـه ایران توانمندی بـالاًیی در زمینه تامین 

تخت، تجهیزات اتاق عمل و تجهیزات پزشکی با قیمت مناسب دارد.

بر اساس اعلام پلیس امنیت اقتصادی بیش از ۱۰ میلیون 
نفر به صورت آنلاین طلای آب شده خریداری کرده اند ، 
موضوعی که به گفته کارشناسان هیچ تضمینی در خصوص 
فعالیت این سایت ها و پلتفرم ها وجود ندارداما  سوال اصلی 
این است که چه تضمینی برای متقاضیانی وجود دارد که به 
قصد حفظ ارزش دارایی خود در این این سایت ها اقدام به 
سرمایه گذاری می کنند . ایا بازهم پای جذب سرمایه مردم 

و پولشویی در میان است ؟ 
خالی فروشی، نوعی معامله است که در آن فروشنده بدون 
داشتن دارایی واقعی، متعهد به فروش آن می شود، معمولًاً 
با این هدف که از کاهش قیمت سود ببرد. این اصطلاح در 
دارایی ای است که  به معنای فروش  بازار معاملات طلا 

فروشنده در حال حاضر مالک آن نیست.
از سویی دیگر بسیاری از این فروشندگان به طور مشخص 
اعلام نمی کنند که چه زمانی و چگونه طلای خریداری شده 

به صورت فیزیکی تحویل داده می شود، این موضوع به ویژه 
در مورد طلای آب شده، بسیار پررنگ است که می تواند در 

نهایت تبدیل به یک کلاهبرداری اینترنتی شود.
بر همین اساس نیز با توجه به ماهیت فروش آنلاین، 

احتمال وقوع چنین جرمی دور از انتظار نیست.
در این راستا محمد کشتی آرای، عضو کمیسیون تخصصی 
طلا، جواهر و نقره اتاق اصناف ایران در گفتگو با خبرنگار 
روزنامه "جهان اقتصاد" اظهار داشت: هر کدام از تبلیغات 
فروش آنلاین طلا که در اتوبان ها دیده می شود، میلیاردها 
تومان هزینه دارد و سوال مهمی که مطرح می شود این است 
که اجاره سنگین این بیلبوردهای تبلیغاتی از کجا تأمین 

می شود که به طور حتم از جیب مردم هزینه می شود.
وی تاکید کرد: هیچ تضمینی در خصوص فعالیت این 
سایت ها و پلتفرم ها وجود ندارد. زیرا طبق قانون به هر میزانی 
که طلا می فروشند باید پشتوانه فیزیکی آن در بانک مرکزی 
یا یکی از بانک های کشور ذخیره شده باشد و چون در حال 
این  فعالیت  به  باید  ندارد،  پشتوانه ای وجود  حاضر چنین 

سایت ها و پلتفرم ها شک کرد.
علاوه بر خالی فروشی احتمال فروش طلا با عیار پایین 
و تقلبی نیز دور از انتظار نیست چراکه در صورت عدم نظارت 

بر این کسب و کارها، بسیاری از این پلت فرم ها ممکن است 
بنا به ماهیتی که دارند طلایی تحویل مشتری دهند که عیاری 
پایین تر از عیار مورد ادعای فروشنده داشته باشد؛ در واقع در 
این جرم طلاهای خریداری شده دارای عیار پایین تر از آنچه 

ادعا شده، است.
بنابراین با توجه به اینکه در خرید آنلاین طلا، امکان 
بررسی فیزیکی و اطمینان از اصالت آن وجود ندارد، خریداران 
باید صرفاً به ادعاهای فروشنده اعتماد کنند که در خرید 
آنلاین طلا، امکان بررسی فیزیکی و اطمینان از اصالت آن 
وجود ندارد، خریداران باید صرفاً به ادعاهای فروشنده اعتماد 
کنند این امر همانطور که ذکر شد، ریسک بالاًیی به همراه 

دارد.
گفتنی است طبق آمار ارائه شده از مرکز ملی بهبود محیط 
کسب و کار، از زمان راه اندازی درگاه ملی مجوزها، مجموعاً 
۱۳۳۷ درخواست برای دریافت مجوز فعالیت در پلتفرم های 
فروش آنلاین طلا به ثبت رسیده که از این تعداد، تنها ۲۶۱ 
مجوز صادر شده است. نکته قابل توجه این است که از ۱۹۰ 
مجوز صادرشده در سال ۱۴۰۳، بسیاری از این مجوزها، حتی 
بدون رعایت الزامات امنیتی و ضوابط دقیق، به پلتفرم ها اعطا 

شده است.

همچنین بر اساس معاونت بهبود محیط کسب وکار، برخی 
از درخواست های مجوز به طور غیرقانونی و بدون رعایت 
الزامات امنیتی صادر شده اند و تنها با ارائه قراردادهای رسمی 
و دریافت این ماد، پلتفرم ها می توانند به فعالیت خود ادامه 
دهند. در این بین، از آنجا که فرآیند نظارتی همچنان با 
مشکلاتی همراه است، این اقدام، به نظر می رسد تنها گامی 

ابتدایی در تنظیم بازار آنلاین طلا باشد.
از سویی دیگر نیز با توجه به اینکه طی سه سال گذشته 
اتحادیه کسب وکارهای مجازی با بلاتکلیفی روبه رو بوده 
نتوانسته نظارت خاصی بر فروشندگان آنلاین طلا داشته 
باشد؛ بنابراین چالش اصلی فروش آنلاین طلا در کنار تمام 
ریسک های اعلام شده، نبود نظارت کافی بر فعالیت آنهاست

بر این اساس، فروش آنلاین طلا در کنار تمام مزایایی 
مانند ذخیره سازی امن و سهولت مبادله، اما همانطور که ذکر 
شد ریسک هایی را نیز به دنبال دارد که این ریسک ها با توجه 
به داشتن تجاربی مانند سکه ثامن و کوروش کمپانی، تشدید 
هم می شود. بنابراین توصیه می شود خریداران طلا ضمن 
اجتناب از سپرده گذاری در پلتفرم های غیرمجاز، به وعده های 
جذاب اعتماد نکنند و در صورت تمایل به سرمایه گذاری در 

طلا، از روش های مطمئن و قانونی استفاده کنند.

فعالاًن بخش معدن کشور همگی معتقدند که جریان رشد 
۱۳ درصدی بخش معدن که هدف گذاری برنامه توسعه هفتم 
است، نه تنها دور از انتظار نیست و دست یافتنی خواهد بود 
اما الزاماتی هم دارد؛ رعایت الزامات جزو وظایف است؛ برای 
تحقق این هدف گذاری از قضا چشم به کمک دولت نداریم 
می خواهیم فعالیت خود را داشته و از ظرفیت بخش خصوصی 
دهه  چند  قانون  طبق  بنابراین  کنیم؛  استفاده  درستی  به 
گذشته، دولت باید تصدی گری را به صفر برساند و تنها ناظر 

باشد.
به گزارش ایسنا، صبح امروز )یکشنبه( نشست الزامات 
تحقق هدف گذاری برنامه توسعه هفتم در بخش معدن، با 
قدیر  ایران(،  معدن  خانه  )رئیس  بهرامن  حضور محمدرضا 
قیافه )نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران و فعال بخش معدن( 
بازرگانی  اتاق  معادن  کمیسیون  )رئیس  شکوری  بهرام  و 

ایران( برگزار شد.
نایب رئیس  بهرامن-  این نشست، محمدرضا  ابتدای  در 
اتاق بازرگانی ایران و رئیس خانه معدن ایران - ضمن اشاره 
ثروت های  این  کرد:  اظهار  کشور،  در  الهی  ثروت های  به 

شرایط  بهبود  به  کننده  کمک  می تواند  بسیار  خدادادی 
اقتصادی کشور دارد؛ علت اساسی این موضوع این است که 

ما ثروتی همچون ساختار زمین شناسی کشور داریم که به ما 
به اجازه می دهد که ما بتوانیم از ظرفیت آن استفاده کنیم. 

وجود نفت و گاز به ما اجازه می دهد که از ظرفیت نفت و گاز 
استفاده کنیم. اعتقاد ما بر این است که وقتی نفت و گاز در 
کنار سایر مواد معدنی وجود دارد، در حقیقت یک ظرفیت 
ویژه برای ذخایر است. اینکه ما عموماً نمی توانیم در زنجیره 
ارزش افزوده در بخش مواد معدنی که نیاز به انرژی دارد، 
انرژی را تامین کنیم که از ظرفیت ها به خوبی استفاده کنیم، 

مشکل اصلی ماست.
وی افزود: سه کشور هستند که این شرایط و ویژگی های 
خاصِ نفت و گاز و سایر مواد معدنی را در اختیار دارند؛ ما در 
هستیم.  منطقه  در  سرمایه گذاری  فرصت  اولین  منطقه، 
به  توجه  با  هفتم،  توسعه  برنامه  برای  درصد   ۱۳ انتخاب 
این  آیا  اما  است  تحقق  قابل  و  درست  انتخاب  ظرفیت ها، 
انتخاب، با شرایط موجود، قابل  دسترسی هست؟ ما به عنوان 
متولی بخش معدن و در واقع به عنوان سکاندار بخش اقتصاد،  
تعاریفی را ایجاد کردیم که چه کاری باید کرد و چه مسیری 
را دنبال کنیم. همانطور که ابتدای انقلاب، همه بخش ها را 
دولتی کردیم، امروز باید خصوصی شود و الزام این است که 

به بخش دارای اهلیت سپرده شود.

»جهان اقتصاد« خرید میلیونی طلای آنلاین را بررسی کرد؛

بازهم بوی پولشویی به مشام می رسد

در نشست الزامات تحقق هدفگذاری برنامه توسعه در بخش معدن عنوان شد

تحقق رشد ١٣ درصدی بخش معدن شدنی است

 لیلا صنوبری
گروه اقتصاد

معاون اول رئیس جمهور گفت: مزیت انحصاری انقلاب ما، 
مدیریت موفق »بحران« است و هر گاه که با بحران روبرو 
شده ایم، با انسجام داخلی و همراهی بیشتر مردم، به موفقیت 

رسیده ایم.
به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف در آیین تجلیل از محافظان 
نهاد ریاست جمهوری که به مناسبت میلاد امام حسین )ع( و 
روز پاسدار برگزار شد، با تقدیر از خدمات محافظان و خانواده های 
آنها گفت: از همسران  پاسداران و محافظان ریاست جمهوری 
که با وجود تمام مشکلات، شرایطی را فراهم می کنند که  
همکاران ما در آرامش به کار خود بپردازند، تقدیر و تشکر کنم

معاون اول رئیس جمهور در این مراسم افزود:  حقیقتا رفتار، 
کردار و عملکرد پاسداران و محافظان دولت، الگویی برای تمامی 
همکاران است  و ان شاءالله که خداوند، اجر زحمات خالصانه 

آنان به اسلام و کشور را عطا کند.
معاون اول رئیس جمهور در این آیین با تبریک اعیاد شعبانیه 
و دهه فجر انقلاب اسلامی گفت: انقلاب اسلامی، انقلابی 
فرهنگی و اخلاقی به رهبری مرجعی گرانقدر است و امروز خدا 
را شاکریم که در طول بیش از چهار دهه گذشته با وجود آن که 
با موانع و مشکلات سنگینی روبرو بوده ایم اما  بر توطئه ها و 
مشکلات فائق آمدیم، ما از جنگ تحمیلی  با پیروزی بیرون 
آمدیم که  در اصل، رودرویی با همه جهان استکبار بود و بعد از 
آن هم،  دشمن  هر روز با شیوه ها و فناوری های جدید به مقابله 
با انقلاب اسلامی آمد، اما به خاطر حضور مردم و حضور محافظان 
ارزشمندی که دغدغه شان ارزش ها،  اسلام، انقلاب اسلامی و 
کشور بود با عنایات خدوند از همه این میدان ها، پیروز بیرون 

آمدیم.
معاون اول رئیس جمهور افزود:  مزیت انحصاری انقلاب ما، 

مدیریت موفق »بحران« است و هر گاه که با بحران روبرو 
شده ایم، با انسجام داخلی و همراهی بیشتر مردم، به موفقیت 
رسیده ایم.عارف افزود:  برای اینکه مسیر را به درستی پیش 
ببریم، توقع این است که اصلاح از مرکز حکومت شروع بشود 
و  نظام  با  همسویی  کارآیی،  »کارآمدی،  حکومت،  مرکز  و 
ارزش های اسلامی« را نشان دهد، البته که این کار،  کاری دشوار 
است اما همکاران عزیزم در نهاد ریاست جمهوی به خوبی از 

عهده آن برآمده اند و صمیمانه از زحمات آنها تشکر می کنم.
معاون اول رئیس جمهور افزود: معتقدم که همه ما، حلقه های 
یک زنجیره هستیم و هر کدام خوب کار نکند زنجیر پاره می شود، 
در این زنجیره هر کسی با توجه به توانایی، ظرفیت و شناخت 
یک بخش کار را انجام می دهد و اگر یکی از این بخش ها را 

جدا کنید به هیچ وجه کارآمدی نخواهد داشت.
وی در ادامه گفت :  تمامی  شما همکاران گرانقدر، مسئولیت 

سنگینی به دوش دارید، اما از آن مهمتر، مسئولیت سنگینی  
است که خانواده های شما به دوش داشته  و به  درستی آن را 
انجام می دهند، چهره های آرام و بشاش محافظان،  علی رغم 
وجود مشکلات و مسائلی که همه انسان ها ممکن است با آن 
روبرو شوند، نشان از مساعدت و همکاری خوب خانواده ها دارد 
و  از همه شما خانوده های محترم تشکر می کنم و  روز پاسدار را 
که سالروز خجسته امام بزرگوار شیعیان است را تبریک می گویم 
و این افتخار بزرگی است که نصیب پاسداران شده است که 

چنین روزی به نام آنها نامگذاری شده است.
وی گفت: محافظان عزیز نهاد ریاست جمهوری، وظیفه ای 
بزرگ بر عهده دارند، آنها جانشان را برای اسلام، انقلاب اسلامی 

و کشور به میدان آورده اند.
در انتهای مراسم، از محافظان میهن با حضور معاون اول 

رئیس جمهور قدردانی شد.

عارف:   مزیت انحصاری انقلاب ما، مدیریت موفق »بحران« است
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رئیس سازمان صمت استان هرمزگان گفت: با برنامه  
استان  در  موجود  ظرفیت  و  گرفته  صورت  ریزی های 
هرمزگان، به زودی بر ناترازی انرژی در استان هرمزگان 

فائق خواهیم شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت فولاًد هرمزگان، خلیل 
قاسمی در بازدید از شرکت فولاًد هرمزگان که به همراه 
حسن ممتحن مشاور وزیر صمت انجام شد، با بیان این 

مطلب در ادامه اظهار کرد: بر اساس آخرین بازدیدی که طی 
فولاًد هرمزگان  ای  توسعه  از طرح های  ماه گذشته  چند 
داشتیم، امروز شاهدیم که این طرح ها پیشرفت قابل قبولی 
برنامه  اساس  بر  طرح ها  این  می رود  امید  و  داشته اند 
زمان بندی شده که مدیریت عامل مجموعه فولاًد هرمزگان 

ارائه کرده، به نتیجه برسند.
در حوزه  استانی  رسالت  اساس  بر  نیز  ما  افزود:   وی 

ناترازی ها برنامه ریزی های متعددی را تدوین کردیم که 
برخی در سطح ملی انجام می شود. همچنین استان هرمزگان 
تجربه ارزشمندی در زمینه مدیریت منابع انرژی و بهینه 
سازی مصرف دارد که بخش عمده ای از آن مدیون مجموعه 
فولاًد هرمزگان در پروژه ساماندهی فاضلاب بندرعباس و 
تامین آب صنایع است که پیشرفت مناسبی داشته؛ کما اینکه 
طی بازدیدی که هفته گذشته به همراه استاندار هرمزگان 
از این پروژه داشتیم، طبق برنامه تا سال آینده به بهره برداری 
خواهد رسید.رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
هرمزگان ادامه داد: یکی از راهکارهایی که برای رفع ناترازی 
انرژی در نظر گرفته شده، انتقال گاز از جزیره کیش به 
بندرعباس است و در این زمینه بازدیدی با رییس هیات 
عامل ایمیدرو از این منطقه انجام دادیم. بنابراین در صورتی 
که مشارکت بنگاه های صنعتی برای انتقال گاز همانند انتقال 
فاضلاب به استان هرمزگان وجود داشته باشد، این اطمینان 
وجود خواهد داشت که یکی از ظرفیت های خوب تامین گاز 
به  اقتصادی  بنگاه های  دیگر  و  هرمزگان  فولاًد  برای 
بهره برداری برسد و دیگر شاهد قطعی برق و گاز برای صنایع 
استان نباشیم.قاسمی خاطرنشان کرد: مکاتبات لاًزم برای 
خط انتقال گاز از سوی استاندار با وزیر نفت انجام شده و به 
زودی جلسه مشترکی نیز برگزار خواهد شد تا مقدمات انجام 
کار فراهم شود. پالاًیشگاه سرخون و قشم نیز به عنوان یک 
سناریوی بسیار مهم عملیاتی خواهند شد و با برنامه  ارائه 

شده، می توان پیش بینی کرد که کمتر از یک سال دیگر 
شاهد بهره برداری این پروژه باشیم.

استان  به  گاز  انتقال  پروژه  اجرای  با  کرد:  تاکید  وی 
هرمزگان و سیاست دولت برای تامین انرژی صنایع به زودی 
شاهد رفع ناترازی انرژی خواهیم بود. درواقع تامین گاز به 
عنوان خوراک واحدهای مصرف کننده این انرژی همچون 
واحد احیا مستقیم فولاًدسازی در دستور کار جدی استان 
قرار دارد و استاندار نیز به دنبال اخذ مجوزهای لاًزم از وزیر 

نفت است که به زودی انجام می شود.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان هرمزگان 
تصریح کرد: با ظرفیت و هماهنگی بنگاه های صنعتی و طی 
۳ سناریویی که با ایمیدرو دنبال میشود، از ذخیره سرخون 
به عنوان یک مخزن طبیعی استفاده خواهیم کرد تا این منبع 
انرژی در تابستان ذخیره و در زمستان استفاده شود. انتقال 
گاز از کیش نیز سناریوی دوم خواهد بود و در کنار آن مخازن 
یا محدوده هایی گازی که در اطراف خود بندرعباس و جزیره 

قشم وجود دارد این شرایط به طور قطع رفع خواهد شد.
قاسمی در پایان عنوان کرد: انتظار می رود که بنگاه های 
بزرگ که همواره در حوزه های مختلف مشارکت داشته اند، 
در این مسیر نیز همراه ما باشند چراکه این ظرفیت در هیچ 
استانی وجود ندارد و ما با داشتن خط انتقال به منطقه ویژه 
انتقال  پروژه  مانند  جمعی  حرکت  یک  با  پالاًیشگاه  از 

فاضلاب، می توانیم بر ناترازی های انرژی نیز فائق شویم

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان هرمزگان:

 با انتقال گاز از کیش و قشم به بندرعباس، مشکل ناترازی انرژی رفع خواهد شد
یادداشت

سرمایه  گذاری بزرگ  مستلزم 
پذیرش ریسک است

محســن بهرامی ارض اقدس 
عضوهیــات نماینــدگان اتاق بازرگانی تهران 

ــزرگ از  ــه اینکــه ســرمایه گــذاری در مقیاس هــای ب ــا توجــه ب ب
ــت ،  ــرمایه گذاراس ــک س ــتلزم ریس ــا، مس ــق دور زدن تحریم ه طری
بــر ایــن اســاس مــادامی کــه کشــور در شــرایط تحریــم و در لیســت 
سیــاه FATF قــرار دارد عــملًا امــکان انتقــال ســرمایه بــه داخــل 
ــبکه  ــق ش ــد از طری ــرمایه بای ــه س ــرا ک ــت ، چ ــم نیس ــور فراه کش

بانکی و در زمان برقراری امنیت اقتصادی منتقل شــود.
بنابرایــن وقــتی کــه جامعــه جهــانی بــا هشــدار FATF مواجــه 
اســت، دولت هــا و بنگاه هــای بــزرگ را از انتقــال ســرمایه بــه داخــل 
کشــور منــع می کنــد و از طــرف دیگــر هــم بــه درگیــر بســته بــودن 
و قطــع ارتبــاط بــا شــبکه بانــکی هســتیم، مــا عــملًا تحــت 
ــم  ــم نمی توانی ــاشی از تحری ــکلات ن ــه و مش ــت های ظالمان سیاس
ــل  ــورهایی مث ــا کش ــتی ب ــور ح ــل کش ــه داخ ــرمایه ای ب ــال س انتق

چین و روسیه و … داشــته باشیم.
همچنیــن کشــور چیــن بــرای پرداخــت مطالبــات ایــران و 
درآمدهــای ارزی کالاًهــای صــادر شــده بــه آن کشــور از جملــه نفــتی 
کــه حــتی بــا تخفیــف بــه آنهــا می فروشیــم بــا مشــکل مواجــه اســت 
ــر  ــه بهانه هــای تحریــم و FATF ب یعــنی پــول خودمــان را هــم ب
نمی گرداننــد پــس در شــرایط فعــلی انتظــار اینکــه ســرمایه گــذاری 
ــار  ــرد، انتظ ــورت بگی ــور ص ــتقیم در کش ــورت مس ــه ص ــارجی ب خ

بیهوده ای است.
ــاتی  ــا اقدام ــتای دور زدن تحریم ه ــا در راس ــاس  م ــن اس ــر ای ب
ماننــد فــروش نفــت بــا قیمــت ارزان تــر، فــروش نفــت در بازارهــای 
غیررســمی، انتقــال ارز از کشــوری بــه کشــور دیگــر را انجــام می دهیــم 
، امــا ســرمایه گــذاری در مقیاس هــای بــزرگ  تــر از طریــق دور زدن 
تحریم هــا مســتلزم ریســک ســرمایه گــذار اســت کــه ســرمایه گــذار 
در شــرایط فعــلی خــودش را بــا مشــکلات متعــدد تحریــم در 

نمی اندازد.
بــر ایــن اســاس بــه نظــر می رســد مــا بایــد قضایــای خــود را بــا 
ــد نظــر  ــح FATF تجدی ــم و در مــورد لوای ــا حــل و فصــل کنی دنی

صورت بگیرد تا بســتر برای تبادلاًت بانکی صورت پذیر باشــد.

مجمع عمومی عادی سالیانه این شرکت در تاریخ ۱۳ بهمن 
ماه ۱۴۰۳ با حضور اکثریت سهامداران، در محل سالن اجتماعات 

غدیر اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی سیرجان برگزار شد.
در این جلسه که با حضور نمایندگان سهامداران، حسابرس 
و بازرس مالی، هیأت مدیره، مدیر عامل، معاونین و برخی از 
مدیران شرکت همراه بود، مهندس فریدونی پور مدیر عامل 
شرکت، گزارشی از عملکرد و پیشرفت پروژه های شرکت در 
دوره مالی سال گذشته ارائه داد. پس از قرائت گزارش حسابرسی، 
صورت های مالی منتهی به سال مالی ۳۱/۰۶/۱۴۰۳ شرکت 

مورد بررسی قرار گرفت و به تصویب رسید.
مدیر عامل شرکت گهرحدید در این جلسه اظهار داشت: این 
و  پروژه ها  در  توجهی  قابل  پیشرفت های  توانسته  شرکت 
قراردادهای منعقده داشته باشد که این امر نشان از عزم، اراده و 
بی دریغ  حمایت های  همچنین  و  همکاران  تمامی  تلاش 

سهامداران و هیأت مدیره است.
مهندس فریدونی پور همچنین از حضور فعال سهامداران 
قدردانی کرده و از تلاش های بی وقفه کارکنان و مدیران شرکت 

نیز تشکر و قدردانی نمود.

دنیای معدن: شرکت معدنی و صنعتی گهرزمین در همایش 
هشتمین دوره جایزه ملی منابع انسانی ۳۴۰۰۰ ایران، موفق به 

دریافت تندیس بلورین D۲ شد.
به گزارش دنیای معدن، هشتمین دوره جایزه ملی تعالی 
۳۴۰۰۰ منابع انسانی ایران در روز چهارشنبه مورخ ۴ بهمن ۱۴۰۳ 
در مرکز همایش های دانشگاه تهران با حضور شرکت های برتر 
برجسته  اساتید  و  کارشناسان  صنایع،  ارشد  مدیران  کشور، 
دانشگاهی و اساتید حوزه منابع انسانی کشور برگزار شد و به 
برترین شرکت ها و سازمان های دولتی و خصوصی جوایزی به 

تناسب سطح بلوغ مدیریت منابع انسانی اهدا گردید.
و مطرح صنعتی،  بزرگ  که شرکتهای  این همایش  در 
پتروشیمی، نفت و گاز و ... حضور داشتند، شرکت معدنی و صنعتی 
گهرزمین در اولین حضور خود در جایزه ملی مدل ۳۴۰۰۰ منابع 

انسانی  موفق شد  تندیس بلورین D۲ در سطح کشوری را از 
آن خود کند.مدل ۳۴۰۰۰ که نقشه راهی برای تعالی سیستم های 
منابع انسانی در جهت تحقق استراتژی سازمان است، در سال های 
جهت  سازمان ها  از  بسیاری  استفاده  و  توجه  مورد  گذشته 
بهره گیری از یک مدل یکپارچه و منسجم برای به کار بردن 
تکنیک ها و سیستم های مدیریت منابع انسانی، قرار گرفته است

معاون توسعه مدیریت و سرمایه انسانی گهرزمین مجید 
علیدادی با اعلام این خبر گفت: کسب این جایزه نشانگر عزم 
بسیار بالاًی مجموعه گهرزمین به توسعه،  رشد و تعالی همه 

جانبه در تمامی زمینه ها می باشد.
وی افزود: با توجه به حضور تعداد زیادی از سازمان ها و 
شرکت های صاحب نام، کسب تندیس بلورین D۲ در اولین 

سال حضور، اتفاقی بسیار ارزشمند است.

مجتمع سنگ آهن سنگان)زیرمجموعه ایمیدرو( با استخراج 
۲۰ میلیون و 8۶ هزار و 5۹۶ تن سنگ آهن طی ۹ ماهه امسال؛ 

فراتر از برنامه عمل کرد.
به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، این رشد عملکرد در حالی 
محقق شده که پیش از این برنامه بخش استخراج مجتمع برای 

مدت یاد شده؛ ۱8 میلیون و ۶۰۰ هزار تن بوده است.
آمار آذرماه ۱۴۰۳

همچنین مجتمع سنگان طی آذرماه امسال؛ ۲ میلیون و ۶۱۲ 
هزار و ۴۲۲ تن استخراج سنگ آهن داشته که بیش از ۴۱۲ تن 

فراتر از برنامه)۲ میلیون و ۲۰۰ هزار تن( بوده است.

عملیات اکتشافی مجتمع سنگان؛ ۳ هزار تن بیش از برنامه
از سوی دیگر مجتمع طی ۹ ماهه امسال؛ ۱۰ هزار و ۷۹۳ 
متر اکتشاف داشته که حدود سه هزار متر بیش از برنامه)۷8۰۰ 
متر( بوده است.مجتمع سنگ آهن سنگان در شهرستان خواف 

استان خراسان رضوی قرار دارد.

 مجمع عمومی عادی سالیانه
 شرکت گهرحدید برگزار شد

در هشتمین دوره جایزه ملی منابع انسانی ۳۴۰۰۰ ایران رقم خورد؛

کسب تندیس بلورین D۲ توسط شرکت معدنی و صنعتی گهرزمین در اولین حضور خود

طی ۹ ماهه امسال محقق شد؛

استخراج سنگ آهن و عملیات اکتشافی در مجتمع سنگان فراتر از برنامه

شرکت ایران خودرو در نظر دارد یک باب واحد تجاری را از طریق برگزاری مزایده عمومی به صورت اجاره واگذار نماید؛ لذا متقاضیان محترم می توانند از تاریخ چاپ این آگهی تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 1403/11/23 به منظور دریافت و تحویل اسناد شرکت در 
مزایده عمومی به نشانی: تهران - کیلومتر 14 اتوبان تهران-کرج خروجی شهرک آزادشهر، شهرک پیکانشهر، درب 2 شرکت ایسیکو ساختمان سمند 7 طبقه همکف ، مدیریت املاک و مستغلات گروه مراجعه فرمایند؛ ضمناً متقاضیان جهت پاسخگویی به سوالات احتمالی 

خود می توانند با شماره های 48225224و48225203 تماس حاصل نمایند.

 مبلغ پایه مزایده جهت متراژکاربرینوع ملکمحل وقوع ملک
توضیحاتسپرده شرکت در مزایدهاجاره ماهیانه

 تهران کیلومتر 14 جاده قدیم کرج ، شهرک
1/020/000/000 ریال170/000/000 ریال42/89 مترمربعتجاریمغازهپیکانشهر ، نبش ورودی پاساژ پیکانشهر

 ششدانگ یک باب واحد تجاری دارای انشعابات برق
 اختصاصی ، آب و گاز مشاعی شهرک به همراه نیم طبقه

فوقانی می باشد.

توجه:
1- متقاضیان می بایست مبلغ مندرج در جدول فوق را بعنوان سپرده شرکت در مزایده به صورت چک تضمین شده بانکی ارائه نمایند. 

2- مهلت دریافت و تحویل مدارک تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 1403/11/23 ساعت 16 امکان پذیر می باشد.
3- برگزار کننده مزایده در رد و یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار می باشد و ارائه پیشنهاد حقی را برای شرکت کننده ایجاد نمی نماید.

4- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مزایده درج گردیده است.

آگهی مزایدهآگهی مزایده

شرکت ایران خودرو 

نوبت اول
مزایده شماره :1403/05

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده 
انجمن  ماشین سازان و تجهیزات پلیمری ایران به 
شماره ثبت  49255و شناسه ملی  14009014792

احتراما بدینوسیله از کلیه اعضای محترم انجمن  ماشین سازان و 

تا در جلسه مجمع  آید  بعمل می  ایران دعوت  پلیمری  تجهیزات 

عمومی عادی به طور فوق العاده انجمن که در روز سه شنبه  مورخ 

اتاق   3 شماره  ساختمان  محل  در    10:30 ساعت   1403 اسفند   7

به  ها(  تشکل  تهران)خانه  کشاورزی  و  معادن  صنایع،  بازرگانی، 

نشانی تهران، خیابان قائم مقام فراهانی،کوچه میرزاحسنی، پلاک 

18، طبقه دوم، سالن کنفرانس شماره 2  برگزار میگردد حضور بهم 

رسانند.

دستور جلسه :

1. استماع گزارش عملکرد هیات مدیره. خزانه دار و بازرس

2. تصویب صورتهای مالی منتهی به سال مالی 1402

3. انتخاب روزنامه کثیرالانتشار

4. تعیین ورودیه و حق عضویت سالیانه اعضا

5. انتخاب بازرس اصلی و بازرس علی البدل 

هیات مدیره انجمن ماشین سازان و تجهیزات پلیمری ایران

 آخرین اخبار و تازه ترین  تحلیل ها
  را در سایت جهان اقتصاد دنبال کنید
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  رضا پور حسین
 گروه زیربنایی

جهان اقتصاد: کشـوری را تصور کنید که زیر سـخت 
تریـن تحریـم هـا قـرار دارد و بـه علـت عـدم پذیرفتـن 
بـرخی قوانیـن بیـن الملـلی نیز در حوزه بانکی و مراودات 
مـالی در دسـته پـر ریسـک تریـن کشـورها قـرار گرفتـه 
اسـت. حـال ایـن کشـور قـرار اسـت دو روز از هفتـه را 
تعطیل کند که تقریبا تمام جهان در آن دو روز مشغول 
بـه فعالیـت هسـتند تـا بیـش از گذشـته در تنگنـا قـرار 
گیـرد و یـک زخـم کاری بـر پیکـر اقتصـاد خـود ایجـاد 
کنـد. صحبـت از ایـران اسـت. کشـوری کـه در مجلـس 
آن بـه همـه چیـز فکـر می شـود جـز اقتصـاد و معیشـت 

مردم.
دقیقـا در همیـن راسـتا و در میـان تمـامی گفتـه هـا و 
نصیحـت هـا و تذکرهـا، یـک عضو کمیسیـون اجتماعی 
مجلـس تاکیـد کـرد: مـا تلاش می کنیم بـه محض اتمام 
رسیـدگی بـه بخـش دوم لایحـه بودجـه ۱۴۰۴، لایحـه 
افزایـش تعـطیلات آخـر هفته جزو نخسـتین موضوعاتی 
باشـد کـه در دسـتورکار صحـن علـنی مجلـس قـرار 
می گیـرد. امـا تـا پایـان بـررسی بخـش دوم لایحه بودجه 
عـملا امـکان ورود بـه لایحـه افزایـش تعـطیلات آخـر 

هفته میسر نخواهد بود.
گـودرزی در پاسـخ بـه سـوالی کـه بـه بـرخی از 
شـنیده ها مبـنی بـر اینکـه نظـر قالیبـاف در خصـوص 
لایحـه افزایـش تعـطیلات موجـب در دسـتور کار قـرار 
نگرفتـن ایـن لایحـه شـده، خاطرنشـان کـرد: خیـر 
این گونـه نیسـت. لایحـه افزایـش تعـطیلات آخـر هفته 
نهـایی و بـه تصویـب کمیسیـون اجتماعی رسیده اسـت 

و هیـچ نظـر دیگـری اعمـال نخواهـد شـد. از سـوی دیگر 
بـر اسـاس قانـون، چـون ایـن لایحـه ارجـاعی از سـوی 
شـورای نگهبـان اسـت در صحـن علـنی مجلـس نیـز به 
بحـث گذاشـته نخواهـد شـد و صرفـا تعطیلی پنج شـنبه 
و تقلیـل سـاعات کاری از ۴۴ بـه ۴۰ سـاعت رای گیـری 
خواهـد شـد.علی بابایی کارنـامی، رئیـس کمیسیـون 
اجتمـاعی مجلـس نیـز گفـت: کار کمیسیـون اجتماعی 
در خصـوص لایحـه افزایـش تعـطیلات آخـر هفتـه بـه 
پایـان رسیـده و هیـات رئیسـه مجلـس بایـد در خصوص 
زمـان در دسـتور کار قـرار گرفتـن ایـن لایحـه تصمیـم 

بگیرد.
او تاکیـد کـرد: لایحـه افزایـش تعـطیلات آخـر هفته 
چنـد مـاه پیـش در کمیسیـون اجتمـاعی بـه تصویـب 
رسیـد و بـر ایـن اسـاس روز پنج شـنبه بـه عنـوان دومین 

روز تعطیلات آخر هفته مشخص شد.
همچنین سـاعت کاری را با نگاه به افزایش بهره وری 

به ۴۰ ساعت کاری در هفته کاهش دادیم.
رئیـس کمیسیـون اجتمـاعی مجلـس بـا بیـان اینکه 
بعـد از مصوبـه ای کـه کمیسیـون متبوعـش بـرای رفـع 
ایـرادات شـورای نگهبـان داشـت جلسـه ای بـا رئیـس 
مجلـس در خصـوص ایـن لایحـه برگـزار نشـده اسـت، 
خاطرنشـان کـرد: مـا منتظـر هسـتیم که لایحـه افزایش 
تعطیلات آخر هفته در دسـتور کار صحن علنی مجلس 
قرار گیرد.این در حالی اسـت که دیاکو حسینی؛ معاون 
بررسی         هـای اقتصـادی اتـاق بـازرگانی تهـران می گوید: 
لایحـه تعطیـلی پنج         شـنبه         ها در سـال های گذشـته از 
سـوی دولـت بـه مجلس شـورای اسلامی، اعطا شـد. این 
طـرح در مجلـس شـورای اسلامی تغییـراتی کـرد و از 

جهاتی به طرح کاملا تازه         ای تبدیل شـد. طرح یادشـده 
با هدف تطبیق سـاعات کاری در ایران با اسـتانداردهای 

جهانی، مطرح شده است. 
وی افـزود: تعـطیلات دو روز در هفتـه از جنبه هـای 
مختلفی می تواند برای اقتصاد و نیروی کار  مفید باشـد، 
امـا نقطـه ضعـف ایـن طـرح آنجاسـت کـه تعطیـلی 
کشـور،  رسـمی  تعـطیلات  به عنـوان  پنج         شـنبه         ها 
لطمـات غیر قابل جبـرانی را بـه اقتصـاد تحمیـل خواهـد 

کرد. 
و  نهـایی  تصویـب  کـرد:  خاطرنشـان  حسیـنی 
اجرایی شـدن ایـن طـرح سـوای از هزینه هـایی کـه بـه 
حـوزه لجسـتیک و انبـارداری تحمیـل می کنـد، در 
خوشـبینانه         ترین حالـت ممکـن، سـالانه ۵ تـا ۸  میلیارد 
دلار خسـارت بـه اقتصـاد ایـران تحمیـل خواهـد کرد. با 
توجـه بـه شـرایط حاکـم بـر اقتصـاد ایـران، تحریـم و 
ناکارآمدی         هـای حاکـم بـر حـوزه سیاسـتگذاری، زیـان 

یادشده قابل توجه است.
معـاون بررسی         هـای اقتصـادی اتـاق بـازرگانی تهران 
گفـت: سیاسـتگذاران و تصمیم گیـران کشـور از الحـاق 
ایـران بـه بخـشی از زنجیـره ارزش جهـانی صحبـت 
می کننـد. در همین         حـال پیشـنهادهایی بـرای ادغـام بـا 
اقتصـاد جهـانی مطـرح می شـود امـا در عمل هیچ راهکار 

کارآمدی برای تحقق این خواسته، اجرایی نمی شود.
حسیـنی گفـت: در طـول یـک دهه اخیـر تحت تاثیـر 
لطمـات  دنیـا،  بـا  سـازنده  تعامـل  نبـود  و  تحریـم 
غیرقابل جبـرانی بـه اقتصـاد کشـور تحمیـل شده اسـت 
و حـوزه تجـارت تحت تاثیـر منـفی قرارگرفته اسـت. در 
چنیـن فضـایی از سیاسـتگذاران انتظـار می رود مسیـر 
تجارت و حضور در بازار رقابت جهانی را تسـهیل کنند، 
امـا ایـن خواسـته نه         تنهـا محقـق نمی شـود بلکـه هر روز 
و در سـایه سیاسـتگذاری غلط، چالش جدیدی در مسیر 

تجارت کشور ایجاد می شود.

جهان اقتصاد گزارش می دهد؛

زخم کاری تعطیلی پنجشنبه ها بر پیکر اقتصاد ایران
یادداشت

مساله توسعه در ایران
زهرا کاویانی

اقتصاد ایران در سـال های ابتدایی پس از انقلاب رشـد قابل توجهی 
در شـاخص های اولیـهٔ  توسـعه و همچنیـن محرومیـت زدایی به خصوص 
در دو بخـش بهداشـت و آمـوزش داشـت. نـرخ باسـوادی بـه عنـوان 
ابتدایی ترین شـاخص دسـتیابی به امکانات آموزشی بسیار رشـد داشـته 
اسـت. از ابتـدای انـقلاب نـرخ باسـوادی از حـدود ۳۶ درصـد که در حدود 
۳۰ واحـد درصـد کمتـر از متوسـط جهـانی بـود بـه بیـش از 88 درصـد که 
بالاًتـر از میانگیـن جهـانی اسـت رسیـده اسـت. در آن زمـان یـک توافـق 

جمعی برای افزایش نرخ بی سـوادی وجود داشـت. 
سراسـری  پوشـش  سلامـت،  و  بهداشـت  بخـش  در  همچنیـن 
واکسیناسیـون یـکی از اولیـن و مهمتریـن مراقبت هـای بهداشـتی بـود 
کـه در ایـران بـا جدیـت پیگیـری شـد و در حـال حاضـر نـرخ پوشـش 
واکسیناسیـون کـودکان بالاًتـر از متوسـط جهـانی اسـت. اگـر قـرار بـود 
بهبـود در ایـن شـاخص ها، نیازمنـد حـل و فصـل مناقشـات سیـاسی بین 

گروه های مختلف باشـد، دسـتاوردهای فعلی هرگز به دسـت نمی آمد.
سـوال ایـن اسـت کـه چطـور امـروز نـرخ بازمانـدگی از تحصیـل کـه 
شـاخصی بسیـار مهمتـر از نـرخ باسـوادی اسـت، افزایـش می یابد اما یک 
توافـق جمـعی بـرای حـل آن وجـود نـدارد؟ چطور اسـت کـه وفاقی حول 
آنکـه منابـع اختصـاص یافتـه بـه فلان اندیشـکدهٔ غیـر ضـرور کاهـش 
یافتـه و در مقابـل صـرف تلاش بـرای کاهـش نـرخ بازماندگی از تحصیل 
عنـوان  بـا  کـه  منابـعی  امـروز  چطـور  نمی گیـرد؟  شـکل  شـود، 
محرومیـت زدایی و بهبـود وضعیـت معیشـت توزیـع می شـود، تقریبـا 
همـگی بـه صـورت نـاکارا توزیـع می شـوند؟ چـرا حـذف اختصاص بیش 
از ۱8 میلیـارد دلاًر ارز ترجیـحی بـرای کالاًهـای اسـاسی کـه اصابـت 
بسیـار انـدکی بـه گروه هـای پاییـن درآمـدی دارد و توزیـع آن بـه نحوی 

کـه تنهـا بـه مصرف کننـده نهایی اصابت کند، مخالفان جدی دارد؟
یارانـه کالاًهـای اسـاسی در بـرخی مـوارد بـه دهـک دهـم ۲۱ برابـر 
بیشـتر از دهـک اول اصابـت می کنـد. ایـن در حـالی اسـت کـه نرخ سـوء 
تغذیـه در بیـن کـودکان ۰ تـا ۶ سـال در بـرخی از شهرسـتان های اسـتان 
سیسـتان و بلوچسـتان به بیش از 5۰ درصد رسیده اسـت. چه شـده که 
در ابتـدای انـقلاب وفـاق مـلی وجـود داشـت که باید برای همه بهداشـت 
و سلامـت عمـومی فراهـم کـرد، امـا امروز برای سـوء تغذیـه ی کودکان 
وفـاق مـلی شـکل نمی گیـرد و منابـع یارانـه ای بـه ایـن گـروه تخصیص 

نمی یابد؟
واقعیـت ایـن اسـت کـه بـه مـرور زمـان، سیاسـت های اجـرا شـده، 
گروه هـای ذینفـعی را سـاخته کـه مانـع از اصلاحـات و روندهـای 
توسـعه یافتگی هسـتند. در ابتـدای انـقلاب، هنـوز گروه هـای ذی نفـع 
جدیـد سـاخته نشـده بودنـد، حاکمیت سیاسـت هایی را کـه تصور می کرد 
می توانـد منجـر بـه بهبـود وضعیت معیشـت مردم شـود، بدون زورآزمایی 
گروه هـای ذی نفـع بـه اجـرا می گذاشـت. وفـاق و همـدلی بیـن مـردم و 
حاکمیـت منجـر بـه ایـن می شـد کـه شـاخص های توسـعه یافتگی در 
سـطوح اولیـه بهداشـت و سلامـت، بـه شـدت بهبـود یابنـد، امـا همیـن 
وفـاق و همـدلی بیـن مـردم و حاکمیـت، منجـر بـه سیاسـت هایی از قبیل 
کنترل هـای قیمـتی، ورود دولـت بـه تمـام شـئون اقتصـادی و... نیز شـد 
کـه بـه مـرور زمـان گروه هـای ذی نفـعی را ایجـاد کرد که دیگر نفع شـان 
در تخصیـص بهینـه ی منابـع بـرای کاهـش محرومیـت و یـا بهبـود 

شـاخص های توسعه نبوده است. 
چـه بایـد کـرد؟ پاسـخ ایـن اسـت کـه توسـعه از مسیر وفـاق ملی عبور 
می کنـد. اگـر چهارگانـه ی حاکمیـت، مـردم، بروکرات هـا و گروه هـای 
ذی نفـع را در نظـر بگیریـم، مـا بـرای دسـتیابی بـه وفاق مـلی برای انجام 
اصلاحـات و قـرار گرفتـن در مسیـر توسـعه نیازمنـد آن هسـتیم کـه در 

هر یک از این چهار بخش، همراهان توسـعه داشـته باشیم. 
در بخـش مـردم، بـه طـور معمول طبقه ی متوسـط اسـت کـه می تواند 
خواسـتگاه رشـد و توسـعه اقتصـادی باشـد. از سـال ۱۳۹۷ بـه بعـد ۱۰ 
میلیـون نفـر از طبقـه ی متوسـط کاسـته شـده و بـه جمعیـت فقـرا اضافه 
شـده اسـت. در طبقـه ی فقـرا مشـکلات معیشـت آنقـدر بالاًسـت کـه 
مطالبـه معمـولاً بـه شـکل درخواسـت های مـدنی بـرای توسـعه شـکل 
نمی گیـرد بلکـه کنش هـا اگـر شـکل بگیـرد، بیشـتر از نـوع اعتراضـات 
خیابـانی اسـت کـه خـود مخـل فرایندهـای توسـعه اسـت. در بخـش 
بروکرات هـای دولـتی نیـز، مجمـوع سیاسـت هایی کـه امـکان توزیـع 
رانـت بـه بروکرات هـا می دهـد، تداوم وضـع موجـود را محتمل تر میکند. 
در گـروه ذی نفعـان نیـز کـه قطعـا سیاسـت های ضد توسـعه پایدار خواهد 
بـود. امـا، سـوال اینجاسـت کـه چـه می شـود و چـه بایـد کـرد؟ خبـر بـد 
ایـن اسـت کـه همانطـور کـه اشـاره شـد، دسـتیابی بـه وفـاق مـلی برای 
قـرار گرفتـن در مسیـر توسـعه بسیـار سـخت اسـت. امـا خبـر خـوب این 
اسـت کـه بایـد بـه ایـن سـوال اسـاسی پاسـخ داد کـه تـا کجـا منافـع 
گروه هـای ذی نفـع می توانـد در مغایـرت بـا توسـعه باشـد؟ گروه هـای 
ذی نفـع تـا زمـانی حضـوری دارنـد کـه منابـعی بـرای توزیع باشـد و البته 
منافـع آنهـا نیـز در گـرو حفـظ وضعیـت سیـاسی موجـود اسـت. بنابراین 
بـه نظـر می رسـد زمـانی کـه اساسـا منابـع قابـل توجـهی بـرای توزیـع 
بـاقی نمانـده باشـد، آن زمـان منافـع گروه هـای ذی نفـع نیـز در بهبـود 

وضعیت اقتصادی و توسـعه است.

 آگــهی موضــوع ماده۳ قانون وماده ۱۳آئین تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی
 وساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابر رای شماره ۱۴۰۳/۹/۱۴-۱۴۰۳۶۰۳۰۱۰۵۰۰۰۳۴۰۵هیات اول موضوع قانون
 تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردر واحد ثبتی
 حــوزه ثبــت ملک قدس تهران تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای ابراهیم بهرامی
 فرزندمحمدحسن بشماره شناسنامه۱۰۲صادره ازساوه در یک قطعه زمین بابنای احداثی
 به مساحت۱۸۳.۵۷مترمربع پلاک۲۴ اصلی واقع درقریه قلعه حسنخان خیابان عوارضی
 کوچه ماه پلاک۱خریداری ازمالک رسمی اداره کل وامورخیریه استان تهران محرزگردیده
 اســت.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در
 صورتی که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می
 توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خودرا به این اداره تسلیم وپس
 از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض  دادخواســت خودرا به مراجع
 قضــایی تقدیــم نمایند بدیهی ایت درصورت انقضای مــدت مذکور وعدم اعتراض طبق

.مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد
تاریخ انتشــار نوبت اول: ۱۴۰۳/۱۱/۱۵تاریخ انتشار نوبت دوم۱۴۰۳/۱۲/۱
احمدفخری رئیس ثبت واســناد واملاک شــهرقدس     م الف ۵۴۷

 آگــهی موضــوع ماده۳ قانون وماده ۱۳آئین تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی
 وساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابــر رای شــماره ۱۴۰۳/۰۹/۱۴-۱۴۰۳۶۰۳۰۱۰۵۰۰۰۳۳۹۶هیات اول موضوع
 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردر واحد
 ثبــتی حــوزه ثبت ملک قدس تهران تصرفــات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای فریدون
 تیموری فرزندابراهیم بشــماره شناســنامه۶۸۸صادره ازشهرری درسه دانگ ونیم مشاع
 ازششــدانگ در یک قطعه زمین بابنای احداثی به مســاحت۱۷۰.۷۰مترمربع پلاک۲۴
 اصلی واقع درقریه قلعه حسنخان خیابان ۳۰متری شوراسه راه مرزبان خیابان زین الدین
پلاک۱۰ خریداری ازمالک رسمی اداره کل وامورخیریه استان تهران محرزگردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی
 که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از
 تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خودرا به این اداره تســلیم وپس از اخذ
 رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض  دادخواســت خودرا به مراجع قضایی
 تقدیــم نماینــد بدیهی ایت درصورت انقضای مــدت مذکور وعدم اعتراض طبق مقررات

.سند مالکیت صادر خواهد شد
تاریخ انتشــار نوبت اول: ۱۴۰۳/۱۱/۱۵تاریخ انتشار نوبت دوم۱۴۰۳/۱۲/۱
احمدفخری رئیس ثبت واســناد واملاک شــهرقدس     م الف ۵۴۴

ســند کارخانه خودرو سواری رانا مدل
۱۴۰۱به رنگ خاکســتری متالیک و 

۱۷۲B۰۰۹۳۲۱۵شماره موتور
و شماره شاسی

NAAU۰۱FE۳NT۳۷۶۵۱۰
وشــماره انتظامی ۳۹۱و۵۲. ایران ۴۵

متعلق به ســعید امامی کدملی
۲۹۸۰۱۶۵۲۵۵مفقود گردیده و فاقد اعتباراســت.

آگهی دعوت ســهامداران شــرکت سنگ پلیمر هونام )سهامی خاص( به شماره ثبت ۴۶۸۹۷ و 
شناســه ملی ۱۴۰۱۲۴۹۵۷۶۰ جهت تشــکیل مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده 

   بدینوسلیه از کلیه سهامداران شرکت سنگ پلیمر هونام دعوت می شود تا در جلسه مجمع عمومی 
عادی بطور فوق العاده که راس ساعت ۱۰ صبح مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۲۷ در آدرس : تهران، دزاشیب، خیابان 
عمار، بن بســت صابر، پلاک ۵ ، واحد ۱ ، کد پســتی ۱۹۳۵۶۷۶۹۱۷ تشــکیل میگردد حضور بهمراه 

رسانند.
دستور جلسه: 

۱-انتخاب اعضای هیئت مدیره 
۲-تعیین دارندگان حق امضا

رئیس هیئت مدیره
نیما نوری نشاط

برگ ســبز خودرو سواری پراید۱۳۲
مدل ۱۳۹۰ و رنگ ســفید روغنی
وشماره موتور۴۱۸۲۱۵۹و شماره
S۱۴۲۲۲۹۰۲۸۰۶۱۸  شاسی

وشــماره انتظامی۱۲۷م۳۷. ایران۷۵ متعلق به شیما
مظفرپور سیاهکوهی کدملی

۳۰۷۱۴۵۴۸۲۱
مفقود گردیده و فاقد اعتبار اســت.

وزیر راه و شهرسازی در نشست شورای ساماندهی مبادی ورودی و خروجی مجاز 
زمینی کشور بر ضرورت عدم توقف کالاً و ناوگان ترانزیت در مرزها تاکید کرد.

به گزارش خبرگزاری مهر، سی وسومین نشست شورای ساماندهی مبادی ورودی و 
خروجی مجاز زمینی کشور پس از وقفه ۱۴ ماهه به ریاست فرزانه صادق وزیر راه و 
شهرسازی و رئیس این شورا با حضور سعید رسولی معاون حمل ونقل و دبیر این شورا و 

تمامی اعضا و نمایندگان برگزار شد.
در این نشست موضوعات »طرح جامع سایت پلان پایانه مرزی ارس )کلاله(«، 
»بازنگری طرح جامع پایانه مرزی نوردوز و جلفا« و »بازنگری طرح جامع بخش تجاری 
پایانه مرزی شلمچه« مورد بحث و بررسی قرار گرفت که سر انجام پس از اعمال نقطه 
نظرات و با تأیید وزیر راه و شهرسازی و رئیس شورای ساماندهی مبادی ورودی و خروجی 

مجاز زمینی کشور به تصویب رسید.
وزیر راه و شهرسازی در این نشست، بر عدم توقف کالاً و ناوگان ترانزیت در مرزها 
تاکید کرد و خواستار رسیدگی به این موضوع با انجام مطالعات تطبیقی و بهره گیری از 

تجربیات موفق سایر کشورها شد.
تصویب کلیات پایانه مرزی ارس )کلاله( بر پایه مفهوم »مرز محل عبور است و نه 

توقف«
گفتنی است پایانه مرزی ارس )کلاله( با توجه به پیش بینی تقاضای قابل توجه بار و 
مسافر با کشور جمهوری آذربایجان بر پایه مفهوم متعالی »مرز محل عبور است و نه 
توقف«، طراحی شده است که کلیات آن در این نشست پس از بحث و بررسی به تصویب 

رسید.
سپس به منظور ظرفیت سازی پایانه های مرزی با ارمنستان در مبادی جلفا و نوردوز 
با توجه به اهمیت توسعه و ساماندهی مبادلاًت تجاری فی مابین، بازنگری طرح جامع 
پایانه های مرزی نوردوز و جلفا مورد بررسی قرار گرفت و تصمیمات لاًزم با موافقت اعضا 

اتخاذ شد.
همچنین به منظور فراهم ساختن تمهیدات لاًزم جهت تسهیل فرایندهای ترانزیتی 
با کشور عراق، بازنگری طرح جامع بخش تجاری پایانه مرزی شلمچه مورد بررسی قرار 

گرفت و تصویب شد.

ضرورت عدم توقف کالا و ناوگان ترانزیت در مرزها

شرکت تعاونی مسکن بازنشســتگان نیروی انتظامی اردبیل در نظر دارد مالکیت واحدهای تجاری میلاد و نور را  با 
وضعیت و مدارک موجود از طریق مزایده بموجب مصوبه نوبت دوم مجمع عمومی عادی مورخه 1403/2/17 به فروش 

برساند.
متقاضیان از تاریخ انتشار نوبت اول آگهی بمدت 20 روز بدون احتساب ایام تعطیل تا پایان وقت اداری روز چهارشنبه 
مورخه 1403/12/08 مهلت دارند جهت اطلاع از شــرایط و مشخصات قطعات فوق و دریافت فرم شرایط شرکت در 
مزایده و ارائه پیشــنهاد و خرید همه روزه از ساعت 9 الی12 ظهر به استثناء ایام تعطیل به نشانی اردبیل – شهرک 

کارشناسان – میدان کاج دفترشرکت تعاونی مراجعه نمایند.
مشخصات ملک مورد ارزیابی عبارت است از: 

* ساختمان تجاری میلاد بلوک 126 به مساحت 1835 مترمربع و به تعداد 237 واحد تجاری  و مبلغ پایه کارشناسی 
140/000/000/000ریال 

* ســاختمان تجاری نور بلوک 730 به مساحت  1403/70 مترمربع و به تعداد 191 واحد تجاری واقع در شهرک ولی 
عصر اردبیل و مبلغ پایه کارشناسی 120/000/000/000ریال

شرایط مزایده :
1(مبلغ ســپرده شــرکت در مزایده ســاختمان تجاری میلاد بلوک 126  ، مبلغ 140/000/000ریال به شماره کارت 

5859837021402264 نزد بانک تجارت شعبه دانشگاه اردبیل 
2(مبلغ ســپرده شرکت در مزایده تجاری نور بلوک 730،  مبلغ 120/000/000ریال به شماره کارت فوق واریز و فیش 

مربوطه به همراه قیمت پیشنهادی می بایستی قبل از تاریخ گشایش پاکت تحویل تعاونی گردد.  
تاریخ گشایش پاکت : 1403/12/11

* برنده مزایده موظف است ظرف مدت یک هفته پس از اعلام کتبی یا تلفنی تعاون جهت پرداخت نقدی بهای کل 
ملک اقدام نماید درغیر اینصورت سپرده واریزی شرکت در مزایده به نفع تعاونی ضبط خواهد شد.

* سپرده نفرات اول تا سوم در صورت انصراف به نفع تعاونی ضبط خواهد شد.
* هزینه انتقال سند – کارشناسی و انتشار آگهی از برنده مزایده اخذ خواهد شد.

در صورت نیاز می توانید  با شماره تلفن 09143535230 آقای نصیری  تماس حاصل نمایید.

آگهی مزایده عمومیآگهی مزایده عمومی

شرکت تعاونی مسکن بازنشستگان نیروی انتظامی اردبیل

نوبت اول

دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی:

بلیت پروازهای عتبات گران نشده 
است

در حالی که رئیس سازمان حج و زیارت می گوید افزایش قیمت پروازهای 
عتبات، کاروان های زیارتی را برای رفت و برگشت دچار چالش کرده است، 
دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی اعلام کرد که نرخ بلیت پروازهای عتبات 
عالیات نسبت به سال گذشته تغییر چندانی نداشته و اصولاً نرخ بلیت پروازهای 

خارجی تابع عرضه و تقاضا و نرخ ارز است.
به گزارش ایسنا، چندی پیش رئیس سازمان حج و زیارت اعلام کرد که 
یکی از دغدغه های کاروان های زیارتی عتبات عالیات عراق تهیه بلیت هواپیما 
برای اعزام زائران است و افزایش قیمت ها در پروازها به نحوی است که حتی 
برای کاروان هایی که قرار بوده هوایی به کشور بازگردند مشکلاتی را ایجاد 

کرده است.
در این زمینه مقصود اسعدی سامانی - دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی 
- در گفت وگو با ایسنا، تصریح کرد: قیمت بلیت پروازهای عتبات نسبت به 
سال گذشته تغییر چندانی نداشته و البته این نکته نیز حائز اهمیت است که 

قیمت بلیت پروازها براساس عرضه و تقاضا و نرخ ارز تعیین می شود.
وی افزود: بلیت پرواز رفت و برگشت برای نجف به طور مثال در تاریخ 

۱5 بهمن )اعیاد شعبانیه( حدود ۱۴ میلیون تومان است.
دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی در پاسخ به اینکه آیا شرکت های 
هواپیمایی امکان کاهش قیمت بلیت های این مسیر را دارند یا خیر؟ گفت: 
امکان کاهش قیمت پروازهای عتبات بستگی به عرضه و تقاضا و نرخ ارز 
دارد، زیرا پروازهای خارجی تابع عرضه و تقاضا و هزینه ارز هستند. البته هزینه 
خدمات فرودگاهی و عوارض در فرودگاه نجف بسیار بالاًست و تقریبا یکی 
از گران ترین فرودگاه های دنیا است؛ به طوری که هر پرواز با هواپیمای ۷۳۷ 
حداقل ۱۰ هزار دلاًر هزینه ارزی برای شرکت هواپیمایی مربوطه به همراه 
دارد. ضمن اینکه هر لیتر سوخت هواپیما حدود ۱.۷ دلاًر در فرودگاه نجف 

عرضه می شود.
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نشست خبری و تخصصی رویداد بزرگ بانک و بیمه 
فینشورتک صبح امروز به همت رسانه اقتصادآنلاین در 

محل اتاق بازرگانی ایران برگزار شد.
نشست خبری و تخصصی رویداد بزرگ بانک و بیمه 
فینشورتک صبح امروز به همت رسانه اقتصادآنلاین در 
محل اتاق بازرگانی ایران برگزار شد. در ابتدا محمدمهدی 
عنوان  به  اقتصادآنلاین،  رسانه  مدیرعامل  الحسینی 
میزبان این نشست خبری رویداد بانک و بیمه فینشورتک 
مطرح کرد: رویداد بزرگ بانک و بیمه فینشورتک هم با 
شعار از نوآوری تا تحول از ۷ تا ۹ اسفندماه برگزار می شود 
که در حین اجرای همایش، نمایشگاه بیمه و بانک آن 

برگزار می شود.
وی افزود: موضوعاتی که قرار است در رویداد بزرگ 
بانک و بیمه مطرح شود عبارت از بررسی تکنولوژی های 
نوین در آینده، تاثیر هوش مصنوعی در رشد تکنولوژی های 
نوین بانکداری نوین و بیمه داری نوین است. تلاش ما 
به حداقل رساندن فاصله بین بانک و بیمه خصوصا در 
حوزه تکنولوژی است. قصد ما ترکیب و توسعه صنعت 
بتوانیم که یک  انشالله  است.  تکنولوژی کشور  و  مالی 
ادبیات جدید در صنعت مالی کشور رقم بزنیم و خوشحالم 
که همه دوستان رسانه و همچنین کارشناسان و اساتید 

یافتند. حضور 
در ادامه سیدحامد سیدقربانی، سردبیر اقتصادآنلاین 
در نشست رویداد بزرگ بانک و بیمه عنوان کرد: رویداد 
بزرگ فینشورتک با محوریت فناوری در دو صنعت بانک 

و بیمه برگزار خواهد شد.
فناوری در حال تبدیل شدن به یک گیم چنجر خیلی 
بزرگ است و در حال تحول در صنایع است و بانک و 
اکنون  چنانکه  نیستند.  مستثنی  قضیه  این  از  هم  بیمه 
از  بسیاری  شده  موجب  بانکی  شبکه  هوشمندسازی 

کارهای فیزیکی را به طور آنلاین انجام دهیم. 
وی ادامه داد: خدمات مبتنی بر فناوری در دنیا با سرعت 
به پیش می رود و یکی از مهمترین دلاًیل برگزاری این 
رویداد این است که ما حس می کنیم الاًن در یک لحظه 
تاریخی هستیم و همانگونه که به دلیل تغییر مدل تامین 
انرژ های  به  هسته ای  و  فسیلی  سوخت های  از  انرژی 
تجدیدپذیر، تغییر مدل نیروی کار از انسان و ماشین به 
سمت کاملا مکانیزه شدن و استفاده از پرینتر سه بعدی 
و تغییر در مدل ارتباطات از اینترنت به سمت اینترنت 
اشیا و ایجاد شبکه جهانی در حال تغییر مدل اقتصادی 
اقتصاد  سمت  به  سرمایه داری  اقتصادی  مدل  از  دنیا 
اشتراکی است، در حوزه فناوری مالی هم اتفاقات جدیدی 

در حال رقم خوردن است.
عامل »خلق  پنج  بانکی  در حوزه  افزود:  سیدقربانی 
پول از طریق استفاده از فناوری بلاکچین«، ، »جمع آوری 
هوش  از  »استفاده  زیاد«،  ریزدانگی  با  مالی  داده ها 

مصنوعی در رفتارشناسی کاربران« »پرسود شدن فعالیت 
فینتک ها و استارتاپ های مالی« و »تغییر نسل و عدم 
ایجاد یک  امکان  بانکداری سنتی«  به   Z نسل  تمایل 

انقلاب در صنعت مالی را فراهم آورده است.
وی بیان کرد: بنابراین در صورتی که صنعت بانک و 
بیمه با این تغییر پارادایم همراه شوند و خود را با تغییرات 
سریع این حوزه منطبق کنند، می توانند بازارهای جدیدی 
را ایجاد و سهم بازار خود را افزایش دهند، در غیر این 
صورت از قافله تغییرات عقب خواهند ماند و به سمت از 

دست دادن بازار حرکت خواهند کرد.
غلامرضا فتحعلی، مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر 
ایران سخنران اول این برنامه بود که در جمع رسانه ها 
بیان کرد: هوش مصنوعی انقلابی در دنیا ایجاد کرده 
است و بهره وری را تا ۴۰ درصد افزایش می دهد. ما در 
سربار  هزینه  و  داریم  مشکل  بانک ها  بهر ه وری  زمینه 

بانک ها بالاً است و بانک ها گران اداره می شود.
داد:  ادامه  ایران  بانک قرض الحسنه مهر  مدیرعامل 
برای هوش مصنوعی مانند نیروی انسانی خستگی معنا 
ندارد و می تواند میزان خطا را تا ۷۰ درصد کاهش دهد. 
هوش مصنوعی با تحویل داده ها و شناسایی الگو ها و 
ارائه راهکار های هوشمند می تواند به صنعت بانکداری 

کمک کند.
موسی  فینشورتک  رویداد  خبری  نشست  ادامه  در 
دوم  سخنران  عنوان  به  البرز  بیمه  مدیرعامل  رضایی، 
برنامه اظهار کرد: بحث هوشمندسازی قطعا نیاز اصلی 
آینده جامعه ای است که در آن زندگی می کنیم. در صنعت 
بیمه تعدادی از شرکت ها فرایند هوشمندسازی را آغاز 
جای  اما  نیست،  واقعی  معنای  به  چند  هر  که  کرده اند 

امیدواری است.
باعث  اداری  وی مطرح کرد: هوشمندسازی ساختار 
کاهش تخلفات می شود. در بیمه البرز، نسبت خسارت از 
سال ۱۴۰۱ تا ۱۴۰۲، ۱۳ درصد و از سال ۱۴۰۲ تا ۱۴۰۳، 
که  مشکلاتی  از  یکی  است.  یافته  کاهش  درصد   ۱5
مواجه  آن  با  بیمه  صنعت  هوشمندسازی  درخصوص 
و  قطعات خودرو  هزینه  است،  قیمت  نوسانات  هستیم، 

دارو به صورت روزانه تغییر می کند و این آسیب زا است
و  اطلاعات  فناوری  کمیسیون  رئیس  آبایی،  سادینا 
ارتباطات اتاق بازرگانی ایران، هم در این نشست خبری 
با اشاره به اهمیت درک مدیران از تحول دیجیتال گفت: 
بانک ها به دنبال تحول دیجیتال هستند، اما این تحول 
از ذهن مدیران شروع می شود که اگر به درستی درک 
ادبیات لوسی بیش نخواهد  نکنند، بحث دیجیتال یک 
بود. اگر مدیران از مفهوم تحول دیجیتال به درستی آگاه 

نباشند، این تحول هیچ تأثیر مثبتی نخواهد داشت.
آبایی در ادامه گفت: اگر در گفتمان مدیران و مسئولاًن 
بررسی کنیم، در یک جمله حداقل سه هوش مصنوعی 
واژه های  از  زیاد  استفاده های  این  می کنند.  استفاده 
تکنولوژیک به هیچ وجه نشان دهنده درک واقعی از این 
مفاهیم نیست و باید از این اصطلاحات به درستی و با 

هدف شفاف سازی استفاده شود.
رویداد  این  سخنرانان  از  اقتصاددان  ندری  کامران 
بزرگ بانک و بیمه بود که بیان کرد: در سال های اخیر، 
جهت  در  بلندی  گام های  ایران  بانکداری  صنعت 
دیجیتالی سازی و ارائه خدمات الکترونیک برداشته است. 
با این حال، مقایسه این پیشرفت ها با کشور های پیشرفته 
نشان  ترکیه  و  سعودی  عربستان  امارات،  مانند  منطقه 

سرعت  مانند  زمینه هایی  در  هنوز  ایران  که  می دهد 
اینترنت، قطعی های مکرر و امنیت سایبری با مشکلات 

جدی رو به رو است.
در  ضعف  اصلی،  چالش های  از  یکی  افزود:  وی 
زیرساخت های فناوری اطلاعات است. سرمایه گذاری های 
اما هنوز  کلان در این حوزه ضروری به نظر می رسد، 
توسط  باید  سرمایه گذاری ها  این  که  نیست  مشخص 
شود.  انجام  مخابراتی  شرکت های  یا  بیمه ها  بانک ها، 
همچنین، محدودیت های ارتباطات بین المللی باعث شده 
است که بانک های ایران نتوانند به طور کامل با دنیای 
خارج تعامل داشته باشند. نقل و انتقالاًت مالی، به ویژه 
به صورت  و  صرافی ها  طریق  از  عمدتاً  تجار،  برای 

غیررسمی انجام می شود.
در ادامه ایمان ارسطو، مدیرعامل مرکز نوآوری پلنت 
در نشست خبری رویداد فینشورتک بیان کرد: از مسئولین 
مصنوعی  هوش  و  ناترازی  کلمات  با  خواهشمندم 
جمله سازی نکنند. امیدوارم در این نوع رویداد ها کلماتی 

مثل هوش مصنوعی و ناترازی به اقدام منجر شوند.
وی به موضوع سندباکس ها و نقش آنها در نوآوری 
اشاره کرد و گفت: در حال حاضر ورود به سندباکس ها 
دشوار و خروج نامشخص است، درحالیکه باید ورود راحت 
و خروج دشوار باشد. مشکل دیگری که در نوآوری مطرح 
است عدم تعامل شرکت های بزرگ بانکی و بیمه ای با 
تسهیلگرانی مثل شتابدهنده ها، مراکز نوآوری یا وی سی 

هاست.
علی تقیان مدیر روابط عمومی کارگذاری بیمه دال، 
آخرین سخنران این برنامه بود که در جمع حاضران بیان 
ابتدا  کرد: در خصوص کاربرد فناوری در صنعت بیمه، 
باید چالش ها را به خوبی شناسایی کرد و سپس براساس 
این چالش ها راهکار های جدید را در قالب هوش مصنوعی 
ارائه بدهیم. پیشرفت در حوزه هوش مصنوعی نیاز روز 
کشور است و معتقد هستم که علاوه بر بانک و بیمه همه 

صنایع در ایران باید در این راستا قدم بردارند. 
هوش  که  بحثی  اولین  داد:  توضیح  ادامه  در  تقیان 
این صنعت کمک کند در فرایند  به  مصنوعی می تواند 
صدور و خسارت است. موضوع بعدی این است که بتوانیم 
زیر ساخت هایی مبتنی بر API ایجاد کنیم که در بحث 
ثبت خسارت به ما کمک هایی بدهد. درصد ضریب نفوذ 
بیمه در ایران بسیار پایین است و همچنین با درصد ضریب 
نفوذ بیمه در ابعاد جهانی فاصله بسیار زیادی دارد. برای 
رفع این مشکل باید نوآوری را وارد صنعت بیمه کشور 
کرد و محصولاًت جدیدی را اضافه کنیم و در این جا هم 

می توانیم از هوش مصنوعی کمک بگیریم.
عنوان  با  بیمه  و  بانک  بزرگ  رویداد  است  گفتنی 
فینشورتک در تاریخ ۷، 8 و ۹ اسفند در سالن بین المللی 

رایزن برگزار می شود.

در نشست خبری رویداد بانک و بیمه »فینشورتک« مطرح شد؛

تحول دیجیتال از ذهن مدیران آغاز می شود
خبر

۱۵۰۰ همت از درآمد دولت از دســت 
رفت

و  تخفیفات  معافیت ها،  اعمال  از  ناشی  ازدست رفته  مالیات  میزان 
بخشودگی های مالیاتی و گمرکی برای سال ۱۴۰۳ بالغ بر ۱,5۰۰ هزار 

میلیارد تومان است.
به گزارش خبرگزاری مهر، یکی از اولویت های وزارت امور اقتصادی و 
دارایی در دولت چهاردهم تصمیم سازی و سیاست گذاری در حوزه مالیاتی 
است که در این مورد می توان به موضوع نشان دار کردن مالیات ها اشاره 

کرد.
بر اساس گزارش وزارت امور اقتصادی و دارایی، باهدف بهبود فرهنگ 
مالیاتی و شفافیت هزینه کرد منابع مالیاتی و همچنین ارتقای مشارکت 
مردم در اداره کشور، نشان دار کردن مالیات ها به مفهوم تخصیص بخشی 
از درآمدهای مالیاتی به طرح ها و پروژه های عمرانی در دستور کار دولت 

قرار گرفت.
در اجرای مصوبه تیرماه سال جاری هیئت وزیران، تعداد یک هزار و 
888 طرح اولویت دار بااعتبار موردنیاز به میزان ۱۱.۹ هزار میلیارد تومان 
که توسط سازمان برنامه وبودجه کشور تعیین و به سازمان امور مالیاتی 
کشور اعلام شده بود، در درگاه خدمات الکترونیکی سازمان امور مالیاتی 
کشور بارگذاری شد تا مؤدیان مشمول تبصره ماده )۱۰۰( قانون مالیات های 
مستقیم در زمان ارسال فرم تبصره مذکور نسبت به انتخاب طرح موردنظر 
خود اقدام نمایند. ماحصل این اقدامات آن شد که بالغ بر ۳5۰ هزار مؤدی 
از سراسر کشور مبلغ ۶.۹ هزار میلیارد تومان از مالیات خود را برای مصرف 

در طرح های انتخابی خود اعلام کردند.
گسترده  حجم  ایران،  مالیاتی  نظام  ساختاری  چالش های  از  یکی 
معافیت های مالیاتی است که این امر علاوه بر محدود کردن پایه مالیاتی 
در اقتصاد ایران و به تبع آن کاهش ظرفیت مالیات ستانی موجب ناعدالتی 

و تبعیض مالیاتی نیز شده است.
بر همین اساس شفاف کردن میزان مالیات ازدست رفته ناشی از اعمال 
معافیت ها، تخفیفات و بخشودگی های مالیاتی و گمرکی اصلی ترین اقدام 
در راستای شفاف کردن حمایت های مالیاتی دولت و اولین گام به منظور 
فراهم شدن زمینه ساماندهی معافیت ها است که این موضوع در بند )ب( 

ماده )۲۷( قانون برنامه هفتم پیشرفت مدنظر قرار گرفته است.
بر اساس برآوردهای انجام شده، میزان مالیات ازدست رفته ناشی از 
اعمال معافیت ها، تخفیفات و بخشودگی های مالیاتی و گمرکی برای سال 
۱۴۰۳، رقمی بالغ بر ۱,5۰۰ هزار میلیارد تومان محاسبه شده که این میزان 

بیش از رقم مصوب درآمدهای مالیاتی سال مذکور است.
یکی از اقدامات مهم در راستای تحقق اهداف مدنظر در تدوین برنامه 
هفتم پیشرفت، تهیه آئین نامه های اجرایی مربوطه از جمله آئین نامه های 

مربوط به احکام مالیاتی قانون برنامه مزبور است.
بر همین اساس تاکنون آئین نامه اجرایی بند )ج( ماده )۲۰( قانون مذکور 
موضوع اعتبار مالیاتی طرح های عمرانی خیّرساز و آئین نامه اجرایی بند 
)الف( ماده )۲5( قانون مذکور موضوع معافیت افزایش سرمایه از محل 
تجدید ارزیابی دارایی های شرکت های دولتی تهیه و به تصویب هیأت 

وزیران رسیده است.

آگهی تعیین متراژ
کلیه مجاورین پلاک ۲ فرعی از ۴۶۵۶ - اصلی بخش ۱ قوچان واقع در 
اراضی شهری در خصوص وقت معاینه و تعیین متراژ ششدانگ یک باب 
منزل پلاک فوق ، مورد تقاضای وراث مرحوم ملک محمد بیگی نژاد نسب 
از سنایی  بعد  قوچان خیابان عطار  به آدرس  به ششدانگ پلاک  نسبت 
قطعه سوم پلاک ۱۱۲ که به مجاورت ملک شما معرفی شده برای روز 
یک شنبه ۲۱ / ۱۱ / ۱۴۰۳ ساعت ۳۰ / ۸  صبح تعیین گردیده و در 
محل انجام خواهد شد چنانچه در مورد حدود و حقوق ارتفاقی ملک مزبور 
حقی برای خود قائل هستید و یا اختلافی با مجاور مزبور دارید میتوانید 
در روز و ساعت مقرر در محل حضور بهم رسانیده و مطالب خود را اظهار 
دارید در صورت عدم حضور و نبودن اختلاف نسبت به تعیین متراژ اقدام 

و بنام متقاضی سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار ۱۴ / ۱۱ / ۱۴۰۳

عبداله گلشن آبادی به آباد
رییس ثبت اسناد و املاک قوچان

حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای محسن محمدی طبق درخواست به شماره ۳۹۸۵۲ وارده ۱۴۰۳/۱۰/۳۰ و با تقدیم دو برگ فرم استشهادیه محلی 
مصدق شده مدعی است که سند مالکیت ششدانگ یک قطعه آپارتمان مسکونی نوع ملک طلق با کاربری مسکونی به 
از اصلی مذکور، قطعه ۱ در طبقه ۱ و  پلاک ثبتی ۱۳۳۵۱ فرعی از ۱۴۱ اصلی ، مفروز و مجزا شده از ۲۰۴۰ فرعی 
واقع در بخش ۹۹ ناحیه ۰۰ حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک استان کرمانشاه به مساحت ۹۳/۱۵ متر مربع مالکیت 
محسن / محمدی فرزند علیرضا شماره شناسنامه ۹۵۶۶ تاریخ تولد ۱۳۶۶/۱۱/۰۹ صادره از کرمانشاه دارای شماره ملی 
۳۲۵۸۷۲۹۴۹۲ با جز سهم ۳ از کل سهم ۶ بعنوان مالک سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند 
مالکیت ۱۶۷۸۶ تاریخ ۱۳۹۷/۱۲/۲۸ دفتذخانه اسناد رسمی شماره ۱۷۲ شهر کرمانشاه استان کرمانشاه ، موضوع سند 
مالکیت اصلی بشماره چاپی ۵۰۲۲۶۶ سری الف سال ۹۷ با شماره دفتر الکترونیکی ۱۳۹۸۲۰۳۱۶۰۰۱۰۰۰۴۰۳ ثبت 
گردیده است . یک مورد بازداشت دائم بموجب دشتور شماره ۱۴۰۳۰۴۰۱۶۰۴۵۰۰۲۶۴۳ مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۱۰ صادره از 
اداره اجرای اسناد رسمی کرمانشاه به میزان سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان به نفع ـ برای مالکیت محسن 
: رهنی شماره ۱۶۷۸۷ و شماره  املاک  باشد محدودیت دفتر  بازداشت می   .  ۶ از  بازداشتی ۳ سهم  با سهام  محمدی 
استان  کرمانشاه  رسمی شماره ۱۷۲ شهر  اسناد  دفترخانه  مورخ ۱۳۹۷/۱۲/۲۸  سیستمی ۱۳۹۸۰۵۲۱۶۰۰۱۰۰۰۳۱۲ 
کرمانشاه که بنفع بانک مسکن به مبلغ ۱/۸۸۰/۰۸۴/۰۱۶ ریال به مدت ۱۴۴ ماه ثبت شده ، که بعلت جابجایی سند 
مالکیت مفقود شده است ، لذا مراتب طبق ماده ۱۲۰ – آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه فرد 
یا افرادی مدعی انجام معامله یا وجود سند مالکیت در نزد آنان میباشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ۱۰ روز مراتب 
را به این اداره اعلام دارند در غیر اینصورت نسبت به صدور سند مالکیت طبق مقررات اقدام و سند مالکیت اولیه از درجه 

اعتبار ساقط و ابطال خواهد شد./. 
سجاد مویدی
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک
از طرف علیرضا محدیان

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۷۶۹۰-۱۴۰۳  مورخ ۱۴۰۳/۱۰/۲۴ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
بلامعارض  و  مالکانه  تصرفات  بوشهر  ثبتی  واحد  در  مستقر  فاقد سند رسمی  های  و ساختمان  اراضی 
متقاضی خانم زهره حاجبی فرد فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه ۳ و شماره ملی ۶۱۰۹۸۹۳۵۹۵ صادره 
از شبانکاره در قسمتی از شش دانگ یکبابانه به مساحت ۱۶۰/۵۳ متر مربع پلاک ۲۳۷ فرعی از ۲۰۹۹ 
اصلی مفروزی و مجزا شده از اصلی واقع در بخش دو بوشهر خریداری مالک رسمی گردیده است.  لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م الف: ۱۸۹۲  
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۱۱/۱۵ ***   تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۱۱/۳۰ 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان بوشهر - شکراله سعادتی
*******

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۷۷۲۸-۱۴۰۳  مورخ ۱۴۰۳/۱۰/۲۶ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
بلامعارض  و  مالکانه  تصرفات  بوشهر  ثبتی  واحد  در  مستقر  فاقد سند رسمی  های  و ساختمان  اراضی 
ملی  شماره  و   ۳۴۹۰۰۴۳۴۲۱ شناسنامه  شماره  به  محمود  فرزند  بحرینی  ابوذر  آقای  متقاضی 
به مساحت ۹۶/۷۸ متر مربع  از شش دانگ یکباب خانه  از بوشهر در قسمتی  ۳۴۹۰۰۴۳۴۲۱ صادره 
پلاک ۴۴ فرعی از ۲۲۷۱ اصلی مفروزی و مجزا شده از اصلی واقع در بخش دو بوشهر خریداری مالک 
رسمی گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در 
تاریخ  از  توانند  باشند می  اعتراضی داشته  صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م الف: ۱۸۹۳ 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۱۱/۱۵ ***   تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۱۱/۳۰ 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان بوشهر - شکراله سعادتی
*******

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۶۵۳۴-۱۴۰۳  مورخ ۱۴۰۳/۰۹/۱۹ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی بوشهر تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی 
آقای احسان محمدی فرزند عباس به شماره شناسنامه ۳۰۵۷ و شماره ملی ۳۵۵۹۹۲۸۸۳۴ صادره از 
تنگستان در قسمتی از شش دانگ یکبابخانه به مساحت ۱۶۲ متر مربع پلاک ۲۸ فرعی از ۳۳۹۰ اصلی 
به  لذا  است.  گردیده  رسمی  مالک  خریداری  بوشهر  دو  بخش  در  واقع  اصلی  از  مجزا شده  و  مفروزی 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م الف: ۱۸۹۶ 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۱۱/۱۵ ***   تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۱۱/۳۰ 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان بوشهر - شکراله سعادتی
*******

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۷۷۰۰-۱۴۰۳  مورخ ۱۴۰۳/۱۰/۲۴ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
بلامعارض  و  مالکانه  تصرفات  بوشهر  ثبتی  واحد  در  مستقر  فاقد سند رسمی  های  و ساختمان  اراضی 
متقاضی آقای محمد طاهر منصوری فرزند عباسقلی به شماره شناسنامه ۸۶ و شماره ملی ۶۱۰۹۹۷۸۵۹۰ 
صادره از شبانکاره در قسمتی از سه دانگ مشاع از شش دانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۲۰ مترمربع 
پلاک ۲۱ فرعی از ۳۳۵۳ اصلی مفروزی و مجزا شده از اصلی واقع در بخش دو بوشهر خریداری مالک 
رسمی گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در 
تاریخ  از  توانند  باشند می  اعتراضی داشته  صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م الف: ۱۸۹۷ 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۱۱/۱۵ ***   تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۱۱/۳۰ 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان بوشهر - شکراله سعادتی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۱۱۵۶۲ هیأت اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت 
حیدریه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی شاکری مقدم فرزند عباس بشماره 
شناسنامه ۱۰۹ صادره از تربت حیدریه در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۹۷/۷۵ 
متر مربع قسمتی از پلاک ۱۱۴ فرعی از اراضی حسنی سفلی پلاک ۲۳۳ اصلی دهستان 
مع  خریداری  حیدریه  تربت  ملک  ثبت  حوزه  یک  بخش   رضوی  خراسان  در  واقع  اربعه 
الواسطه از مالک رسمی محمد فردی  محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۳/۱۰/۲۹
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۳/۱۱/۱۵

میم الف ۷۹۳
سید امین موسوی 
 رئیس ثبت اسناد و املاک

برگ ســبز خودرو سواری ساینا مدل ۱۴۰۰به رنگ سفید

 و شماره شاسی۵۷۶۱۲۶۴

وشماره موتور۱۵۹۳۹۵۹۷۰

وشــماره انتظامی۲۲۷ن۲۷ . ایران ۴۵ مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط است.

آگهی تحدید حدود اختصاصی
تحدید حدود ششدانگ عرصه دو قطعه زمین مزروعی و باغ پلاک ۲۰۷ و ۲۰۶ فرعی از 
۳۰ اصلی بخش ۸ به مساحت ۲۷۲۱۲/۰۲ -  متر مربع واقع در قریه تیلکو که در تصرف 
آقای نصراله صابری فرزند فرج بوده که در اجرای قانون تعیین تکلیف تقاضای ثبت نموده 
بلا  تصرفات   ۱۴۰۳/۰۹/۱۳  - بشماره ۳۹۲۳   وارده  گزارش  بشرح  منتخب  کارشناسان  و 
معارض نامبرده را گواهی و تایید و هیات طبق شماره ۱۴۸ - ۱۴۰۳/۰۹/۱۷ اقدام به صدور 
رای نموده است علهذا به استناد تبصره ذیل ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف و ماده ۱۳ آیین 
قانون ثبت در مورخه ۱۴۰۳/۱۲/۱۱ راس  به ماده ۱۴ و ۱۵  قانون مرقوم و مستفاد  نامه 
ساعت ۱۰ صبح تحدید حدود پلاک مرقوم بعمل خواهد آمد لذا بدینوسیله از مجاورین و 
صاحبان حقوق دعوت میشود که در روز و ساعت تعیین شده فوق در محل حاضر و در 
صورتیکه اعتراض به حدود و یا حقوق ارتفاقی دارند میتوانند از تاریخ انجام تحدید حدود 
لغایت ۳۰ روز اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت استاد این شهرستان تسلیم دارند ضمنا برابر 
ماده ۸۶ آئین نامه اصلاحی قانون ثبت اعتراض باید کتبی و مستقیما به اداره ثبت کامیاران 
تسلیم شود و معترض می بایست ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به ثبت محل 
نسبت به تقدیم دادخواست به مرجع صالحه قضایی اقدام و گواهی مرجع مذکور را مبنی بر 
تقدیم دادخواست اعتراض به ثبت محل ارائه نماید در غیر این صورت اداره ثبت بدون توجه 

به اعتراض عملیات ثبتی را با رعایت مقررات ادامه می دهد . تاریخ انتشار :۱۴۰۳/۱۱/۱۵
علی محمد براتی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کامیاران

آگهی موضوع ماده۳ قانون وماده ۱۳آئین تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره ۱۴۰۳/۰۹/۱۴-۱۴۰۳۶۰۳۰۱۰۵۰۰۰۳۳۹۵هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردر واحد ثبتی حوزه ثبت 
فرزندابوالفضل  فکری  بتول  خانم  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  تهران  قدس  ملک 
قطعه  یک  در  ازششدانگ  مشاع  ونیم  دانگ  درسه  ازتهران  شناسنامه۱۸۶۴صادره  بشماره 
زمین بابنای احداثی به مساحت۱۷۰.۷۰مترمربع پلاک۲۴ اصلی واقع درقریه قلعه حسنخان 
خیابان ۳۰متری شوراسه راه مرزبان خیابان زبن الدین پلاک۱۰ خریداری ازمالک رسمی 
اداره کل وامورخیریه استان تهران محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  شود  می  آگهی  روز   ۱۵ فاصله  به  دونوبت 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه 
اعتراض خودرا به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
انقضای  ایت درصورت  نمایند بدیهی  به مراجع قضایی تقدیم  اعتراض  دادخواست خودرا 

مدت مذکور وعدم اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۱۱/۱۵تاریخ انتشار نوبت دوم۱۴۰۳/۱۲/۱

احمدفخری رئیس ثبت واسناد واملاک شهرقدس     م الف ۵۴۵

بازار سرمایه

آگهی فقدان سند مالکیت

بخش  در  واقع  اصلی   ۴۴۸۵ از  فرعی   ۱۵۰۳ پلاک  ششدانگ  اینکه  نظربه 

دفتر  شماره  با   ۹۴ سال  ب  سری   ۸۴۸۹۱۸ چاپی  شماره  به  اصفهان  ثبت   ۵

فلاورجانی  شفیعی  پرویز  آقای  نام  به   ۱۳۹۵۲۰۳۰۲۰۲۴۰۰۲۵۳۷ الکترونیکی 

ارائه در خواست  با  مالک مذکور  دارد سپس  مالکیت  ثبت و صدور سند  سابقه 

محلی  استشهادیه  دوبرگ  بانضمام   ۱۴۰۳/۱۰/۱۱ ۱۴۰۳/۷۲۴۱مورخ  شماره 

تصدیق  ورمز  یکتا ۱۴۰۳۰۲۱۵۷۰۳۰۰۰۰۶۵۶  ذیل شماره  آن  امضا شهود  که 

۳۰۶۳۵۲ مورخ ۱۴۰۳/۱۰/۱۰ به گواهی دفتر خانه ۱۴۱ فولاد شهر رسیده است 

مدعی است که سند مالکیتش به علت نامعلوم مفقود و درخواست صدور المثنى 

سند مالکیت را نموده لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده ۱۲۰ 

انجام  مدعی  کسی  چنانچه  میشود  آگهی  نوبت  یک  در  ثبت  قانون  نامه  آیین 

از  معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت مذکور نزد خود میباشد 

تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل 

مراتب  تا  نماید  اخذ  رسید  و  تسلیم  اداره  این  به  معامله  سند  یا  مالکیت  سند 

صورتمجلس واصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر 

ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت یا سند 

معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنى طبق مقررات خواهد شد. 

شناسه آگهی:۱۸۷۶۱۲۳

تاریخ انتشار: ۱۴۰۳/۱۱/۱۵

اداره ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
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  گلناز پرتوی مهر 
گروه انرژی

ماهیت فعال دیپلماسی انرژی ایران در توسعه بازارهای جدید 
و تضمین بازارهای جدید و قطعی با طیف متنوع و وسیعی از 
دیپلماسی  و  جدید  سیاست  این  است.  بوده  مؤثر  خریداران 
هوشمندانه، کشور را قادر ساخته تا تحریم ها را خنثی کند و جریان 
صادرات نفت خام را توسعه دهد که به رشد اقتصادی ایران نیز 

کمک شایانی کرده است.
دیپلماسی فعال انرژی ایران نقشی اساسی در تضمین جریان 
مستمر صادرات نفت خام این کشور و کاهش تأثیر تحریم ها ایفا 
ایجاد مشارکت های  این رویکرد فعالاًنه شامل  کرده است. 
استراتژیک با طیف متنوعی از خریداران، از جمله بازارهای نوظهور 
و پالاًیشگاه های مستقل است که کمتر در معرض فشارها و 
تحریم های ژئوپلیتیکی هستند. یکی دیگر از نمونه های قابل 
توجه موفقیت دیپلماتیک ایران، توسعه روابط نزدیک با پالاًیشگاه 
های چینی، به ویژه پالاًیشگاه های کوچکتر و مستقل است که 
در دوره های تحریم خارجی و فشار بین المللی، راه حیاتی برای 

صادرات نفت خام ایران فراهم می کنند.

بازسازی  بر  تمرکز  ایران،  دیگر  هوشمندانه  سیاست 
پالاًیشگاه های مستهلک شده در کشورهای همسو با ایران به ویژه 
در کشورهای درون قازه آمریکای جنوبی، آفریقا و آسیای مرکزی 
بوده است. این رویکرد کلیدی، بازارها و خروجی های جایگزینی 
این  است.  کرده  فراهم  ایران  خام  نفت  صادرات  برای  را 
پالاًیشگاه های بازسازی شده نقش مهمی در افزایش تقاضا برای 
نفت خام ایران، کمک به کاهش تأثیر تحریم ها و حفظ جریان 

ثابت فروش نفت خام ایران داشته  است. این گسترش استراتژیک 
بازارها، فرصت های جدیدی را برای صادرات نفت ایران ایجاد 
کرده است و استقلال و مقاومت اقتصادی بیشتری را برای کشور 
فراهم می کند.بخش نفت با جذب بیش از ۴۰ درصد از کل 
سرمایه گذاری خارجی دریافتی ، به عنوان یک محور اصلی جذب 
سرمایه گذاری خارجی در سال گذشته مطرح شده است. این ورود 
سرمایه خارجی در پیشبرد رشد بخش نفت و گاز مؤثر بوده و به 

توسعه اقتصادی ایران کمک قابل توجهی کرده است. تمرکز بر 
بهره وری نیز در تولید نفت و گاز، همراه با بهره گیری از شرکت 
های دانش بنیان و بومی سازی فناوری های استراتژیک، منجر 
به افزایش چشمگیر تولید نفت و گاز شده و در سال ۲۰۲۳ بخش 
نفت و گاز ایران به تنهایی با رشد اقتصادی بالاًتر از ۲۰ درصد 
مواجه شده است. همچنین بومی سازی فناوری های استراتژیک 
نه تنها خودکفایی را افزایش داده است، بلکه توسعه زنجیره ارزش 
را نیز تسهیل کرده است و فرصت های جدیدی را برای مشاغل 

داخلی ایجاد کرده و پیشرفت های فناوری را تقویت می کند.
سیاست  با  که  ایران،  خام  نفت  فروش  چشمگیر  احیای 
هوشمندانه بازسازی پالاًیشگاه های مستهلک شده و مشارکت 
استراتژیک با پالاًیشگاه های کوچک مقیاس چین تقویت شده 
است، انعطاف پذیری و توانایی کشور را برای انطباق با شرایط 

چالش برانگیز تحریمی نشان داده است.
 ماهیت فعال دیپلماسی انرژی ایران و تمرکز آن بر کارایی، 
همکاری مبتنی بر دانش و تنوع بازار نقش مهمی در پیشبرد این 
موفقیت داشته است. صنعت نفت و گاز ایران با تکیه بر مدل های 
جذاب سرمایه گذاری، قابل توجه کشورهای خارجی به عنوان 
مقصد اصلی سرمایه گذاری بوده است و در این زمینه ایران توانسته 
است حتی رکورد جذب سرمایه را نیز جا به جا کند تا بخش نفت 
و گاز به عنوان سنگ بنای توسعه اقتصادی ایران، به ثبات و 

شکوفایی بلندمدت کشور کمک کند.

»جهان اقتصاد« گزارش می دهد 

تضمین بازارهای جدید با دیپلماسی انرژی
خبر

امضای قرارداد اجرایی ۱۷ میلیارد دلاری 
فشارافزایی پارس جنوبی به زودی 

مدیر توسعه و مهندسی شرکت ملی نفت گفت: از سه دهه گذشته ابتدا قطر و سپس 
ابران برداشت از میدان را آغاز کردند که نتیجه آن این شد که فشار به مرور افت کرده 
و منجر به افت تولید نیز شد به طوری که پیش بینی می شود از ۳ تا ۴ سال آینده افت 

تولید داشته باشیم.
به گزارش جهان اقتصاد، رضا دهقان در نشست خبری پیرامون طرح فشارافزایی 
میدان مشترک پارس جنوبی اظهار داشت:.میدان پارس جنوبی بزرگترین میدان گازی 
جهان است که ۷۰ درصد گاز و ۴۰ درصد بنزین کشور از از این میدان تامین می شود 

بنابراین برای ایران مهم است.
وی افزود؛ از سه دهه گذشته ابتدا قطر و سپس ابران برداشت از میدان را آغاز کردند 
که نتیجه آن این شد که فشار به مرور افت کرده و منجر به افت تولید نیز شد به طوری 

که پیش بینی می شود از ۳ تا ۴ سال آینده افت تولید داشته باشیم.
مدیر توسعه و مهندسی شرکت ملی نفت گفت: قطر و ایران اقداماتی برای جلوگیری 
از افت تولید داشتند، قطر در سال ۲۰۲۲ اقدام به امضای قرارداد با شرکت سایپم کرد 
ابران هم در سال ۱۳۹5 با توتال وارد قرارداد شد که مطالعات مفهومی آن توسط شرکت 

مشاور فرانسوی انجام شد و بر آن اساس پیشنهاداتی ارائه کرد.
وی ادامه داد: در اردیبهشت سال ۱۳۹۷ به خاطر خروج امریکا از برجام شرکت 
فرانسوی نیز از قرارداد خارج شد اما  مطالعات ۹۰ درصدی مورد استفاده قرار گرفته 
است.وی با اشاره به اینکه از ابتدای سال گذشته برای تسریع در روند اجرای طرح 
فشارافزایی پارس جنوبی، سه اقدام مهم انجام شد، گفت:  نخست کمیته ویژه فشارافزایی 
با عنوان طرح فشارافزایی و نگهداشت تولید پارس جنوبی با حضور مدیران شرکت ملی 
نفت تشکیل شد که رئیس کمیته، مدیرعامل شرکت ملی نفت و دبیر آن نیز من بودم.

مدیر مهندسی و توسعه شرکت ملی نفت ایران افزود: دبیرخانه بر اساس مطالعات 
تصمیم سازی کرده و آن را مصوب می کرد و در نهایت این تصمیم ها وارد برنامه اجرایی 
می شد.دهقان از تشکیل تیم طرح در تیر ۱۴۰۲ به عنوان اقدام دوم نام برد و ادامه داد: 
اقدام  سوم این بود که اتاق فکری با حضور نخبگان صنعت نفت تشکیل دادیم که 
بیشترین تأثیر و نقش را در طرح فشارافزایی پارس جنوبی داشته است و سرانجام با این 
تغییر ساختار وارد سرعت بخشیدن به پروژه شدیم.وی با تأکید بر اینکه در تیر ۱۴۰۲ 
دو قرارداد با شرکت مهندسین مشاور نارگان برای مطالعه فشارافزایی در خشکی و دریا 
امضا شد تا تصمیم بگیریم کار در خشکی یا دریا انجام شود، گفت: این در حالی بود که 
شرکت فرانسوی بر اساس مطالعات خود در سال ۱۳۹5، پیشنهاد کرده بود کار در دریا 
انجام شود.مدیر مهندسی و توسعه شرکت ملی نفت ایران با بیان اینکه تصمیم شرکت 
نارگان نیز اجرای طرح فشارافزایی در دریا بود، ادامه داد: همچنین در تصمیم دیگر، 
چیدمان این کار مشخص شد که بر اساس آن، هفت هاب که هرکدام دو سکوی 
فشارافزایی دارند، طراحی شد، همچنین توربوکمپرسورها و نوع آن مشخص شد. این 

اقدام ها برای کاهش زمان اجرای طرح بود.
دهقان با تأکید بر اینکه تصمیم گرفتیم طراحی هر هفت هاب شبیه هم باشد، گفت: 
همچنین تصمیم گرفتیم سکوهای فشارافزایی کاملًا شبیه هم باشد. اگر با همین رویکرد 

اجرای طرح ادامه یابد می تواند جبران بخشی از تأخیرها باشد.
مشکین فام در ادامه بیان کرد: با توجه به سه دهه استخراج گاز غنی از سوی ایران 
و قطر، این میدان دچار افت فشار طبیعی شده است و طبق مطالعات اخیر پیش بینی 
می شود از سال ۱۴۰۶ سالاًنه معادل تولید یک فاز پارس جنوبی و از سال ۱۴۰8 سالاًنه 
معادل تولید ۱.5 فاز پارس جنوبی یعنی ۴۲ میلیون مترمکعب در روز از تولید آن کاسته 
شود که این افت فشار، در صورت عدم اقدام به موقع می تواند پیامدهای جدی امنیت 
انرژی و اقتصادی به دنبال داشته باشد، بنابراین طرح فشارافزایی میدان گازی مشترک 
پارس جنوبی با هدف حفظ تولید، مهم ترین طرح راهبردی وزارت نفت به حساب می آید.

وی با بیان اینکه باید در کوتاه ترین زمان ممکن و با اولویت بلوک های مرزی با کشور 
قطر، طرح فشارافزایی در پارس جنوبی اجرا شود، گفت: با اجرای این طرح می توان افت 
فشار و کاهش تولید را تا حد زیادی جبران و از ناترازی گاز و بنزین کشور جلوگیری 
کرد.مدیر مهندسی و توسعه شرکت ملی نفت ایران اهداف اصلی اجرای این طرح را 
شامل مدیریت تراز گازی کشور از طریق تأمین بخش قابل توجهی از گاز و بنزین مورد 
نیاز و نگهداشت فشار و تولید میدان گازی پارس جنوبی و جلوگیری از مهاجرت گاز 
عنوان کرد و افزود: ابتدای سال گذشته، شرکت ملی نفت ایران به منظور دستیابی به 
این اهداف و با درک درست اهمیت این طرح راهبردی، نسبت به انتقال و ارتقای مدیریت 
آن به ستاد شرکت اقدام و مطالعات فنی و مهندسی آن را تحت مدیریت خود آغاز کرد.

وی تأکید کرد: با تلاش مدیران و کارشناسان شرکت ملی نفت ایران و شرکت نفت و 
گاز پارس و همراهی پیمانکاران اصلی، برنامه جامع اجرایی کل میدان گازی پارس 
جنوبی به طور یکپارچه و کامل تدوین و بر اساس آن طراحی و مهندسی پایه انجام و 
مدارک مهندسی لاًزم با جزییات کافی برای واگذاری کار به پیمانکاران تهیه شد.دهقان 
با اشاره به اینکه همچنین ساختار سازمانی اجرا و راهبرد واگذاری قراردادها مشخص 
شده است، گفت: در این مدت، منابع و روش تأمین مالی طرح نیز تعیین تکلیف شد. 
همچنین کل میدان به هفت ناحیه یا هاب مجزا تقسیم و تمام پیمانکاران اجرایی اصلی 
انتخاب شدند.وی ادامه داد: با آغاز دولت چهاردهم با توجه به دستورات رئیس جمهوری 
و وزیر نفت در خصوص تعریف اقدام های ویژه اجرایی به منظور رفع ناترازی گاز در 
کمترین زمان ممکن همه قراردادهای اجرایی طرح به ارزش تقریبی ۱۷ میلیارد دلاًر 
شامل یک الحاقیه به قرارداد IPC فازهای ۱۱ و ۱۲ برای هاب یک و شش قرارداد 
EPCI با قیمت ثابت برای هاب های ۲ تا ۷ تهیه شد و آماده امضا با پیمانکاران اصلی 
طرح است.مدیر مهندسی و توسعه شرکت ملی نفت ایران افزود: برای تأمین منابع مالی، 
طرح قرارداد تأمین مالی ۶ پیمان EPCI ذکرشده تا سقف ۱5 میلیارد دلاًر با صندوق 
توسعه ملی مذاکره انجام شده  و پیش نویس آن در حال تهیه است که به زودی امضا 

می شود.
دهقان تأکید کرد: در آستانه سالروز پیروزی انقلاب اسلامی تولدی دیگر برای پارس 
جنوبی اتفاق افتاده و طرح عظیم فشارافزایی میدان گازی مشترک پارس جنوبی به طور 

کامل ریل گذاری شده و آماده اجرا است.
وی به مجموع سرمایه گذاری ۱۷ میلیارد دلاًری برای اجرای طرح فشارافزایی 
پارس جنوبی اشاره کرد و گفت: با اجرای این طرح و تا سال ۱۴۳۰، از محل تولید گاز، 
میعانات گازی و سایر محصولاًت جانبی، با احتساب گاز ۳۳ سنتی و میعانات گازی ۷۰ 

دلاًری، حدود ۷8۰ میلیارد دلاًر برای کشور ایجاد می شود.

تولید روزانه نفت قزاقستان با آغاز افزایش برداشت از 
میدان در حال توسعه تنگیز به رهبری شرکت آمریکایی 

شورون رکوردی تازه ثبت کرد.
به گزارش مهر به نقل از رویترز، تولید نفت در قزاقستان 
پس از آغاز توسعه میدان تنگیز، بزرگ ترین میدان نفتی این 

کشور، از سوی کنسرسویم تنگیزشور اویل به رهبری شرکت 
آمریکایی شورون به رکورد تولید روزانه ۲۷8 هزار و ۴۹۹ تن 

رسید.
طبق داده های رسمی، قزاقستان، یکی از اعضای ائتلاف 
نفت  صادرکننده  کشورهای  سازمان  عضو  تولیدکنندگان 
)اوپک( و متحدانش )اوپک پلاس( که برای بخش عمده تولید 
نفت خود به میدان تنگیز و دو میدان اصلی دیگر به نام های 
»کاراچاگانک« و »کاشاگان« متکی است طبق تعهدهایش 
در توافق کاهش عرضه باید برای جبران تخی از سهمیه های 

تولید تعیین شده عرضه خود را کاهش دهد.
اوپک پلاس، قزاقستان به همراه عراق و روسیه را به عنوان 
کشورهایی معرفی کرد که بارها از تعهدهای خود برای محدود 

کردن تولید نفت سر باز زده اند.
بر اساس این گزارش، چنانچه هر تن را ۷ هزار و 5۰۰ 
هزار بشکه لحاظ کنیم تولید نفت قزاقستان اکنون در ماه 
فوریه به رقم روزانه ۲ میلیون بشکه در روز رسیده است، این 
مقدار در مقایسه با مدت مشابه پارسال ۱۰.5 درصد افزایش 

نشان می دهد.
انتظار می رود که توسعه در میدان تنگیز تا ژوئن به ظرفیت 

کامل ۲۶۰ هزار بشکه در روز برسد و تولید کلی در این پروژه 
را به حدود روزانه یک میلیون بشکه معادل نفت برساند.

تنگیز به دلیل مقدار بالاًی گوگرد و شرایط آب و هوایی 
سخت یکی از عمیق ترین و پیچیده ترین میدان های جهان 

است.
قزاقستان در نظر دارد تولید نفت خام و میعانات گازی خود 
را امسال از سالاًنه 8۷ میلیون و 5۶۰ هزار تن در سال ۲۰۲۴ 

میلادی به ۹۶ میلیون و ۲۰۰ هزار تن برساند
الماس ادم ساتکالیف، وزیر انرژی قزاقستان هم به تازگی 
گفته بود این کشور آسیای مرکزی پس از نشست مشترک 
بعدی اوپک پلاس تصمیم نهایی را درباره کاهش تولید نفت 

خواهد گرفت.
قزاقستان به تازگی با درخواست برای »شرایط بهتر« در 
قراردادهای خود، فشار بر شرکت های بین المللی فعال در این 

کشور را افزایش داد.
این کشور آسیای مرکزی سال ها با شرکت های نفتی 
بین المللی بر سر هزینه ها درگیر بوده و در سال ۲۰۲۳ ادعاهای 

چند میلیارد دلاًری را علیه آنها مطرح کرده است.
این شرکت ها معتقدند دولت تنها به دنبال افزایش سهام 

خود در پروژه های کلیدی نفت و گاز است.
قزاقستان،  رئیس جمهوری  توکایف،  جومارت  قاسم 
به تازگی به دولت دستور داد مذاکرات با شرکت های بزرگ 
نفتی بین المللی درباره تمدید قراردادهای مشارکت در تولید 

کنونی )PSA( با »شرایط بهتر« را افزایش دهد.
افق  نیازمند یک  افزود: سرمایه گذاری های بزرگ  وی 
برنامه ریزی بلندمدت است، بنابراین دولت باید مذاکرات را 
درباره تمدید قراردادهای مشارکت در تولید با شرایط روزآمد 

و مطلوب برای قزاقستان افزایش دهد.
وزیر انرژی قزاقستان هم در یک نشست خبری گفت: 
دولت ممکن است سهم خود را در پروژه های نفتی توسعه یافته 
از سوی شرکت های انرژی بین المللی افزایش و مجریان طرح 

را تغییر دهد یا اینکه درباره قراردادها دوباره مذاکره کند.
ادم ساتکالیف تصریح کرد: یکی از شرایط احتمالی برای 
تمدید قراردادهای مشارکت در تولید، بهبود شرایط قراردادی، 
تغییر در سهم جمهوری قزاقستان یا مجریان طرح خواهد بود.
وی بیان کرد: تصمیم نهایی بر اساس گفت وگو، مذاکرات باز 
و رقابتی مطابق با قوانین بین المللی با شرکت کنندگان در این 

کنسرسیوم ها گرفته خواهد شد.

رکوردشکنی تولید نفت قزاقستان با وجود تعهد به توافق اوپک پلاس

انرژی

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی سالیانه  
)نوبت دوم(

شرکت خدماتی شهرک صنعتی رنگسازان 
شهرضا)سهامی خاص(

شماره ثبت1503      شناسه ملی14003253561
باعنایت به عدم کسب حدنصاب لازم جهت رسمیت مجمع عمومی 
ازکلیه  اول(مورخ1403/11/02بدینوسیله  )نوبت  سالیانه  عادی 
شهرضا  رنگسازان  صنعتی  شهرک  خدماتی  شرکت  سهامداران 
دعوت به عمل می آید تا در جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه )نوبت 
9صبح  1403/11/29ساعت  مورخ  درروزدوشنبه  که  شرکت  دوم( 
یازدهم طبقه  )رازی(خیابان  رنگسازان  نشانی شهرک صنعتی  به  
فوقانی واحدخدمات ایمنی وآتشنشانی به کدپستی8639111351 

تشکیل میگردد حضور بهم رسانید.
دستورجلسه

1-ارائه گزارش عملکرد هیئت مدیره شرکت
2-تصویب بودجه اصلاحی سال1403و بودجه  پیشنهادی سال1404
3-تعیین نرخ قدرالسهم هزینه های مشترک )شارژ(وسایرخدمات 

اصلاحی1403وپیشنهادی1404 
4 -سایرمواردی که در صلاحیت مجمع عمومی عادی میباشد.

   هیئت مدیره شرکت خدماتی شهرک صنعتی رنگسازان 
شهرضا)رازی(

شهرداری آران و بیدگل در نظر دارد به استناد مصوبه شماره 2060 مورخ 1403/11/03 شورای اسلامی شهر آران و بیدگل نسبت به واگذاری چهار قطعه زمین واقع در بلوار شهیدان اربابی- شهرک صنایع 
کارگاهی، از طریق مزایده عمومی با شرایط پرداخت به صورت نقدی شرح ذیل اقدام نماید:

متراژ مشخصات ملکردیف
مترمربع

کارشناسی جمعاً به کاربری
مبلغ )ریال(

کارشناسی به ازای 
هر مترمربع

5 درصد سپرده آدرس
)ریال(

قسمتی از پلاک باقیمانده 4248 فرعی مفروز و 1
مجزی شده از 4223 فرعی از 2840 اصلی قطعه 

7 تفکیکی

بلوار شهید اربابی- شهرک 16.000.000.00080.000.000کارگاهی200
صنایع کارگاهی

800.000.000

قسمتی از پلاک باقیمانده 4248 فرعی مفروز و 2
مجزی شده از 4223 فرعی از 2840 اصلی قطعه 

21 تفکیکی

بلوار شهید اربابی- شهرک 17.000.000.00085.000.000کارگاهی200
صنایع کارگاهی

850.000.000

قسمتی از پلاک باقیمانده 4248 فرعی مفروز و 3
مجزی شده از 4223 فرعی از 2840 اصلی قطعه 

22 تفکیکی

بلوار شهید اربابی- شهرک 17.000.000.00085.000.000کارگاهی200
صنایع کارگاهی

850.000.000

قسمتی از پلاک باقیمانده 4248 فرعی مفروز و 4
مجزی شده از 4223 فرعی از 2840 اصلی قطعه 

35 تفکیکی

بلوار شهید اربابی- شهرک 18.000.000.00090.000.000کارگاهی200
صنایع کارگاهی

900.000.000

1- ایداع سپرده ای که از پنج درصد مبلغ کل برآورد کمتر نباشد به صورت نقد یا اسناد خزانه یا ضمانت نامه بانکی.
2- برندگان اول و دوم و سوم مزایده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

3- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
4- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به موضوع در اسناد مزایده مندرج است.

5- کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت و تحویل اسناد مزایده تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
6- متقاضیان شرکت در مزایده در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم 

را به عمل آورند.
7- مهلت و نحوه و محل دریافت و قبول اسناد: شرکت کنندگان می توانند از تاریخ انتشار نوبت دوم این آگهی در تاریخ 1403/11/15 مهلت دارند تا تاریخ 1403/11/25 نسبت به دریافت اسناد مزایده 

اقدام و تا تاریخ 1403/12/06 نسبت به تحویل پیشنهادها اقدام نمایند و بازگشایی پاکت ها در مورخ 1403/12/07 خواهد بود.

آگهی مزایده )مرحله اول(آگهی مزایده )مرحله اول(

محسن صانعی شهردار آران و بیدگل

نوبت دوم 

نوبت دوم

آخرین اخبار و تازه ترین  تحلیل ها  را در سایت جهان اقتصاد دنبال کنید
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*کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت و تحویل اسناد تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیک دولت »ستاد ایران« به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
** متقاضیان شرکت در مزایده در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )بصورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل 

آورند.
 ـمحل و مهلت دریافت اسناد مزایده: از تاریخ پنج شنبه 1403/11/11 تا  پنج شنبه  1403/11/18 از طریق درگاه » ستاد ایران «  1

 ـمحل و مهلت تحویل اسناد مزایده) آخرین مهلت ارائه پیشنهاد( : تا ساعت 14 روز چهارشنبه مورخ  1403/12/01 از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیک دولت » ستاد ایران « ) اصل پاکت الف تحویل  2
بصورت فیزیکی(

 ـ تاریخ برگزاری مزایده)زمان بازگشایی پاکت ها(  : ساعت10 صبح روز شنبه مورخ 1403/12/04 درمحل سالن اجتماعات شهرداری تشکیل و پاکت های واصله را مفتوح و براساس قانون برگزاری مزایده و آیین  3
نامه های اجرایی آن و شرایط مندرج در اوراق مزایده ضمن مقایسه قیمت های به دست آمده بررسی و متعاقب آن نسبت به تعیین برنده یا برندگان مزایده اقدام خواهد نمود.

 ـمدت زمان اجاره بهاء : مدت اجاره سه شمسی سال می باشد و پس از اتمام اجاره سال اول ، برای سال های دوم و سوم ، قرارداد جدید براساس و مبنای قیمت روز بازار و عرف محل با جلب نظر کارشناس رسمی   4
دادگستری تعیین می گردد.

تذکر: مبلغ پایه درج شده در جدول برای اجاره بهای سال اول می باشد و مبلغ اجاره بهاء برای سال دوم و سوم براساس و مبنای قیمت روز بازار و عرف محل با جلب نظر کارشناس رسمی دادگستری  محاسبه و 
تعیین می گردد.

 ـمحل و زمان بازدید : از تاریخ  1403/11/11 تا تاریخ  1403/12/01 از ساعت 8:00 صبح الی 14:00 با هماهنگی قبلی و تماس از طریق شماره تلفنهای 2-1- 35265100 -076 ، داخلی 107 در محل سایت تجاری   5
درگهان جنب مجتمع تجاری اطلس امکان پذیر خواهد بود.

 ـهزینه کلی تغییرات ) نصب سقف کاذب، نصب درب سکوریت، هزینه کلی کاشیکاری و غیره . . . ( و هزینه نازک کاری داخلی و بیرونی و تغییرات مورد نیاز این مغازه متناسب با فعالیت صنفی به عهده برنده  6
مزایده می باشد .

 ـشهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است و از این بابت ، طرح هیچگونه ادعا و اعتراضی از سوی پیشنهاد دهنده ، قابل پذیرش نخواهد بود.  7
 ـدر صورتیکه برندگان اول و دوم و سوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها بترتیب ضبط خواهد شد.  8

 ـسایر اطلاعات، شرایط و جزییات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشند. 9

 ـ076     شهرداری درگهان در نظر دارد:  به استناد ماده 13 آیین نامه مالی شهرداری ها و مجوز شماره253/ش.د/02  برگزار کننده : شهرداری درگهان به شناسه ملی 14002819732     شماره تماس 35265100 
مورخ 1402/04/07 شورای محترم اسلامی شهر درگهان،  پنج باب از املاک تجاری خود واقع در شهر درگهان بشرح جدول ذیل به صورت اجاره از طریق مزایده کتبی عند الزوم حضوری به اشخاص حقیقی و 

حقوقی واجد الشرایط واگذار نماید:  

مبلغ پایه اجاره بهاء برای سال آدرس نوع ملک و جزئیات 
اول ـ )ریال(

مبلغ سپرده شرکت در مزایده 
ـ )ریال(

یکباب مغازه تجاری شماره1 : متراژ : 32 مترمربع 
ارتفاع طبقه همکف : 3/70 متر ـ بلندی نیم طبقه 2/30 متر 

7.200.000.000720.000.000درگهان، سایت تجاری، جنب مجتمع تجاری اطلس

یکباب مغازه تجاری شماره2 : متراژ : 32 مترمربع 
ارتفاع طبقه همکف : 3/70 متر ـ بلندی نیم طبقه 2/30 متر 

7.200.000.000720.000.000درگهان، سایت تجاری، جنب مجتمع تجاری اطلس

یکباب مغازه تجاری شماره3 : متراژ : 32 مترمربع 
ارتفاع طبقه همکف : 3/70 متر ـ بلندی نیم طبقه 2/30 متر 

7.200.000.000720.000.000درگهان، سایت تجاری، جنب مجتمع تجاری اطلس

یکباب مغازه تجاری شماره4 : متراژ : 32 مترمربع 
ارتفاع طبقه همکف : 3/70 متر ـ بلندی نیم طبقه 2/30 متر 

9.000.000.000900.000.000درگهان، سایت تجاری، جنب مجتمع تجاری اطلس

یکباب مغازه تجاری شماره5 : متراژ : 32 مترمربع 
ارتفاع طبقه همکف : 3/70 متر ـ بلندی نیم طبقه 2/30 متر 

5.400.000.000540.000.000درگهان، سایت تجاری، جنب مجتمع تجاری اطلس

یکباب مغازه تجاری شماره1 : متراژ : 32 مترمربع 
ارتفاع طبقه همکف : 3/70 متر ـ بلندی نیم طبقه 2/30 متر 

7.200.000.000720.000.000درگهان، سایت تجاری، جنب مجتمع تجاری اطلس

یکباب مغازه تجاری شماره2 : متراژ : 32 مترمربع 
ارتفاع طبقه همکف : 3/70 متر ـ بلندی نیم طبقه 2/30 متر 

7.200.000.000720.000.000درگهان، سایت تجاری، جنب مجتمع تجاری اطلس

یکباب مغازه تجاری شماره3 : متراژ : 32 مترمربع 
ارتفاع طبقه همکف : 3/70 متر ـ بلندی نیم طبقه 2/30 متر 

7.200.000.000720.000.000درگهان، سایت تجاری، جنب مجتمع تجاری اطلس

یکباب مغازه تجاری شماره4 : متراژ : 32 مترمربع 
ارتفاع طبقه همکف : 3/70 متر ـ بلندی نیم طبقه 2/30 متر 

9.000.000.000900.000.000درگهان، سایت تجاری، جنب مجتمع تجاری اطلس

یکباب مغازه تجاری شماره5 : متراژ : 32 مترمربع 
ارتفاع طبقه همکف : 3/70 متر ـ بلندی نیم طبقه 2/30 متر 

5.400.000.000540.000.000درگهان، سایت تجاری، جنب مجتمع تجاری اطلس

»آگهی مزایده عمومی «»آگهی مزایده عمومی «

   شهرداری درگهان



WWW.JAHANEGHTESAD.COM

15 بهمن ماه 1403 سال سی ودوم  شماره 8627 دوشنبه 

    Monday    2025 4 February7 ایران

داوودی/خبرنگار جهان اقتصاد
رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای شهرستان 

 - ساوه  محور  در  حادثه خیز  نقطه  یک  رفع  از  زرندیه 
بوئین زهرا با تعریض پل وَرده خبر داد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای استان مرکزی، حمیدرضا صادقی با اشاره به 
روند تکمیل پل ورده در محور بویین زهرا گفت: در تقاطع 
محور بویین زهرا با راه روستای ورده یک پل با دو دهانه 
دو متری وجود داشت که بعلت عرض کم و پرتگاهی بودن 
آن، جزو نقاط مستعد حادثه بشمار می رفت؛ لذا از سال 
گذشته برنامه ریزی برای تأمین اعتبار و انتخاب پیمانکار 
آن انجام شد و در حال حاضر هم این پروژه، با سرعت 

پیشرفت فیزیکی قابل ملاحظه ای اجرا و تکمیل شد.
وی با بیان اینکه برای سرعت بخشیدن به کار و کوتاه 
کردن زمان اجرای پروژه از دال های پیش ساخته استفاده 
شده است، افزود: این دال ها از قبل در کارگاه آماده شده 
و به محل پروژه انتقال پیدا کرد تا سرعت اجرای پروژه 

به حداکثر ممکن برسد.
به گفته صادقی با حمایت اداره کل راهداری و حمل و 
 ۲5 این طرح  اجرای  برای  مرکزی  استان  جاده ای  نقل 
با  اعتبار هزینه شده و عملیات اجرایی آن  میلیارد ریال 

تلاش و نظارت مهندسین اداره ابنیه فنی راه ها انجام شده 
است.رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای شهرستان 
و  توسعه  برای  شده  انجام  اقدامات  به  اشاره  با  زرندیه 
از  کرد:  بیان  نیز  زرندیه  شهرستان  در  پل ها  نگهداری 
مجموع کلیه پل های استان ۹8۶ مورد در این شهرستان 
قرار دارد که در دو سال اخیر تعمیرات اساسی ۲5 دستگاه 
از این ابنیه فنی که دچار آسیب شده و نیاز به تعمیر و 

نگهداری داشتند، انجام گرفته است.
صادقی ادامه داد: به جز پل ورده، در محور موسی آباد 
نیز برای جلوگیری از آسیب های احتمالی، سه دستگاه 
ابنیه فنی را بازسازی، تعمیر و تعریض کرده ایم که بعلت 
عرض کم محور و پرتگاهی بودن آن، تعریض پل ها باعث 

شد تا بحث حادثه خیز بودن نیز مرتفع شود.
وی افزود: تعمیرات رادیه، برید و کوله یک دستگاه پل 
انجام  شش دهانه هم در محور خشکرود به طور کامل 
شده است؛ سایر پل هایی هم که نیاز به تنقیه و لاًیروبی 

داشتند به همت راهداران شهرستان انجام شده است.

رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای شهرستان زرندیه خبر داد؛

تعریض پل وَرده تکمیل شد
خبر

همزمان با ایام دهه فجر
۳۰۵ پروژه توزیع برق در سیستان و 
بلوچستان افتتاح و کلنگ زنی می شود

ذورقی /خبرنگار جهان اقتصاد
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق سیستان و بلوچستان گفت: ۳۰5 پروژه توسعه، 
بهینه سازی، اصلاح، روشنایی و برق رسانی با اعتباری حدود ۹۱۰ میلیارد تومان همزمان 

با ایام دهه فجر در این استان افتتاح و کلنگ زنی می شود.
محمد رئیسی با بیان اینکه ۲۰۱ پروژه در بخش روستایی و شهری افتتاح و ۱۰۴ 
پروژه در این بخش کلنگ زنی می شود، اظهار داشت: با اجرای این پروژه ها حدود ۶۴ 
هزار خانواده سیستان و بلوچستانی از نعمت برق مطمئن و پایدار بهره مند می شوند.وی 
به حجم عملیاتی پروژه های قابل افتتاح اشاره کرد و افزود: 55۶ کیلومتر شبکه فشار 
ضعیف، ۱۶۳ کیلومتر شبکه فشار متوسط و 5۲۷ دستگاه ترانس از جمله حجم عملیاتی 
پروژه های قابل افتتاح شبکه توزیع برق این استان است.مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
برق سیستان و بلوچستان در ادامه به حجم عملیاتی پروژه های کلنگ زنی اشاره کرد 
و افزود: ۳۱۱ کیلومتر شبکه فشار ضعیف، ۱۶۲ کیلومتر شبکه فشار متوسط و ۲۲۲ 
دستگاه ترانس از جمله حجم عملیاتی این بخش است.وی خاطر نشان کرد: دهه فجر 
فرصت مغتنمی برای تبیین دستاوردها و ارزش های انقلاب در جامعه به ویژه نسل 

جوان است.

کشت چغندرقند در سطح ۲۲۰ هکتار از 
اراضی شرکت های تعاونی ایلام

جبار صفربیگی/خبرنگار جهان اقتصاد
مدیرکل تعاون روستایی استان ایلام گفت: امسال بیش از ۲۲۰ هکتار از اراضی 
شرکت های تعاونی تولید دشت زرنه ایوان به کشت چغندر قند اختصاص یافت. حمیدرضا 
شکری اظهار کرد: این کشت در راستای تحقق شعار سال مبنی بر افزایش تولید با 
مشارکت مردم و در قالب کشاورزی قراردادی با کارخانه قند منطقه انجام شده و به دلیل 
مرغوبیت خاک دشت زرنه شهرستان ایوان، محموله های تحویلی به کارخانه دارای 
عیار قند بین ۱5 تا ۱۷ درصد بوده و متوسط عملکرد آن بیش از 5۰ تن در هکتار برآورد 
می شود.وی افزود: تأمین آب اراضی دشت زرنه از طریق انتقال آب از سد کنگیر انجام 
می شود و گاهی مشکلاتی در این زمینه، به ویژه در فصل کاشت، به وجود می آید، در 
صورتی که این مشکلات به موقع رفع شود، با توجه به درآمد بالاًی کشت چغندر قند، 
امکان توسعه این محصول در سطح اراضی شرکت های تعاونی تولید شهرستان ایوان 
وجود دارد.مدیرکل تعاون روستایی استان گفت: مدیریت تعاون روستایی استان با هدف 
ساماندهی بهره برداران کشاورزی و ارتقای نظام بهره برداری، با هماهنگی سازمان 
جهاد کشاورزی استان، اقدام به تشکیل و ثبت چهار شرکت تعاونی تولید روستایی در 
حوزه سد کنگیر کرده است، این شرکت ها در مجموع بیش از ۲۰۰۰ هکتار از اراضی 

مرغوب این منطقه را تحت پوشش دارند.

به مناسبت دهه فجر؛
۲۵ پروژه برق رسانی در شهرستان حمیدیه 

به بهره برداری رسید
علی فرج /خبرنگار جهان اقتصاد

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق اهواز گفت: ۲5 پروژه برق رسانی، اصلاح 
و بهینه سازی و روشنایی معابر در شهرستان حمیدیه با اعتباری بالغ بر ۳8۰ 
میلیارد ریال به بهره برداری رسید.محمد فراتی شنبه در آئین بهره برداری از ۲5 
پروژه برقرسانی شهرستان حمیدیه به مناسبت دهه فجر و پیروزی انقلاب اسلامی 
که در روستای گمبوعه این شهرستان برگزار شد اظهار کرد: صنعت برق امروزه 
صنعتی مهم و استراتژیک است که بعد از انقلاب با نگاه ویژه نظام مقدس جمهوری 
اسلامی به مقوله ای مهم تبدیل شده که تمام نقاط کشور از این نعمت برق 
بهره مند شدند.فراتی تصریح کرد: این میزان برق رسانی در بسیاری از کشورهای 
منطقه بی سابقه بوده و اداره تمامی بخش های آموزش، درمان، بهداشت، پمپاژ 
آب و کشاورزی، بدون آن میسر نیست.مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق اهواز 
ادامه داد: جمعیت ایران بعد از انقلاب بیش از ۲ برابر شده، اما وضعیت صنعت 
زمینه  این  در  که  است  داشته  برابری  چند  رشد  آن  یافتگی  توسعه  و  برق 
سرمایه گذاری های عظیمی در زمینه تولید، نیروگاه ها و چه شبکه های توزیع 
صورت گرفته است.وی افزود: با توجه به کمبود بارش باران و ناترازی ها در فصل 
سرما هموطنان ما به انرژی بیشتری نیاز دارند که این انرژی ممکن است از سمت 
نیروگاه های وابسته به سوخت های فسیلی به سوی مصارف خانگی برود بنابراین 

باید همه صرفه جویی کنیم.

زینت هلیلی /خبرنگار جهان اقتصاد
شـهردار اصفهـان از ضـرورت ایجـاد زمینـه مشـارکت 
دانش آموزان در مسـائل زیسـت محیطی شـهر سـخن گفت 
و تاکیـد کـرد: بایـد زمینـه هـایی فراهـم شـود کـه بتـوان از 
احسـاس مسـئولیت و انرژی نوجوانان به نفع شـهر اسـتفاده 

کرد.
به گزارش اداره ارتباطات رسـانه ای شـهرداری اصفهان، 

عـلی قاسـم زاده بـا تاکیـد بـر نقـش و جایگاه دانـش آموزان 
و نوجوانان در روند اداره شـهر و تاثیر مشـارکت آنها بر رفع 
دغدغه های زیسـت محیطی گفت: باید زمینه هایی فراهم 
شـود کـه بتـوان از احسـاس مسـئولیت و انـرژی نوجوانـان 
به نفـع شـهر اسـتفاده کـرد تـا نه تنها آنها، بلکـه خانواده های 
آن هـا نیـز در ایـن مسیـر تأثیرگـذار باشـند.وی بـا بیان اینکه 
بـرای تحقـق ایـن هدف ارائـه آموزش های زیسـت محیطی 

و توسـعه پایـدار بـرای نسـل جدیـد ضـروری اسـت، افـزود: 
یـکی از اقدامـات اسـاسی در ایـن زمینـه، نهادینه کـردن 
آموزش هـای شـهروندی در مـدارس اسـت. بـه همین دلیل، 
چند سـالی اسـت کتاب »آموزش شـهروندی« با محوریت 
مسـائل زیسـت محیطی، نگهـداری از شـهر و حفاظـت از 
محیط زیسـت کـه بـرای نخسـتین بار در اصفهـان بـا مجـوز 
آموزش وپـرورش تدویـن شـد بـه برنامـه درسی مـدارس 

ابتـدایی و دوره اول متوسـطه شـهر اصفهـان اضافـه شـده 
است.شـهردار اصفهـان بـا اشـاره بـه دیـدار اخیـر خـود بـا 
تعـدادی از دانش آمـوزان شـهر اصفهـان در قالـب برنامـه 
»مـن در اصفهـان ۱۴۱۰« اظهـار کـرد: این نشسـت ها تأثیر 
عمیـقی بـر کـودکان و نوجوانـان دارد و شـور و حـالی کـه در 
ایـن جلسـات ایجـاد می شـود، می توانـد آغازگـر رفتارهـای 

مثبت آینده باشد.  

 سیما نیکرفتار /خبرنگار جهان اقتصاد
چهارمیـن جشـنواره مـلی عاشیـقلار؛ نـوای وحـدت، بـا 
اجـرای صحنـه ای ۱۲ گـروه از سراسـر کشـور و بـا حضـور 
مسـئولاًن و فعـالاًن کشـوری و بین الملـلی و تجلیـل از 

پیشکسوتان این عرصه به کار خود پایان داد.
سیدمحمدحسین بلاغی مبین، مدیرکل فرهنگ و ارشـاد 
اسلامی آذربایجـان شـرقی ضمـن تبریـک عیـد بـا سـعادت 
مبعـث، گفـت: سـالروز مبعوث شـدن خاتم الاًنبیـا پیامبر اکرم 
)ص(، پیامبری که برای تکمیل اخلاق آمده اسـت، مناسـبتی 
گرانقـدر اسـت کـه مـا را کنـار هم گردآورده تـا فرهنگ اصیل 
موسیـقی عاشیـقی را پـاس بداریـم. اگـر بخواهیـم از پیامبـر 
مهربانی هـا درسی بگیریـم، جـز اخلاق و اصلاح ذات نیسـت. 
همانطـور کـه در قـرآن مجیـد آمـده اسـت که حضرت محمد 
)ص( بـه بهتریـن اخلاق خلـق و بـرای رحمـت و مغفـرت و 
آرامـش جامعـه مبعـوث شـده اسـت.وی بـا تشـکر از تمـامی 
فعـالاًن ایـن هنـر صنعـت و سـازمان هایی کـه در ایـن امـر 
مشـارکت کرده اند، بیان کرد: امروزه در جامعه، مسـئله اخلاق 

در خطـر قـرار دارد و اگـر تدبیـری نیاندیشیـم، از بیـن خواهـد 
رفـت. همانطـور کـه چنـد روز قبـل بحث هـایی در میـان 
تماشـاگران فوتبـال اتفـاق افتـاده کـه بایـد از ایـن جریانات و 
پیامدهایشـان جلوگیـری بـه عمـل آیـد. جریـان هنـر باید به 
وظیفـه اش بـرای ترویـج و پایبنـدی بـه اخلاق عمـل کرده و 

می دانیم که تمام تلاش خود را می کند.
وی ضمـن اشـاره بـه اینکه امـروز پرجمعیت ترین انجمن 
هنری اسـتان با بیش از ۷۰۰ عضو، انجمن عاشیقلار اسـت، 
ادامه داد: چهارمین جشـنواره  ملی عاشیقلار میزبان ۶۰ گروه 
فاخر از سراسـر کشـور بوده که امروز شـاهد اجرای ۱۲ گروه 
هسـتیم. همچنیـن شـهر تبریـز از 5 بهمـن  تـا۱۰ اسـفندماه 
امسـال، هرروزه میزبان برنامه های فرهنگی هنری مختلفی 
هماننـد جشـنواره های عاشیـق لاًر، جشـنواره های فیلـم و 
موسیقی فجر، جشـنواره هنر تجسـمی و همچنین جشـنواره 
فیلـم جـوان خواهـد بود.مدیـرکل فرهنـگ و ارشـاد اسلامی 
اسـتان با اشـاره به اهمیت جاری بودن امور فرهنگی و هنری 
در تبریـز افـزود: باعـث سـربلندی مـا اسـت که عـرض کنیم 

امـروزه بـرای اجـرای برنامه های فرهنگی در شـهرمان، جای 
خالی نیسـت. هرروزه از صبح تا شـب در سـالن های مختلف 
برنامه هـای مختلـفی اجـرا می شـوند. بـه علت حجـم بالاًی 
تئاترهای روی صحنه، حتی سـالن های معمولی که مناسـب 
ایـن کار نیسـتند نیـز مـورد اسـتفاده قـرار گرفته انـد. امـروزه 
فرهنـگ و هنـر آذربایجـان ماننـد ادوار گذشـته، مایـه افتخار 
ماسـت و بـا ایـن فرهنـگ غـنی، بـه درّ افشـانی خـود ادامـه 

خواهد داد.
تمـدن و شـکوه ایـران از همیـن فرهنـگ و ادبیـات و اقوام 

تشکیل شده است
مرتضی محمدزاده، معاون سیاسی و اجتماعی اسـتانداری 
آذربایجـان شـرقی ضمـن تبریـک عیـد مبـارک مبعـث و بـا 
قـدردانی از عوامـل برگـزاری ایـن جشـنواره بیان کرد: شـعار 
دولـت وفـاق مـلی و وفـاق قـومی اسـت کـه به آشـنایی اقوام 
و فرهنگ های مختلف با یکدیگر و پیوندشـان به هم اشـاره 
دارد. بایـد دیـن، هنـر، موسیـقی، ادبیـات و فرهنگ خودمان را 
نـه تنهـا در سـطح کشـوری، بلکـه در سـطح بین الملـلی بـه 

همـگان نشـان دهیـم. زیـرا تمـدن و شـکوه ایـران از همیـن 
فرهنـگ و ادبیـات و اقـوام تشـکیل شـده و بایـد بـا چنـگ و 

دندان به کمک شما مخاطبین عزیز حفظش کنیم.
وی همچنیـن در زمینـه حفـظ هنـر عاشیق افـزود: البته در 
عصـر مدرنیتـه، شـکاف نسـلی باعـث نگرانی هـایی در زمینه 
انتقال صنعت عاشیقلار و شـعر و هنر پارسی به نسـل جدید 
اسـت. ولی نبایـد اجـازه دهیـم کـه مدرنیتـه بر این هنر سـایه 
افکنـده و مانـع دوام آن در ایـن دوران و انتقالـش به نسـل های 

آینده شود.
وی ادامـه داد: بـه کمـک مـردم عزیـز ایـران و هنرمندانی 
کـه عمرشـان را بـرای حفـظ ایـن حرفـه گذاشـته  و بـا ذوق 
هنـری خـود ایـن صنعـت را به اینجـا رسـانده اند؛می توانیم از 
ایـن سـرمایه دیرینـه محافظـت کـرده و در عرصه هـای ملی 

و بین المللی بدرخشیم.
در ادامـه مراسـم تجلیـل از پیشکسـوتان ایـن عرصـه و 
اجراهـای صحنـه ای گروه هـای مختلـف از سراسـر کشـور 

انجام شد.

شهردار اصفهان مطرح کرد:

ضرورت ایجاد زمینه مشارکت دانش آموزان در مسائل زیست محیطی

پایان چهارمین جشنواره ملی عاشیقلار در تبریز 

سمیه باقرزاده /خبرنگار جهان اقتصاد
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوی از اکران 
۳۲ فیلم و ۴ انیمیشن در بیست و دومین جشنواره فیلم فجر 

مشهد خبر داد.
حسین مسگرانی در نخستین نشست خبری که بمناسبت 
دهه برگزار شد؛ افزود: برگزاری نشست با اصحاب رسانه در 
قالب حلقه های فکری و تخصصی و کمیته های مشورتی و 
راهبردی ادامه خواهد داشت تا بتوانیم در حوزه مباحث فرهنگی 
و کلان پروژه های فرهنگی در استان، رونق و اعتدال را پیش 

ببریم.
وی با بیان اینکه در آستانه یکی از قدیمی ترین و مردمی ترین 
رویدادها فرهنگی و هنری قرار داریم، تصریح کرد: امسال هم 
بیست و دومین جشنواره فیلم فجر در مشهد از ۱5 بهمن ماه 

آغاز می شود و تا ۲۲ بهمن ادامه دارد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوی گفت: 
در این دوره از جشنواره سعی کردیم اکران حداکثری فیلم های 

جشنواره را داشته باشیم.
مسگرانی با اشاره به اینکه در حال حاضر تعداد سینماهایی 
که قرار است فیلم های جشنواره در آن ها به نمایش گذاشته 
از همه ظرفیت  شود مشخص نیست، گفت: تلاش داریم 
سالن های سینمایی مشهد استفاده کنیم. پردیس سینمایی 

آفریقا برای اهالی رسانه در نظر گرفته شده است.
وی گفت: بناست در جشنواره فیلم فجر در حاشیه اکران، 
جلسات نقد و بررسی را برگزار کنیم. لذا تلاش می کنیم تا 
افرادی از تهران را برای این جلسات دعوت کنیم که در صورت 

پذیرش دعوت، میزبان آنان خواهیم بود.
مسگرانی افزود: جدول دقیق اکران و پردیس های سینمایی 

که اکران فیلم ها در آن ها صورت می گیرد متعاقباً اطلاع رسانی 
خواهد شد، اما تلاش ما این است که فیلم های مورد استقبال 

مردم را در مشهد اکران کنیم.
وی اظهار کرد: بیست و دومین دوره جشنواره فیلم فجر با 
حمایت اصحاب رسانه، هنر، سینما و مردم در مشهد برگزار 
خواهد شد. البته نمایش فیلم یک بخش از جشنواره است. اگر 
بتوانیم در کنار آن نشست های نقد و بررسی، تحلیل فیلم و 
همچنین تجلیل از هنرمندان را در افتتاحیه داشته باشیم، بسیار 

مناسب خواهد بود.
وی با اشاره به فعالیت دبیرخانه جشنواره امسال و نیز برپایی 

برنامه های تکریم جامعه فرهنگی و هنری، ادامه داد: در این 
جشنواره فیلم های برگزیده به نمایش گذاشته خواهند شد. در 
روزهای آتی نیز پوستر جشنواره و نحوه اکران سینمایی با 

توجه به رویکردهای مورد نظر رونمایی خواهد شد.
وی بیان کرد: یکی دیگر از مهم ترین رویدادهایی که در 
برگزاری چهل و یکمین دوره مسابقات  آغاز شده،  مشهد 
سراسری قرآن است. این رویداد قرآنی که معمولًاً در تهران 
برگزار می شد، امسال برای اولین بار در خراسان رضوی در 

حال برگزاری است.
مسگرانی ادامه داد: این رویداد بزرگ ترین اتفاق قرآنی 

جهان اسلام است که در ایران اسلامی در ایام دهه فجر برگزار 
می شود. سازمان اوقاف و خیریه و جوامع قرآنی، بویژه با توجه 
به پیشینه قرآنی و مراکز و مؤسسات قرآن در برگزاری این 

رویداد همکاری دارند.
وی ادامه داد: علاوه بر این جشنواره »هنرهای تجسمی« 
و جشنواره »سرود و موسیقی« فجر در نیشابور برگزار خواهد 
شد که مسئولین مربوط به این بخش اخبار برگزاری و اتفاقات 
را اطلاع رسانی خواهند کرد. جشنواره شعر فجر استانی یا شعر 
انقلاب نیز در شهرستان ها برگزار می شود. همچنین مسابقات 
و پویش های مرتبط با ایام الله دهه فجر نیز توسط کانون های 

فرهنگی هنری مساجد با رویکرد مردمی برگزار خواهد شد.
وی افزود: یکی از رویدادهای بسیار مهم در کنار جشنواره 
فیلم فجر، اکران فیلم »صیاد« است. امیدواریم بتوانیم اکران 
ویژه ای برای این فیلم داشته باشیم و از خانواده شهید نیز 
تجلیل کنیم. همچنین برای زادروز شهید هاشمی برنامه هایی 

خواهیم داشت.
مسگرانی اضافه کرد: از مهم ترین رویدادهای دینی و قرآنی 
برپایی نمایشگاه قرآن است که ستاد استانی آن تشکیل خواهد 
شد. تصمیم گیری برای برگزاری این نمایشگاه در ماه مبارک 

رمضان با حضور فعالاًن قرآن و عترت انجام خواهد شد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوی با اشاره 
به اینکه یکی از دغدغه های ما برگزاری نشست های تخصصی 
در استان است، اظهار کرد: از آنجا که ظرفیت هنری و سینمایی 
بسیار قوی و توانمندی داریم، این نشست ها ضرورت دارد و 
ما موافق برگزاری چنین نشست هایی هستیم. این ها مطالبه 
ماست و خوشبختانه مدیران سینما و سازمان سینمایی و 

دبیرخانه نیز از این رویکرد حمایت می کنند.

آمنه قدیم پرست - خبرنگار جهان اقتصاد
هم  کرمان  شهید همت  محله صنعتی  بلوار  روشنایی 
زمان با شب عید مبعث با مشارکت شهرداری و مدیریت 

توزیع برق کرمان تامین و به بهره برداری رسید.
برق  نیروی  توزیع  شرکت  عمومی  روابط  گزارش  به 
شمال استان کرمان؛ مهندس رضا مسعودی مدیر توزیع 

برق شهرستان کرمان ضمن اعلام این خبر عنوان کرد: با 
توجه به موقعیت این پروژه به دلیل تردد در شهرک صنعتی 
، تامین روشنایی محیط از اهمیت ویژه ای بر خوردار است 

.
وی در ادامه به شاخصه های این پروژه اشاره کرد و 
گفت:  ۱۳۰ دستگاه چراغ ۱۱۰LEDوات و بیش از ۲هزار 

متر کابل خودنگهدارنصب شده است .
مسعودی ادامه داد: نصب ۶۱ پایه گرد بتونی ۴۰۰/۱۲ 
و نصب تابلو روشنایی ۱۰۰ آمپر با سه فیدر خروجی از دیگر 

اقدامات انجام شده در این پروژه بوده است.
مدیرتوزیع برق شهرستان کرمان  تصریح کرد: اجرای 
با  متناسب  شهر  سطح  در  معابر  روشنایی  های  طرح 

استانداردهای موجود و بر اساس اصول فنی و مهندسی 
،طراحی و اجرا می شود.

 وی در پایان با بیان اینکه تعامل بین دستگاهها باعث 
از  میشود،  شهروندان  به  بهتر  خدمات  تسریع  و  تسهیل 
همکاری و تعامل شهرداری کرمان و به ویژه شهردار منطقه 

۴ داشتند تقدیر و تشکر کرد.

۳۲ فیلم در بیست و دومین جشنواره فیلم فجر اکران می شود

خدمتی دیگر به مشترکین صنعت برق کرمان :

تامین روشنایی محله صنعتی بلوار شهید همت توسط توزیع برق کرمان

آگهی فقدان سند مالکیت
ثبت   ۵ بخش  در  واقع  اصلی   ۴۴۸۵ از  فرعی   ۱۵۰۳ پلاک  ششدانگ  اینکه  نظربه 
الکترونیکی  دفتر  شماره  با   ۹۴ سال  ب  سری   ۸۴۸۹۱۸ چاپی  شماره  به  اصفهان 
۱۳۹۵۲۰۳۰۲۰۲۴۰۰۲۵۳۷ به نام آقای پرویز شفیعی فلاورجانی سابقه ثبت و صدور 
ارائه در خواست شماره ۱۴۰۳/۷۲۴۱مورخ  با  سند مالکیت دارد سپس مالک مذکور 
۱۴۰۳/۱۰/۱۱ بانضمام دوبرگ استشهادیه محلی که امضا شهود آن ذیل شماره یکتا 
گواهی  به   ۱۴۰۳/۱۰/۱۰ مورخ   ۳۰۶۳۵۲ تصدیق  ورمز   ۱۴۰۳۰۲۱۵۷۰۳۰۰۰۰۶۵۶
دفتر خانه ۱۴۱ فولاد شهر رسیده است مدعی است که سند مالکیتش به علت نامعلوم 
مفقود و درخواست صدور المثنى سند مالکیت را نموده لذا مراتب به استناد تبصره یک 
اصلاحی ذیل ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود چنانچه کسی 
مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت مذکور نزد خود میباشد 
از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس 
واصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر 
اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام 

به صدور سند مالکیت المثنى طبق مقررات خواهد شد. 
شناسه آگهی:۱۸۷۶۱۲۳

تاریخ انتشار: ۱۴۰۳/۱۱/۱۵
اداره ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان

آگهی موضوع ماده۳ قانون وماده ۱۳آئین تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره ۱۴۰۳/۹/۱۳-۱۴۰۳۶۰۳۰۱۰۵۰۰۰۳۳۷۶هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردر واحد 

ثبتی حوزه ثبت ملک قدس تهران تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای علیرضا 
حبیبی فرزندکریم بشماره شناسنامه۶۵۹صادره ازالیگودرزدر یک قطعه زمین بابنای 

احداثی به مساحت۱۴۵.۸۶مترمربع پلاک۲۴ اصلی واقع درقریه قلعه حسنخان 
خیابان عوارضی کوچه ماه پلاک۳خریداری ازمالک رسمی اداره کل وامورخیریه 

استان تهران محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض 

خودرا به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض  دادخواست خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی ایت درصورت 
انقضای مدت مذکور وعدم اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۱۱/۱۵تاریخ انتشار نوبت دوم۱۴۰۳/۱۲/۱
احمدفخری رئیس ثبت واسناد واملاک شهرقدس     م الف ۵۴۶
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کارتون روز

 فیلــم »رها« به لحاظ اســتانداردهای 
بالاًیی که در توالی چینش هوشــمندانه و 
منطق روایی به کار گرفته، با اقبال بالاًیی 

از جانب مخاطبان مواجه شــده است.
»رها«، نمونه یک ملودرام حساب شده 
در اتمســفر این ســال های سینمای ایران 
اســت. لاًیه بندی های داستانی درست و 
مهندسی شــده ای دارد و به خوبی می تواند 
در بزنگاه هر عطف داســتانی، آن محرک 

اصــلی را به پیکره روایت تزریق کند.
داستان، طرح مساله مناسبی دارد. برای 
ایــن منظــور، پیش زمینــه ای را تدارک 
می بیند تا روند شــخصیت پردازی در این 
بازه، ســرعت بیشــتری به خــود بگیرد و 
روحیات کاراکترها برای مخاطبان، آشکار 
شــود. داســتان اصلی اما بلافاصله پس از 
این مرحله آغاز می شود و درست از همین 
لحظــه، مراتب داســتانی، فازبندی های 

سینــوسی متنوعی را به خود می بیند.

در این بخش که نیمه دوم فیلم را شامل 
می شــود، گمانه هــای مختلــفی مطرح 
می شــود کــه ایــن گمانه هــا بــه دلیل 

برخورداری از منطــق روایی، باورپذیری 
مخاطــب را به همراه دارد. از اواســط این 
نیمه، گمانه های مســلم قبلی، مدام رنگ 

باخته و افق های دیگری از حقیقت داستان 
بــرای مخاطب آشــکار می شــود. در این 
رودســت زدن های دراماتیک، پشــتوانه 
منطقی خوبی برقرار است و مخاطب، تمام 
آن منطق هــا را بــاور می کند و زمانی که 
فیلم در فصل فینال، همه چیز را روشــده 
میــزان  ایــن  از  مخاطــب  می بینــد، 

حرفه ای گری و توالی رضایت دارد.
بــا این روند، »رها« نمونه یک ملودرام 
ایرانی طی ســالیان اخیر است که تکلیف 
همه چیز را روشــن می کند و داستان خود 
را به شکل کاملی روایت می کند. آفتی که 
طی ۲ دهــه اخیــر، تحــت عناوینی چون 
»پایان باز«، بیشــترین میزان آسیب را به 
آثار ولو خوب زده و اجازه نداد تا آن ارتباط 
بهینه فضای فیلم و مخاطب برقرار شــود.

فیلم یک کارگردانی حساب شــده دارد 
کــه اجازه مطول شــدن ســکانس ها را 
نمی دهــد. میزانســن های درســت در 

سکانس های مختلف عمدتا داخلی، کمک 
بزرگی به همراهی مخاطب با بار داستانی 
کرد. این اتفاق ســبب شد تا »رها« تدوین 
چابک تری داشــته باشــد و صحنه خنثای 
آنچنــانی در فیلم مشــاهده نشــود.بازی 
متفاوت و درخور شــهاب حسینی نیز دیگر 
بــرگ برنده فیلم اســت. بازیگری که در 
کارنامه اش، نقش به این اندازه احســاسی 
نداشــت و گوشــه دیگری از هنر خود را با 
ایــن فیلم عرضه کرد بنابراین اصلا دور از 
انتظار نیســت که ایــن بازیگر پس از ۱۶ 

سال، دوباره به سیمرغ برسد.
»رهــا« تا اینجا، نخســتین غافلگیری 
جشــنواره چهل وسوم اســت که فراتر از 
عنوان خود ظاهر شــد و توانســت رضایت 
خوبی را در بین مخاطبان به دســت آورد. 
رویکــردی که قطعــا طی روزهای آینده، 
واکنش هــای متعدد دیگری را نیز به خود 

خواهد دید.

رها؛ نخستین غافلگیری فجر ۴۳

خبر

بهرام رادان از هیات داوران فیلم فجر ۴۳ خارج شد
 بهرام رادان که پیشتر به عنوان یکی از هفت داور مسابقه سینمای ایران چهل وسومین 

جشنواره فیلم فجر معرفی شده بود، از هیات داوران جشنواره خارج شد.
بهرام رادان که پیشتر به عنوان یکی از هفت داور مسابقه سینمای ایران چهل وسومین 

جشنواره فیلم فجر معرفی شده بود، از هیات داوران جشنواره خارج شد.
به گزارش ایرنا از روابط عمومی چهل و سومین جشنواره فیلم فجر، بهرام رادان به دلیل 
طولاًنی شدن مدت زمان بازگشت از سفر با ارسال نامه ای از جمع اعضای هیات داوران جشنواره 

فیلم فجر چهل وسوم خارج شد.
در متن نامه بهرام رادان آمده است: »حضور دبیر محترم و هیات محترم داوران جشنواره 
چهل و سوم فیلم فجر با تقدیم سلام، نظر به برگزاری این رویداد مهم سینمایی در ماه جاری و 
با توجه به اهمیت فوق العاده امر داوری فیلم های سینماگران و وظیفه خطیر قضاوت این آثار،در 
پی صحبت های قبلی با دبیر محترم جشنواره جناب آقای شاهسواری مقرر بود تا در کنار شما 
توفیق داوری این دوره را داشته باشم، ولی به دلیل طولاًنی شدن سفر و عدم اطمینان از تاریخ 
قطعی بازگشتم به وطن،لاًجرم از حضور شما بزرگواران عذرخواهی می کنم و امیدوارم این دوره 

از جشنواره فیلم فجر نویدبخش سالی پربار در سینمای ایران باشد.«
بنا به تصمیم منوچهر شاهسواری دبیر جشنواره و موافقت سایر اعضای هیات داوران، عضو 

جدیدی جایگزین رادان در هیات داوران نخواهد شد.

صمد طاهری می گوید: تا زمانی که  ادبیات معاصر به آموزش و پرورش راه پیدا 
نکند، همه جوایز و جشنواره ها عملا بی فایده خواهد بود.

این داستان نویس که با کتاب »آن پری زاد سبزپوش« به عنوان برگزیده جایزه 
ادبی »جلال آل احمد« شناخته شد و سال ها پیش هم در بخش داستان کوتاه این 
جایزه شایسته تقدیر شده بود، در گفت وگو با ایسنا درباره جایزه جلال به عنوان 
»گران ترین جایزه ادبی ایران« و این که چه تأثیری بر زندگی حرفه ای یک نویسنده 
و سرنوشت کتاب می گذارد، گفت: این جایزه و اصولًاً جایزه ها برای نویسندگان جوان 
مفید هستند و باعث تشویقشان می شوند؛ بنابراین باید تمرکز جشنواره ها بر نویسندگان 
جوان باشد. نویسندگانی که مانند من کار خود را کرده اند، نیازی به تشویق و این جور 
کارها ندارند و جایزه نمی تواند تأثیری بر زندگی حرفه ای آن ها داشته باشد؛ بلکه 
جوان ها هستند که جایزه ها بر زندگی و نوشتنشان تأثیر دارد و تشویق می شوند؛ زیرا 

کتابشان دیده و خوانده می شود.
 او با بیان اینکه به نظر تأثیر جایزه بیشتر بر روی کتاب است، گفت: البته تأثیر در 
میان مردم کتابخوان است، وگرنه مردم عادی کاری به این چیزها ندارند و گرفتار 
زندگی و معاش خود هستند. تأثیر جایزه ها معرفی کتاب در میان قشر کتابخوان است 
که کتاب دیده و خوانده می شود و به چاپ های مجدد می رسد. ازاین جهت جایزه 

مؤثر است.
طاهری در ادامه درباره تأثیر گرایش های سیاسی در جوایز ادبی نیز توضیح داد: 
طبعاً هر گرایش سیاسی که بیاید سعی می کند کتاب هایی را از منظر خود انتخاب 

کند، البته این موضوع به داورها نیز بستگی دارد که چقدر به ادبیات اهمیت دهند و 
چقدر به سیاست های روز. 

 او تأکید کرد: آنچه اهمیت بیشتری دارد، این است که بایستی ادبیات  معاصر به 
آموزش  و پرورش و دانشگاه ها راه پیدا کند؛ بچه ای که در دوران تحصیل خود چیزی 
از ادبیات معاصر کشور خود نمی خواند و آن را نمی شناسد، طبیعی است زمانی که 
بزرگ شود، رغبتی به خواندن کتاب نخواهد داشت، مگر اینکه در خانواده کسانی 
باشند که اهل مطالعه باشند یا معلمانی باشند که آن ها را به کتاب خواندن تشویق 
کنند و برایشان داستان و شعر بخوانند و به این شکل اهل کتاب خواندن شوند وگرنه 
تا زمانی که ادبیات معاصر به آموزش وپرورش راه پیدا نکند، همه این جوایز و جشنواره ها 

عملًا بی فایده خواهد بود.
 نویسنده »زخم شیر«، »برگ هیچ درختی« و »شکار شبانه« خاطرنشان کرد: 
از طرف دیگر به نظرم بایستی خود وزارت ارشاد به جوایز خصوصی کمک کند تا 
آن ها هم بتوانند فعال باشند و فقط یک دیدگاه نباشد. بایستی دیدگاه های متکثر 
وجود داشته باشد تا از دید اشخاص مختلف و دیدگاه های گوناگون کتابی انتخاب 
شود. اگر ۱۰ جایزه با نگاه های متفاوت وجود داشته باشد کتاب های بیشتری دیده 
می شود و کتاب های بیشتری به جامعه کتاب خوان معرفی می شود. اگر قرار باشد 
جوایز خصوصی تعطیل شوند و فقط یک جایزه باقی بماند، این صورت جالبی ندارد 

و یک دیدگاه محدود و بسته برای معرفی کتاب ها باقی می ماند.
  این داستان نویس درباره مجموعه »آن پری زاد سبزپوش« نیز توضیح داد: این 

داستان ها در طی دو سال نوشته شده اند و هر کدام موضوع متفاوتی دارند؛ اما به طورکلی، 
داستان ها به مسائل اجتماعی و عواطف انسانی می پردازند؛ مثلًا داستانی درباره 
مادرانی است که فرزندان خود را گم  کرده و یا از دست  داده اند یا در داستان دیگری 
پدر و مادری فرزند خود را در روز اول جنگ ازدست  داده اند اما آن ها در خیال خود 
فرزندشان را به آلمان فرستاده اند و او در آلمان زندگی موفقی دارد و صاحب زن و 
فرزند است. داستان »زندگی شخصی آقای حجت زاده« شخصیتی واقعی در شهر 
شیراز است؛ اما داستانش تخیل بوده و واقعی نیست؛ منوچهر آتشی، شاعر هر سال 
تابستان یک هفته ای در خانه سیداحمد حجت زاده مهمان می شد و اهل  قلم شیراز 
به دیدار او می رفتند. این جنبه از داستان واقعی و باقی قضایا تخیل است. داستان 
»کلاه برفی« داستان چند سرباز است که در جبهه غرب و در لب مرز هستند و سرباز 
جدیدی که خجالتی و کم روست به آن ها می پیوندد.  او سپس درباره داستان »آن 
پری زاد سبزپوش« که عنوان کتاب نیز از این داستان گرفته شده است گفت: ماجرای 
داستان به قحطی و خشکسالی بعد از شهریور ۱۳۲۰ که کل کشور را در برمی گیرد 
مربوط است. در جنوب هم اشغال کشور توسط قوای متفقین به قحطی دامن زده 
است و مردمان گرسنه با پای پیاده به سمت دریا حرکت می کنند تا بتوانند در شرکت 
نفت که تازه  تأسیس شده بود، کاری پیدا کنند. پدر من هم یکی از افرادی بوده که 
در جوانی، حدود ۱۹ سالگی در دوران قحطی و خشکسالی از روستای بریز در منطقه 
لاًرستان فارس با پای پیاده به سمت جنوب راه می افتد تا خود را به بوشهر رسانده و 

بعد سوار لنج شود و بعد هم به آبادان برود تا در شرکت نفت استخدام شود.

جایزه هایی که بی فایده می مانند

مشتری مداری موفق ملّی گلد با پیشتبانی از ۵۰۰ هزار کاربر فعال 

مدیرعامل ملیّ گلد گفت: این سامانه، یکی از استارتاپ های 
حوزه خرید و فروش طلا است که با رویکردی شفاف و 
مشتری مدار موفق شده  تاکنون 5۰۰ هزار نفر کاربر فعال را 

جذب کند.
هدایت اله سلیمی بنیان گذار مجموعه شرکت های پیشخوان 
ملیّ در جمع اصحاب رسانه استان فارس، از اهمیت نقش 
سکوهای اینترنتی در افزایش سلامت تجارت خبر داد و گفت: 
هدف از برگزاری این نشست خبری، شفاف سازی در حوزه 

خرید و فروش آنلاین طلاست.
وی با بیان اینکه شرکت یارات تجارت الکترونیک بنیان  از 
سال ۱۳۹8 کار خود را به صورت رسمی و حقوقی آغاز کرد، 
افزود: در ابتدا اقدام به راه اندازی پلت فرم ساز و کار پرداخت از 
بانک مرکزی کرده و حوزه کاری ما توسعه استارتاپ های 

فناورانه بود.
سلیمی همچنین با بیان اینکه ما تنها به یک کسب و کار 

بسنده نکردیم، اظهار کرد: مهم ترین استارتاپی که شرکت یارا 
تجارت الکترونیک بنیان راه  اندازی نمود، اپلیکیشن ملیّ گلد 

است که در حوزه خرید و فروش طلا فعالیت دارد .
مدیرعامل ملیّ گلد تصریح کرد: از آنجا که طلا مورد اقبال 
عمومی است، تلاش کردیم با یک رویکرد فناورانه بازار سنتی 

طلا را با نیاز روز جهان و کشور همسو کنیم.
وی در همین راستا عنوان کرد که با راه اندازی اپلیکیشن 
خرید و فروش طلا، دسترسی را برای عموم مردم تسهیل 

کردیم.
سلیمی با تاکید بر این موضوع که در هر خریدی چه خدمات 
باشد و چه کالاً، همیشه نخستین مسئله مهم برای خریدار 
آگاهی است، افزود: آگاهی گستره زیادی را در بر می گیرد از 

آگاهی کیفیت و قیمت گرفته تا آگاهی از اصالت و...
این کارشناس ارشد اقتصاد دیجیتال تاکید کرد: هر بستری 
که امکان کسب آگاهی را برای خریدار در مورد محصول یا 
خدمت مورد نظر محدود کند، پتانسیل تقلب و گرانفروشی را 
دارد و اگر خرید کالاً و خدمات را از سکوهای اینترنتی با 
فروشگاه های سنتی مقایسه کنیم خواهیم دید که در خرید به 
روش سنتی به هیچ عنوان امکان آگاهی از نظرات سایر 

خریداران وجود ندارد و قیاس قیمت نیز بسیار محدود  خواهد 
بود.

رئیس هیئت مدیره شرکت یارا تجارت الکترونیک بنیان در 
ادامه پیرامون نوآوری در سرمایه گذاری طلا و جلب اعتماد 
مشتریان و شفاف سازی در چرخه عملکرد این مجموعه و 
و  ماموریت  گلد،  ملیّ  درباره چرایی شکل گیری  همچنین 

چشم انداز آن سخنانی را مطرح کرد.
به گفته سلیمی، ملیّ گلد یکی از استارتاپ های حوزه خرید 
و فروش طلا است که با رویکردی شفاف و مشتری مدار موفق 

شده  تاکنون 5۰۰ هزار نفر کاربر فعال را جذب کند.
وی با بیان اینکه این سامانه روزانه ۱5 هزار کاربر جدید را 
جذب می کند، افزود: ملیّ گلد با دریافت کارمزد نیم درصدی 
خرید و فروش طلا بر اساس قیمت تک نرخی و لحظه ای، 

توانسته  برای مشتریان خود اعتمادسازی کند. 
 مؤسس پیشخوان ملی در ادامه به شرح و بررسی این سامانه 
و  رویکردها  فعالیت ها،  به  و  پرداخت  و فروش طلا  خرید 
دستاوردهای آن نیز اشاره کرد و ادامه داد: علی رغم احترام 
بسیاری که برای بازار سنتی قائل هستیم اما معتقدیم که هر 
حرفه ای که به صورت سنتی یا انفرادی دنبال شود در آن امکان 

شفاف سازی سخت تر خواهد بود و به همین منظور ما کسب 
و کار خرید و فروش طلا را به صورت آنلاین آغاز کرده و فراگیر 
نمودیم.مطابق گفته های مدیرعامل ملیّ گلد هر کاربری با هر 
مقدار سرمایه و یا هر مقدار سواد می تواند در هر ساعت از 
شبانه روز در این اپلیکیشن، طلا خریداری کند و در کیف پول 
خود قرار دهد.همچنین این کاربر می تواند در هر ساعت از 
شبانه روز طلای خود را به ریال تبدیل و یا درخواست دریافت 
آن  را به صورت فیزیکی ثبت کند و در سریع ترین زمان ممکن 
به دستش برسد.یکی از مهم ترین نکاتی که سلیمی مطرح کرد 
این بود که شفافیت در این بازار یکی از بنیادی ترین اصول برای 

اعتمادسازی در میان مشتریان است.
مدیرعامل ملیّ گلد، در پایان برای اطمینان خاطر دادن به 
مشتریان به مسئله اخذ مجوز ها اشاره کرد و گفت: این پلتفرم 
تمامی مجوزهای مورد نیاز برای فعالیت به صورت قانونی و 

اصولی را دریافت کرده  است.
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رئیـس سـازمان جهـاد کشـاورزی بـا بیـان ایـن کـه بـازار 
سیب زمیـنی در حـال تعـادل اسـت، گفـت: هیچ نگـرانی برای 

تامین کالاًهای اساسی ماه مبارک رمضان وجود ندارد.
بـه گـزارش خبرنـگار مهر، امروز یکشـنبه ۱۴ بهمن ۱۴۰۳ 
نشسـت خبـری جبرئیـل بـرادری، رئیـس سـازمان جهـاد 

کشاورزی در محل این سازمان برگزار شد.
بـرادری دربـاره افزایـش قیمت هـا در بـازار صیفی جـات و 
کنتـرل نرخ هـا گفـت: سیـب زمیـنی بـا توجـه بـه افزایـش 

قیمتی که رخ داد منجر به نگرانی هایی شد.
وی افـزود: کشـور در تولیـد سیب زمیـنی خودکفـا اسـت و 
بـالاًی ۳۷۰ هـزار تـن صادر شـد. همچنیـن بالاًی یک میلیون 
و ۳۰۰ هـزار تـن سیب زمیـنی در انبارهای همدان، کرمانشـاه، 

گلستان و… وجود دارد.
وی ادامـه داد: امـری کـه منجـر بـه التهـاب شـد عـدم 
ممنوعیـت صـادرات سـبزی جات از جملـه سیب زمیـنی بـود. 
در احـکام قانـون آمـده نمی تـوان ممنوعیـت ایجـاد کـرد و در 

نهایـت افزایـش ارز منجـر بـه صـادرات و التهـاب بـازار داخل 
شـد.وی تصریـح کـرد: بـر اسـاس تصمیـم وزارت جهـاد 
کشـاورزی مجـوز ثبـت سـفارش 5۰ هـزار تن انجام شـد. این 
امـر قیمـت ایـن محصـول را در میادیـن تـره بـار بـه حدود ۳۲ 
هـزار تومـان و در خرده فـروشی هـای سـطح شـهر بـه ۴۰ تـا 

5۰ هزار تومان رسیده است.
رئیـس سـازمان جهـاد کشـاورزی اسـتان تهـران بـا بیـان 
اینکـه رونـد قیمت هـا نـزولی اسـت، اظهـار کـرد: توزیـع 
محصـولاًت از محـل ذخایـر سیب زمیـنی و فـراوانی عرضـه 

التهاب را فروکش می کند.
وی پیش بیـنی کـرد: تـا حـدود دو هفتـه دیگـر و اسـفند ماه 
کـه کشـت دوم سیب زمیـنی کرمـان وارد بـازار می شـود 

قیمت ها به ۲ ماه قبل برمی گردد و ثبات برقرار می شود.
بازار گوشت و برنج تأمین است

بـرادری در ادامـه بـه توزیـع گوشـت مـاه رمضـان اشـاره و 
عنـوان کـرد: در تولیـد و توزیـع گوشـت مـرغ مشـکلی وجـود 

نـدارد و ماهانـه بـالاًی ۱5۰ میلیـون قطعه جوجه ریزی ماهانه 
انجام می شود.

وی تاکیـد کـرد: در دی مـاه کـه محصولاًتـش بـرای مـاه 
رمضـان و شـب عیـد وارد بـازار می شـود بـالاًی ۱۶۱ میلیـون 

قطعه جوجه ریزی انجام شد و مردم نباید نگران باشند.
رئیـس سـازمان جهاد کشـاورزی اسـتان تهـران ادامه داد: 
مـازاد تولیـد گوشـت مـرغ داریـم و خریـد حمایـتی بـه قیمـت 
۹۰ هـزار تومـان انجـام و بـا قیمـت ۶5,۷۰۰ تومـان در اختیـار 

مصرف کنندگان قرار می گیرد.
عرضه کالاًهای اساسی یک هفته قبل از ماه رمضان

ایـن مسـئول دولـتی بـا اشـاره بـه گوشـت قرمـز، عنـوان 
کـرد: اسـتان تهـران ۷۰ درصـد گوشـت قرمـز خـود را تولیـد 
می کنـد. امسـال هـم بـر اسـاس قیمت خریـد حمایتی مصوب 
شـورای قیمـت گـذاری محصولاًت کشـاورزی هـر کیلو گرم 
گوشـت بسـته بنـدی ۴۲۰ هـزار تومـان از دامـدار خریـداری 
شـده و در ادامـه بـا قیمـت تنظیـم بـازار هـر کیلـو گـرم بیـن 
۲8۰ تـا ۳۳۰ هـزار تومـان )بسـته بـه بخش هـای مختلـف( به 

دست مصرف کننده می رسد.
وی بـا اشـاره بـه دام سـبک ایـن اسـتان عنـوان کـرد: نیـاز 
توسـط  تـن  هـزار   5 تـا   ۴.5 بیـن  تهـران  اسـتان  بـازار 
کشـتارگاه های ایـن اسـتان تأمیـن می شـود و بیـن ۴۰ تـا 5۰ 
هـزار تـن از طریـق کشـتارگاه های سـایر اسـتان ها وارد 

می گردد.
بـرادری بـا اشـاره بـه گوشـت گوسـاله، ادامـه داد: بیـش از 
۱۰۰ تن گوشـت گوسـاله در حال ورود به اسـتان تهران اسـت 
کـه نیـاز بـازار را پوشـش می دهـد و در ایـن خصوص کمبودی 

نداریم.
توزیع کالاًهای اساسی ماه رمضان به زودی

بـرادری دربـاره توزیـع کالاًهـای اسـاسی مختـص مـاه 
مبـارک رمضـان اظهـار کـرد: کالاًهـای اسـاسی بـا قیمـت 
تنظیـم بـازار اعـم از گوشـت، برنج، شـکر و... حـدود یک هفته 
قبـل از آغـاز مـاه مبـارک رمضان در فروشـگاه های زنجیره ای 

توزیع می شود.
رئیـس سـازمان جهـاد کشـاورزی بـا بیـان یان کـه مانعی 
در تأمیـن کالاًهـای اسـاسی وجـود نـدارد، یـادآور شـد: حـتی 
تأمیـن ۳۰ درصـد مـازاد نیـاز بـازار پیـش بینی شـده اسـت که 

در صورت ضرورت توزیع می شود.
توزیع برنج دولتی با قیمت 5۰ هزار تومان

بـرادری در پاسـخ بـه پرسـش خبرنـگار مهـر دربـاره توزیع 
برنـج مـاه مبـارک رمضـان با توجه به نوسـان قیمـتی بسیاری 
کـه در ایـن بـازار وجـود دارد، اظهـار کـرد: در خصـوص تأمین 
برنـج مـورد نیـاز نگـرانی وجـود نـدارد و برنـج دولـتی بـا مبلغ 
هـر کیلـو گـرم 5۰ هـزار تومـان از سـوی فروشـگاه ها عرضـه 

خواهد شد.
وی بـا اشـاره بـه التهـاب بـازار برنـج گفـت: شـایعه حـذف 
ارز ترجیـحی از برنـج وارداتی سـبب افزایـش قیمـت در دومین 
محصـول پرمصـرف داخـلی شـد امـا بـر اسـاس تاکیـد رئیس 
جمهـور ارز ترجیـحی برنـج حـذف نشـده و بـرای کالاًهـای 

اساسی تأمین است.
رئیس سـازمان جهاد کشـاورزی با اشـاره به ثبت سـفارش 
برنـج، بیـان کـرد: بازرسـان سـازمان و اتـاق اصنـاف بـه طـور 
دائـم در حـال رصـد انبارهـا هسـتند زیـرا واردات برنـج و 

انبارداری آن قابل کنترل است.
وی افـزود: در دو هفتـه گذشـته حـدود ۶ هـزار تـن برنج در 
فروشـگاه ها توزیـع شـد و در ادامـه هفتـه آینـده ۳ هـزار تـن 

دیگر نیز توزیع خواهد شد.
توزیع میوه شب عید تا ۱۳ فروردین ۱۴۰۴

بـرادری در ادامـه سـخنان خـود بـه توزیـع میـوه شـب عید 
اشـاره کرد و گفت: در این راسـتا چندین جلسـه برگزار شـده 
و توزیـع میـوه عیـد نـوروز بـا قیمـت دولـتی تـا ۱۳ فروردیـن 

۱۴۰۴ ادامه خواهد داشت.
وی عنـوان کـرد: ذخایـر احتیـاطی مشـخص شـده و اقلام 
مـورد نیـاز در سـردخانه ها دپـو شـده انـد. هنـگام آغـاز طـرح 

توزیع خواهد شد.

خبربازار سیب زمینی در تعادل است؛ تامین کالاهای اساسی ماه رمضان

ظرفیت تولید آفت کش در کشــور 
۴۰۰ هزار تن اســت

رئیس انجمن تولیدکنندگان سموم کشور گفت: نیاز مصرف 
سموم در کشاورزی داخل ۳5 تا ۴۰ هزار تن است اما ظرفیت 

تولید کشور ۴۰۰ هزار تن است.
به گزارش خبرنگار مهر، یازدهمین نمایشگاه جامع کشاورزی 
در کنار نهمین نمایشگاه بین المللی ادوات کشاورزی، نهاده ها، 
سیستم نوین آبیاری در محل نمایشگاه دائمی تهران در حال 

برگزاری است.
مسعود گیل آبادی، رئیس انجمن تولیدکننده سموم در مراسم 
افتتاحیه نمایشگاه گفت: تولید امروز با مشکلات بسیاری مواجه 
عنوان  به  نظارتی  و  دولتی  اقدامات دستگاه های  برخی  است. 
سرعتگیر عمل می کنند که یکی از آنها واردات کالاًهای مشابه 

تولید داخل است.
وی افزود: سهمیه بندی، تعرفه بندی و.. از دیگر چالش هایی 
روبه رو  کشاورزی  نهاده های  تولیدکنندگان  صنف  که  است 
هستند که علاوه بر خلل در تولید انگیزه تولیدکننده را از بین 

می برد.
وی ادامه داد: اقدامات سازمان حفظ نباتات در حمایت حفظ 
تولید داخل زمینه  التفاوت قیمت محصولاًت وارداتی و  به  ما 

سرمایه گذاری را افزایش می دهد.
گیل آبادی با اشاره به نیازمندی بازار داخل در مصرف سموم 
و آفت کش ها، عنوان کرد: سالاًنه بین ۳5 تا ۴۰ هزار تن مصرف 
داخل است اما ظرفیت و توان تولید کشور ۴۰۰ هزار تن است 

که انتظار می رود بازار صادراتی تسهیل شود.
رئیس انجمن تولیدکنندگان سموم در پایان گفت: امید است 
خصوصی  بخش  همراهی  با  کشور  گیران  تصمیم  نظام  تا 

مقتدرانه تر عمل کند.

ضــرورت تأمین اقتصاد 
تولیدکننده در راســتای تولید 

پایدار
یک مسئول صنفی گفت: قیمت ها باید به گونه ای تعیین شوند 
الزامات  از  امر  این  نشود.  آسیب  دچار  تولیدکننده  اقتصاد  که 
پایدار و خودکفایی در صنعت  تولید  به  برای دستیابی  اساسی 
مرغداری است.به گزارش خبرگزاری مهر، یازدهمین نشست از 
یازدهمین همایش سالاًنه اقتصاد مقاومتی با موضوع »الگوی 
احیا و ارتقا مرغ لاًین آرین« برگزار شد. در این نشست کارشناسان 
و مسئولاًن بر ضرورت جایگزینی تدریجی سویه آرین در بازار 
گوشت مرغ، تاکید کردند و اقدامات دولت در این زمینه طی 
اقدامات  الزامات و  ارزیابی کردند. همچنین  را  سال های اخیر 
لاًزم برای تحقق سهم ۲۰ درصدی سویه آرین در بازار گوشت 
با توجه به هدف گذاری برنامه هفتم پیشرفت پیشنهاد و  مرغ 
ارائه شد.محمدرضا صدیق پور، دبیر انجمن تولیدکنندگان جوجه 
یک روزه در این نشست، گفت: برخی سویه های غیر از آرین در 
کشور غالب شدند تا اینکه در سال ۱۳۹8 وقفه ای در واردات 
نهاده ایجاد شد و ۱۴ تا ۱5 میلیون تن نهاده که تبدیل به ۲.5 
میلیون تن گوشت مرغ می شد، دچار مشکل شد. متأسفانه، چون 
از قدیم شرایط مناسب برای رشد و توسعه آرین فراهم نشده 
بود، سیاست های حمایتی نتیجه نداد. به عنوان مثال، خرید با 
قیمت ۱۲ درصد بالاًتر آرین نسبت به سایر سویه ها نتیجه نداد 
و برخی تقلب کردند. این شرایط موجب عدم نفع بیشتر برای 

شد. تولیدکنندگان 
وی افزود: البته جوجه آرین شرایط بهتری در عملکرد پیدا 
کرده است. چیزی که امروز مورد مطالبه ماست این است که 
نباید این سویه مورد بی توجهی قرار بگیرد. به جای مدیریت این 
موضوع، نباید فرافکنی کرد. باید شرایط را طوری بهبود داد که 
تولیدکنندگان با میل خود آرین را تولید کنند. آرین موجب ایجاد 
مشکلات در بازار مرغ نشده است، بلکه برنامه ریزی اشتباه موجب 
مشکلات در بازار مرغ شده بود.دبیر انجمن تولیدکنندگان جوجه 
اقتصاد تولیدکننده در  باید  اول،  ادامه داد: در وهله  یک روزه 
ارتباط با تولید تأمین شود. لذا، قیمت ها باید به گونه ای تعیین 
شوند که اقتصاد تولیدکننده دچار آسیب نشود. این امر، از الزامات 
پایدار و خودکفایی در صنعت  تولید  به  برای دستیابی  اساسی 
مرغداری است.وی اظهار کرد: اتفاقات امروز، نتیجه سیاست های 
نادرست گذشته است. البته در حال حاضر سیاست ها اصلاح شده 
و شرایط بهبود یافته است. این اصلاحات، نشان دهنده تلاش 
برای جبران اشتباهات گذشته و ایجاد یک محیط مساعد برای 

است. تولیدکنندگان 

پیش بینــی ۷۱.۶ میلیارد تومان 
اعتبــار برای اجرای طرح جهش 

تولید برنج
مجری طرح گندم و برنج وزارت جهاد کشاورزی اعتبار مورد 
نیاز برای اجرای طرح جهش تولید برنج در سال نخست را ۷۱.۶ 

میلیارد تومان پیش بینی کرد.
مهر، سهراب سهرابی، مجری طرح  خبرگزاری  گزارش  به 
گندم و برنج وزارت جهاد کشاورزی در دومین نشست هماهنگی 
طرح جهش تولید برنج در ۳ استان شمالی کشور، گفت: اجرای 

این طرح در سال نخست ۷۱.۶ میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.
وی افزایش بهره وری در واحد سطح با استفاده از عوامل و 
نهاده های تولید در مناطق مستعد کشت، افزایش تولید داخلی 
با توسعه ارقام پر پتانسیل، پایداری نظام شالیزاری با افزایش 
درآمد و جلوگیری از تغییر کاربری، تأمین نیاز کشور به برنج از 
محل تولید داخلی و جلوگیری از خروج ارز را از مهمترین اهداف 
اجرای این طرح برشمرد.وی با بیان این که در قالب این طرح 
5 ساله، اجرای پروژه های کشت دوم در شالیزارها و پروژه توسعه 
روش خشکه کاری نیز پیش بینی شده است، اظهار کرد: کشت 
دوم در شالیزارها در ۱۰ درصد کل سطح پیش بینی شده در این 
طرح در هر سال هدف گذاری و پروژه توسعه خشکه کاری نیز 
با استفاده از سیستم آبیاری قطره ای و تغذیه گیاه در گلستان و 
مازندران پیش بینی شده است.سهرابی ادامه داد: خشکه کاری 
در شالیزارها را در سال نخست در سطح ۱5 مزرعه، سال دوم 
۲5 مزرعه، سال سوم ۳5 مزرعه، سال چهارم ۴5 مزرعه و سال 

پنجم در سطح ۶۰ مزرعه پیش بینی کرده ایم.
بهبود  مختلف،  ارقام  رسمی  بذر  با  نشا  تأمین  و  تولید  وی 
و  مروجان  کارشناسان،  مدیران،  آموزش  تغذیه،  مدیریت 
کشاورزان، مدیریت بهینه عوامل خسارت زای زنده برنج با تاکید 
بر توسعه کنترل بیولوژیک و بیمه اراضی شالیزارها را از دیگر 

پروژه ها در قالب طرح جهش تولید برنج عنوان کرد.

عضو هیئت علمی دانشگاه تهران گفت: در حوزه مرغ 
آرین ۳ مشکل اساسی وجود دارد که نیازمند بررسی دقیق و 

ارائه راهکارهای مناسب است.
به گزارش خبرگزاری مهر، یازدهمین نشست از یازدهمین 
همایش سالاًنه اقتصاد مقاومتی با موضوع »الگوی احیا و 
ارتقا مرغ لاًین آرین« برگزار شد. در این نشست کارشناسان 
و مسئولاًن بر ضرورت جایگزینی تدریجی سویه آرین در بازار 
گوشت مرغ، تاکید کردند و اقدامات دولت در این زمینه طی 
سال های اخیر را ارزیابی کردند. همچنین الزامات و اقدامات 
لاًزم برای تحقق سهم ۲۰ درصدی سویه آرین در بازار گوشت 
مرغ با توجه به هدف گذاری برنامه هفتم پیشرفت پیشنهاد و 

ارائه شد.
در این نشست مجتبی زاغری، عضو هیئت علمی دانشگاه 
تهران گفت: در حوزه مرغ آرین ۳ مشکل اساسی وجود دارد 

که نیازمند بررسی دقیق و ارائه راهکارهای مناسب است.
وی درباره نخستین مشکل، عنوان کرد: سیاست گذاری 
نادرست و تعدد متولیان است. سیاست گذاری نادرست در حوزه 
مرغ آرین است. به عنوان مصداق، مراکز متولی این امر بسیار 
متنوع بوده و شامل وزارت جهاد کشاورزی، وزارت دفاع و 
یک وزارت امنیتی دیگر می شود. این تعدد متولیان، باعث 
در  تمرکز  عدم  و  وظایف  تداخل  ناهماهنگی،  ایجاد 
سیاست گذاری شده است.وی افزود: دومین مسئله، ضعف 

بنیه ژنتیکی سویه آرین و عدم پذیرش توسط مرغداران است. 
عدم بنیه یا توان ژنتیکی کافی سویه آرین است که باعث 
شده مرغداران تمایل چندانی به استفاده از آن نداشته باشند. 
اگرچه این سویه پیشرفت هایی داشته است، اما نهایتاً وزن 
آن در سن ۴۲ روزگی به ۲.۶ کیلوگرم می رسد که در مقایسه 
با سویه های معروف دیگر، بیش از ۴۰۰ گرم اختلاف دارد. 
همچنین، اختلاف ضریب تبدیل نیز حدود ۰.۲ است، به این 
معنی که به ازای تولید هر کیلوگرم گوشت، ۲۰۰ گرم دان 
بیشتری مصرف می شود. این اختلافات قابل توجه، باعث 
شده است که مرغداران به دلیل کاهش سودآوری، از استفاده 
از سویه آرین خودداری کنند. کاهش این اختلافات نیازمند 

زمان و تلاش زیادی است.
این عضو هیئت علمی دانشگاه تهران تصریح کرد: سومین 
مشکل، ضعف بنیه علمی و محدودیت های تکنولوژیکی است. 
ضعف بنیه علمی و محدودیت های تکنولوژیکی در این حوزه 
است. در سطح جهان، تنها دو سازمان معتبر برای ارتقای 
ژنتیک مرغ وجود دارد که نشان دهنده دشواری و پیچیدگی 
این کار است. بقای لاًین های مرغ، وابسته به تحقیقات مستمر 
و استفاده از تکنولوژی های روز است. متأسفانه، ما در این 
زمینه از نظر تکنولوژی و شناخت علمی، توانایی کافی نداریم. 
لذا، لاًزم است ابتدا شناخت خود را در این زمینه کامل کنیم 

تا بتوانیم توانایی های خود را به طور مؤثر به کار بگیریم.

چالش های واردات مرغ گوشتی و ضرورت شفاف سازی در اجرای طرح آرین

پیامدهای آگرو-ترامپیسم در سپهر تجارت غذا و کشاورزی
ترامپ بارها گفته است که قصد دارد بر واردات تعرفه وضع 
کند، سخنان وی صنعت کشاورزی را برای تلافی احتمالی شرکای 

تجاری علیه محصولاًتش در حالت آماده باش قرار داده است.
به گزارش خبرنگار مهر، حسین شیرزاد، تحلیلگر توسعه 
کشاورزی پس از سکان داری دونالد ترامپ در دولت آمریکا در 
خصوص تأثیر این امر در تجارت غذا جهان برای مهر نوشت، بر 
اساس گزارش جدیدی از »رابوبانک« با عنوان پیامدهای بازگشت 
ترامپ بر غذا و کشاورزی جهانی، این واقعیت تحلیل شده که 
بازگشت ترامپ و تغییر سیاست های ناشی از آن، چشم انداز 
پیچیده ای را برای تجارت جهانی غذا و کشاورزی ایجاد می کند

پیامدهای این تغییرات شامل اختلالاًت بالقوه در روابط تجاری 
تثبیت شده، تغییر در تقاضای صادرات و افزایش هزینه ها برای 
مصرف کنندگان و کسب وکارها به طور یکسان است که با تعادل 
ظریفی که تورم، رفتار مصرف کننده و پویایی تجارت بین المللی 
را در آینده شکل می دهد، برجسته می شود. بازگشت ترامپ ممکن 
است بازارهای کشاورزی جهانی را در سال ۲۰۲5 میلادی متزلزل 
کند، احتمالًاً نظم تجاری جدیدی را بیافریند. در سال ۲۰۲۴، بازار 
بین المللی کشاورزی شاهد کاهش قابل توجهی در قیمت غلات 
عمده، دانه های روغنی و شکر بود، در حالی که محصولاًت 
گرمسیری مانند کاکائو، قهوه و روغن نخل با افزایش قیمت مواجه 
شدند. در مقابل این پس زمینه، کشاورزان در سراسر جهان در 
میان خطرات فزاینده تغییرات آب و هوایی و عدم قطعیت های 

ژئوپلیتیکی وارد سال جدید می شوند.
پس از ۳ تا ۴ دهه جهانی شدن، جهان اکنون در حال گذار به 
سمت مرحله جهانی زدایی اقتصادی و سیاسی است. این تغییر در 
سال ۲۰۲۴ شتاب گرفت و پیش بینی می شود در سال های آینده 
تشدید شود. برخی کارشناسان حدس می زنند که پیروزی بالقوه 
ترامپ در ایالاًت متحده می تواند نقطه عطف قطعی در مرزهای 
اقتصاد شبکه ای باشد و پایان جهانی شدن را نشان دهد. به هر 
حال بی تردید تأثیر سیاست های ترامپ بسیار فراتر از مرزهای 
ایالاًت متحده است و به طور بالقوه چشم انداز کشاورزی جهانی 
را تغییر می دهد.ترامپ بارها گفته است که قصد دارد بر واردات 
تعرفه وضع کند، سخنان وی، صنعت کشاورزی را برای تلافی 
احتمالی شرکای تجاری علیه محصولاًتش در حالت آماده باش 
قرار داده است. هشدارهای مداوم او در مورد اعمال تعرفه ها بر 
تعرفه های  ایجاد  باعث  است  ممکن  مختلف  کشورهای 
تلافی جویانه از سوی حتی متحدان اروپایی شود. این سیاست 
می تواند حاشیه سود کشاورزان را کاهش دهد زیرا آنها تلاش 
می کنند در بازار بین المللی رقابتی باقی بمانند.در واقع، سنگ بنای 
سیاست های پیشنهادی ترامپ برای تجارت کشاورزی، اجرای 
تعرفه های جهانی بر واردات است که تعرفه ۶۰ درصدی بر 
کالاًهای چینی اعمال می کند. این موضع تهاجمی موجی از شوک 
به جامعه کشاورزی وارد کرده است. تعرفه جهانی پیشنهادی 
ترامپ بر واردات کالاًهای آمریکایی و تعرفه بالقوه ۶۰ درصدی 
تعرفه های  اعمال  به  منجر  احتمالًاً  چینی  کالاًهای  واردات 
تلافی جویانه از سوی چین و سایر کشورهای آسیب دیده خواهد 
شد. تجارت کشاورزی ایالاًت متحده و چین بیش از ۲5 درصد 
از صادرات جهانی سویا را تشکیل می دهد که به طور بالقوه توسط 

سیاست های جدید ترامپ تغییر می کند.

این اقدامات، همراه با تقویت مورد انتظار دلاًر آمریکا، تأثیر 
منفی بر صادرات مواد غذایی و کشاورزی ایالاًت متحده خواهد 
داشت. در طول جنگ تجاری با چین، ترامپ به کشاورزان پول 
زیادی داد تا زیان هایشان را جبران کند، زیرا صادرات به چین به 
شدت کاهش یافت. ترامپ متعهد شد که این بار در قبال چین 
قاطع تر عمل کند و خواستار اعمال تعرفه های ۶۰ درصدی بر 
کالاًهای چینی شد. از سال ۲۰۱8، پس از اینکه ترامپ بر ۳۰ 
میلیارد دلاًر از کالاًهای چینی تعرفه وضع کرد و چین اقدام 
تلافی جویانه کرد، سهم ایالاًت متحده از واردات سویا چین از ۴۰ 
درصد به ۱8 درصد کاهش یافت. به موازات آن، بر اساس داده های 
گمرک چین، سهم برزیل از ۴۶ درصد به ۷۶ درصد افزایش یافت

چین همچنین سویا بیشتری از آرژانتین، اوکراین و استرالیا 
خریداری کرده است. چینی ها روی ذخایر راهبردی بی سابقه سویا 
نشسته اند، به طوری که به آنها اهرمی در مذاکرات تجاری می دهد. 
در عین حال، آنها بیشتر به برزیل متکی هستند. شاید نیازی به 
ایالاًت متحده نداشته باشند، آنها در حال دور شدن از ایالاًت 
متحده هستند و نیازهای خود را در کوتاه مدت برآورده می کنند. 
برای برزیل، تنش بین ایالاًت متحده و چین می تواند صادرات 
سویا و ذرت برزیل به چین را افزایش دهد. همچنین می تواند 
فرصت های بیشتری برای صادرات گوشت گاو و… که برزیل 

به چین داشته باشد.
به دلاًیل ژئوپلیتیکی، برزیل صادرات ذرت بیشتری را به 
کشورهای مختلف آغاز کرده و در برخی موارد از ایالاًت متحده 
پیشی گرفته است. بنابراین، برزیل دوباره می تواند از تشدید جنگ 
تجاری آمریکا و چین سود ببرد، در حالی که اروپا، آفریقا و آسیای 
جنوب شرقی ممکن است بسته به سطح اختلالاًت تجاری و 
سازگاری و انعطاف پذیری زنجیره های ارزش خاص، اثرات منفی 

محدود و قابل مدیریتی ببینند.
در این رابطه شرکت های اروپایی می توانند صادرات خود به 
ایالاًت متحده را به میزان قابل توجهی کاهش دهند و اقدامات 
تلافی جویانه ای را اعمال کنند که ممکن است به یک درگیری 
تجاری گسترده تر تبدیل شود. از طرف دیگر، سیاست های ترامپ 
مبنی بر تقویت دلاًر آمریکا و کاهش رقابت پذیری ایالاًت متحده 
در بازارهای جهانی به نفع صادرات غلات، دانه های روغنی، لبنیات 
و گوشت گاو استرالیا و نیوزلند خواهد بود. اما افزایش تعرفه های 
وارداتی ایالاًت متحده بر کشورهایی که دارای مازاد تجاری بزرگ 
با ایالاًت متحده هستند، فشار اقتصادی منفی بر این صادرکنندگان 
ایجاد می کند، زیرا آنها به شدت به صادرات به ایالاًت متحده 
محصولاًت  متحده  ایالاًت   ،۲۰۲۳ سال  هستند.در  متکی 
کشاورزی به ارزش ۱۹5 میلیارد دلاًر از جمله میوه ها و سبزیجات، 
شکر، پنیر، روغن های گیاهی، قهوه و کاکائو وارد کرد. کارشناسان 
پیش بینی می کنند که ترامپ ممکن است در ۱۰۰ روز اول خود 
تعرفه 5 تا ۱۰ درصدی را بر همه کالاًهای وارداتی اعمال کند و 
تعرفه ها بر واردات چین به طور بالقوه به ۶۰ درصد برسد. احتمالًاً 
این امر موجب اعمال تعرفه های تلافی جویانه علیه ایالاًت متحده 
می شود که بر صادرات محصولاًت کشاورزی تأثیر می گذارد. در 
خصوص قضیه چین باید یادآوری کرد که چین، یکی از خریداران 
عمده محصولاًت کشاورزی ایالاًت متحده، ۱۹ درصد از صادرات 
محصولاًت کشاورزی ایالاًت متحده را در سال ۲۰۲۳ خریداری 
کرد. در آن سال ایالاًت متحده صادرات کشاورزی ۳۴ میلیارد 

دلاًری داشت. بنابراین، این امکان وجود دارد که جنگ تعرفه ای 
با چین بتواند صادرات محصولاًت کشاورزی ایالاًت متحده را تا 
سال ۲۰۲5 به نصف کاهش دهد. البته در دو سال گذشته، 
تعرفه های تلافی جویانه چین باعث کاهش ۳۷ درصدی درآمد 
کشاورزی ایالاًت متحده شده است، زیرا چین به طور فزاینده ای 

واردات خویش را از کشورهای دیگر تأمین می کند.
انتظار می رود که تعرفه های تلافی جویانه چین بر صادرات 
سویای آمریکا تأثیر بگذارد، زیرا سویا بزرگترین صادرات کشاورزی 
این کشور به چین است. طی سال گذشته، قیمت سویا در بازارهای 
بین المللی ۲5 درصد کاهش یافت. در نتیجه هرگونه اقدام بیشتر 
از سوی چین باعث تشدید ضرر برای کشاورزان سویا در ایالاًت 
متحده می شود. با این حال، اگر توافق تجاری بین ایالاًت متحده 
و اتحادیه اروپا )EU( حاصل شود، اتحادیه اروپا می تواند واردات 
سویا و آرد سویا را از آمریکای جنوبی به ایالاًت متحده منتقل 
کند. در سال ۲۰۱8، زمانی که ترامپ بر چین تعرفه وضع کرد، 
چین تلافی کرد و سهم آمریکا از واردات سویا خود را از ۴۰ درصد 
به ۱8 درصد کاهش داد. در این مدت، سهم برزیل از ۴۶ درصد 

به ۷۶ درصد افزایش یافت.
چین همچنین خرید از آرژانتین، اوکراین و استرالیا را افزایش 
داد. سناریوی مشابهی ممکن است این بار رخ دهد. در بازار جهانی 
گندم، روسیه به عنوان یک تأمین کننده اصلی ظاهر شده و کنترل 
قابل توجهی بر قیمت ها اعمال می کند. پیش از این، چین بزرگترین 
خریدار محصولاًت کشاورزی آمریکا بود، اما در دوره اول ترامپ، 
سیاست های تعرفه ای باعث شد چین مقادیر زیادی غلات و دانه 

سویا را از آمریکای جنوبی و روسیه تأمین کند.
بر  را  تاکید می کنند که چین تضمین عرضه  کارشناسان 
ملاحظات قیمتی در اولویت قرار می دهد. تجارت کشاورزی 
همچنان تحت تأثیر ژئوپلیتیک خواهد بود و صادرات ایالاًت 
متحده را کاهش خواهد داد. شبح نزدیک جنگ های تجاری و 
تعرفه ها به اختلال احتمالی در صادرات مواد غذایی و کشاورزی 
ایالاًت متحده منجر شده و خطر تشدید جنگ های تجاری بر 
بخش های مختلف اقتصادی سیاسی تأثیر می گذارد. اصولًاً عدم 
اطمینان در بازارهای جهانی منجر به نوسان قیمت می شود؛ ضمن 
اینکه تأثیر این سیاست ها می تواند به ویژه برای کالاًهای کلیدی 

مانند سویا، ذرت و گندم شدید باشد.
در اجلاس اخیر بریکس در کازان، روسیه پیشنهاد ایجاد یک 
بورس بین المللی جدید آتی غلات را با هدف کاهش اتکا به 
بازارهای غربی-دلاًرزدایی- داد. با وجود نقش اساسی آنها در 
تجارت جهانی کشاورزی - تولید و مصرف ۴۴ درصد غلات 
جهان و ۲5 درصد از صادرات جهانی غلات - در کشورهای 
بریکس تبادل بین المللی وجود ندارد. آنها در صادرات برنج )۳۹ 

درصد(، گندم )۳۳ درصد( و ذرت )۲۳ درصد( غالب هستند.
در شرایط ژئوپلیتیک قطبی، ایالاًت متحده و اتحادیه اروپا 
 BRICS ممکن است با چالش نهاده مواجه شوند. کشورهای
بیشتر نیتروژن، فسفر و پتاس مورد استفاده در کودها را تولید 

می کنند و کشورهای G۷ دسترسی محدودی به فسفر دارند.
در تصویر نهایی، تغییرات تعرفه ها می تواند تا ۴۰ درصد از 
صادرات محصولاًت کشاورزی ایالاًت متحده را تحت تأثیر قرار 
دهد که ارزش تجارت سالاًنه آن میلیاردها دلاًر است. طبق آمار
USDA، ایالاًت متحده تقریباً ۶۰ درصد از میوه های تازه و ۳8 

درصد از سبزیجات خود را وارد می کند. بنابراین، تعرفه های وارداتی 
می تواند دسترسی به این کالاًها را سخت تر کند و جدای از 
خانواده های کم درآمد، کشاورزان خرده پا و شرکت های کشاورزی 
را حداقل در ۲۳ کشور متعامل در تجارت کشاورزی با آمریکا، 
هدف قرار دهد. تأثیر بر بازارهای صادراتی سویا مهم تر است چون 
دانه سویا در خط مقدم روابط تجاری کشاورزی ایالاًت متحده و 
چین قرار دارد و هرگونه تغییر در سیاست می تواند پیامدهای 

عمیقی برای این کالاًی حیاتی داشته باشد.
پتانسیل اعمال تعرفه های تلافی جویانه از سوی چین می تواند 
به طور قابل توجهی الگوهای تجاری تثبیت شده را مختل کند و 
تولیدکنندگان سویای آمریکا را مجبور به جستجوی بازارهای 
جایگزین کند. ملاحظات کلیدی برای بازار سویا نظیر از دست 
دادن احتمالی سهم بازار در چین برای رقبایی مانند برزیل، ضرورت 
تنوع بخشی به مقاصد صادراتی تأثیر منفی بر قیمت سویای داخلی 

و درآمد مزرعه خواهد گذارد.
همچنین، پویایی تجارت کشاورزی ایالاًت متحده و چین و 
روابط بین ایالاًت متحده و چین در شکل دادن به تجارت جهانی 
کشاورزی به ویژه غلات بسیار مهم است. در دوره اول ترامپ، 
شاهد نوسانات قابل توجهی در این مشارکت مهم بودیم که 
اقدامات تلافی جویانه چین منجر به کاهش چشمگیر واردات سویا 
از آمریکا شد و به برزیل اجازه داد تا سهم قابل توجهی از بازار را 
به خود اختصاص دهد پیامدهای عمیقی مثل به خطر انداختن 
موقعیت آمریکا در بازارهای کلیدی غلات، باز کردن فرصت ها 
برای کشورهای رقیب برای پر کردن خلأ از طریق تغییر شکل 
زنجیره های تأمین جهانی و مسیرهای تجاری، تغییرات در پویایی 
عرضه و تقاضا برای محصولاًت عمده، فشار بر لجستیک و 
زیرساخت در کشاورزی کشورهای نوظهور و احتمال ظهور اتحادها 
و توافقات تجاری جدید بخشی از این تحولاًت محسوب می شوند. 
در حالی که توجه زیادی بر روابط ایالاًت متحده و چین متمرکز 
بالقوه توافق نامه ایالاًت متحده- شده است، مذاکره مجدد 
به  را  پیچیدگی  از  دیگری  لاًیه   )USMCA( مکزیک-کانادا 

چشم انداز تجارت کشاورزی ترامپیسم اضافه می کند.

تهدیدهای ترامپ برای اعمال تعرفه بر کالاًهای کانادایی و 
مکزیکی می تواند شبکه پیچیده روابط تجاری آمریکای شمالی 
کانادا  و  مکزیک  متحده،  ایالاًت  موافقتنامه  کند.  مختل  را 
بخش  برای  نگرانی  زمینه های  از  دیگر  یکی   )USMCA(
کشاورزی جهانی است، زیرا قرار است طی دو سال آینده مورد 
مذاکره مجدد قرار گیرد. مکزیک و کانادا بزرگترین شرکای تجاری 
ایالاًت متحده و از فعالاًن بازار غلات دنیا هستند. فراموش نکنیم 
که در مورد صادرات از اروپا به ایالاًت متحده، تأثیر تعرفه ها در 
کالاًها متفاوت خواهد بود. در حالی که صادرکنندگان اروپایی 
ممکن است مقداری افزایش هزینه ها را جذب کنند، تعرفه های 
بالاًتر مانند ۲۰ درصد یا موانع غیر تعرفه ای می تواند تجارت را به 
طور قابل توجهی از طریق اختلال در زنجیره تأمین و شبکه های 
لجستیک ایجاد شده، چالش های مشاغل کشاورزی فرامرزی، 
تغییرات در الگوی تولید محصول منطقه ای و تخصصی مختل 
پویایی ها، کشاورزان و مشاغل  این  آشکار شدن  با  لذا  کند. 
کشاورزی به ابزارهایی برای سازگاری سریع با شرایط متغیر بازار 

با هزینه های گزاف نیاز دارند.

طرح جهش تولید برنج کلید خورد
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رئیس ســازمان فضایی ایران از توســعه زیر ساخت های مهم 
صنعت فضایی خبر داد و گفت: این برنامه در دســتور کار ســازمان 
قرار دارد و طی آن توســعه پایگاه فضایی چابهار و آزمایشگاه های 
فضایی صورت خواهد گرفت و در حال حاضر 8۰ درصد از فاز اول 

این پایگاه پایان یافته است.
به گزارش ایسنا، دکتر حسن سالاًریه در مراسم روز ملی فناوری 
فضایی که از صبح امروز یکشنبه ۱۴ بهمن در وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعات برگزار شــد، گزارشی از فعالیت های ســازمان 

فضایی در یک سال گذشته ارائه کرد.
وی پرتاب موفقیت آمیز ماهواره پارس ۱ در اسفند سال ۱۴۰۲ 
را یکی از اقدامات کشور در حوزه فضایی دانست و گفت: ماهواره 
پارس ۱ یک ماهواره سنجشی با قابلیت تصویربرداری با دقت ۱5 
متر و با قابلیت تصویربرداری از سطح زمین است. این ماهواره که 

برای مدیریت منابع طبیعی مورد استفاده قرار می گیرد، با موفقیت 
در مدار تزریق شد و تست های آن به صورت موفقیت آمیزی پاس 
شده است.سالاًریه با تاکید بر اینکه ساخت نمونه دوم این ماهواره 
که نمونه ارتقاءیافته آن است، در همین مراسم رونمایی می شود، 
یــادآور شــد: پرتاب موفقیت آمیــز ماهواره چمــران-۱ از دیگر 
دســتاوردهای دانشــمندان فضایی کشور است. این ماهواره یک 
ماهواره تحقیقاتی است که با هدف تست عملکرد زیرسیستم های 
مربوط به کنترل و اصلاح مدار توسط ماهواره بر قائم ۱۰۰ پرتاب 

شد. ماهواره بر قائم ۱۰۰، یک ماهواره بر با سوخت جامد است.
رئیس سازمان فضایی ایران با بیان اینکه ماهواره چمران از دو 
جنبه دارای اهمیت اســت، خاطر نشــان کرد: جنبه اول آن پرتاب 
ســه باره متوالی ماهواره بر قائم ۱۰۰ اســت که با موفقیت صورت 
گرفت و با این اقدام تثبیت آن در مدار تضمین شد و جنبه دیگر این 

ماهواره عملکرد موفقیت آمیز ماهواره چمران بود که برای نخستین 
بار تست های اصلاح مداری توسط این ماهواره انجام گرفت. این 
مســاله برای ســاخت منظومه های ماهواره ای بسیار حائز اهمیت 
خواهد بود.وی با اشاره به پرتاب دو ماهواره بخش خصوصی هدهد 
و کوثر در آبان ماه ۱۴۰۳، یادآور شــد: برای نخســتین بار بخش 
خصوصی یک سیســتم کاملا ماهواره ای را ســاخت. در گذشــته 
زیرساخت ها توسط بخش خصوصی ساخته می شدند، اما این برای 
نخستین بار است که ماهواره ای توسط بخش خصوصی ساخته و 

در یک تعامل بین المللی به فضا پرتاب می شود.
ســالاًریه خاطر نشــان کرد: آذر سال جاری با همکاری صنایع 
دفــاع عملیــات موفق تزریق ۳۰۰ گرم جرم را به ارتفاع مدار پایین 
انجــام دادیم. ایــن اتفاق با دومین پرتاب موفق ماهواره بر سیمرغ 

انجام شد که به همراه بلوک انتقال مداری سامان بوده است. 

رئیس سازمان فضایی ایران با تاکید بر اینکه برای دستیابی به 
مدارهای ارتفاع بالاً به بلوک انتقال مداری نیاز داریم، اضافه کرد: 
در یک ســال اخیر چند زیرســاخت مهم فضایی در کشور در حال 
تکمیل اســت که یکی از این زیر ســاخت های مهم، پایگاه فضایی 
چابهار است که 8۰ درصد از فاز نخست آن به بهره برداری رسیده 

و می توان از آن برای پرتاب استفاده کرد.
بــه گفته وی، این پایگاه فضایی دروازه پرتاب های بین المللی 

ایران در آینده خواهد بود.
ســالاًریه، توسعه زیرســاخت های آزمایشــگاهی را از دیگر 
برنامه های این سازمان نام برد و گفت: امسال توانستیم آزمایشگاهی 
با ظرفیت یک  تن را در دستور کار پژوهشگاه فضایی قرار بدهیم. 
علاوه بر آن آغاز ساخت ۲ پایگاه دریافت تصاویر ماهواره ای را در 

حال انجام داریم.

توسعه زیرساخت های فضایی در دستور کار سازمان فضایی

کلان پروژه فیبر نوری از جمله مهم ترین اقدامات وزارت 
ارتباطات طی ســال های گذشته به شــمار می رود چراکه 
تصمیم گرفته شــد با اجرای آن گره از مشــکل اینترنت باز 
شود و طبق آخرین آمار اعلام شده اکنون 8 میلیون خانوار 
تحت پوشــش و حدود ۴۰۰ هزار مشــترک به این فناوری 

متصل شده اند.
به گزارش ایسنا، کابل های قدیمی که امروزه در منازل 
برای انتقال داده های اینترنتی مورد استفاده قرار می گیرند، 
ظرفیت لاًزم را برای انتقال با ســرعت بالاً ندارند و اگرچه 
شاید به زعم برخی، کاربران عادی اینترنت نیازی به اینترنت 
با ســرعت های چند ده مگابیتی نداشته باشند، اما گسترش 
فناوری به مرور به این ســمت حرکت خواهد کرد و همین 
موضوع لزوم حرکت به سمت فیبر نوری را چند سالی است 

که آشکار کرده است.   
فیبر نوری پهنای باندی بسیار بالاًتر از کابل های مسی 
معمــولی دارد و داده هــای صوتی و تصویری را به راحتی با 
پهنــای بانــد بالاً تــا ۱۰ گیگابیت بر ثانیــه و بالاًتر انتقال 
می دهد. به همین دلیل اســت که با گسترش فناوری و نیاز 
به اینترنت پرسرعت، جایگزینی کابل های مسی قدیمی با 

فیبر نوری به یک ضرورت تبدیل می شــود.  
همزمان با آغاز پروژه فیبرنوری بررسی شــد که در یک 
بــازه زمانی به دلاًیلی ازجملــه کیفیت، مجموعه زیادی از 
کاربــران اینترنت در ایران به ســمت ارتباطات سیار رجوع 
کردند؛ این در حالی است که در همه جای جهان، ارتباطات 
سیار برای مصارف حجیم اســتفاده نمی شــود و دانلودهای 
پرحجم و یا تماشــای فیلم عمدتاً محدود به ارتباطات ثابت 

است.   
اما به دلیل اینکه در ســال های گذشــته با توجه به قابل  
رقابــت و قابــل  مقایســه بودن کیفیت، ســرعت و قیمت 
ارتباطات سیار نسبت به ارتباطات ثابت که در طول چندین 

ســال هم توسعه پیدا نکرده بود، کاربران انتخاب کردند که 
در بسیــاری از بهره برداری هــای خود از شــبکه اینترنت، 
ارتباطات سیار را بر ارتباطات ثابت ترجیح دهند. با افزایش 
حجم زیاد کاربران و به تبع آن ترافیک شــبکه، کیفیت این 
نوع از ارتباطات هم کاهش پیدا کرد؛ چون اساســاً ویژگی 
اصــلی این ارتباط دســترس پذیری آن )در حرکت و نقاط 
مختلف( است و قرار است این فناوری با این ویژگی صرفاً 

محدود به استفاده های کم حجم باشد.    
 اجرای کلان پروژه فیبرنوری در ابتدای راه بسیار سخت 
و زمــان بر اعلام شــد اما عــزم و اراده وزارت ارتباطات با 
همــراهی همه بازیگران این حــوزه برای انجام آن قطعی 
بــود چراکــه این وزارتخانه تصمیم گرفت تا گره مشــکل 
اینترنت پایدار و پرسرعت را مانند کشورهای دیگر حل کند 

و ایــن انتظــار می رفت بــا اجرای آن کاربــران به تدریج 
ســرعت های چند صد مگابیــتی را تجربه کنند و به تدریج 

سرعت های پایین برایشان خاطره شود.        
براساس آخرین آمار اعلام شده از سوی وزارت ارتباطات 
و فنــاوری اطلاعــات تاکنــون ۷۲۰ شــهر مجوز حفاری 
گرفته اند و در ۳5۰ شــهر عملیات عمرانی آغاز شــده است. 
همچنین طی دو ســال گذشــته بیش از ۱۴ هزار کیلومتر 
حفاری و داکت گذاری شده که در نهایت 8 میلیون خانوار 
تحــت پوشــش قرار گرفته اند. امــا از آنجایی که اتصال از 
اولویت های دولت چهاردهم محســوب می شــود، شرکت 
مخابرات تا این لحظه بیش از ۴۰۰ هزار مشترک را متصل 
کرده که در زمینه اتصال تقریبا ۱۰ برابر ســایر شرکت های 
ارتباطی فعالیت داشــتند اما برنامه و پیش بینی این شرکت 

این است که تا پایان سال ۱۴۰۴، یک میلیون و ۲5۰ هزار 
اتصال به شــبکه موجود اضافه کند.   

فناوری که منجر به گره گشــایی از مشکل اینترنت شد
 بررسی ها حاکی از آن است کاربرانی که از این فناوری 
اســتفاده می کنند می توانند به ســرعت تا ۱۰۰۰ مگابیت 
برثانیه دست پیدا کنند سرعتی که هیچ تکنولوژی از جمله 
اینترنــت ماهواره ای نمی تواند جای ارتباطات پرســرعت 

فیبرنوری را بگیرد.
در راستای اتصال کاربران شهرهای مختلف به فناوری 
فیبرنوری اخیرا سرپرست مخابرات منطقه آذربایجان غربی 
از واگذاری 8 هزار ســرویس FTTH به مشــترکین طی 

چهار ماه گذشــته در این استان خبر داد.     
بهمن اسمعیل زاد در این زمینه توضیح داد که خوشبختانه 
در قالب یک حرکت جهادی سرعت واگذاری سرویس های 
FTTH به شکل قابل توجهی افزایش یافته، تا جایی که 
در چهار ماه گذشته بیش از 8 هزار مشترک جدید از مخابرات 
منطقه آذربایجان غربی سرویس دریافت کرده اند، در حالی 
که تعداد کل مشــترکین در چهار ســال گذشــته ۱۰ هزار 

مشترک بوده است.   
از ســوی دیگر مدیر مخابرات منطقه یزد از ادامه اجرای 
سریع طرح فیبر نوری در استان خبر داد و گفت این طرح ها 

در ۴۰ منطقه شناســایی  شده و در حال اجرا هستند.   
محمدرضا زارع در این باره اظهار کرد: با توجه به رویکرد 
جدید شرکت مخابرات ایران و استفاده از تمامی ظرفیت های 
موجود، این طرح با شــتاب بیشــتری ادامه می یابد و هدف 
ما افزایش پوشش فیبر نوری در سطح استان است. در حال 
حاضر بیش از ۴۰ منطقه در اســتان یزد برای اجرای شــبکه 
فیبر نوری شناســایی شــده اند و طرح های مربوطه در حال 
پیشرفت هستند و تاکنون بیش از ۱۱ هزار مشترک به این 

شبکه پرسرعت متصل شده اند.  

فناوری که منجر به گره گشایی از مشکل اینترنت شد خبر

اجرای ۴ برنامه از ســوی وزارت 
ارتباطات برای توســعه صنعت فضایی 

کشور
وزیــر ارتباطــات و فناوری اطلاعات با اشــاره به تکالیف این وزارتخانه 
برای توســعه صنعت فضایی در برنامه هفتم توســعه از در دســتور کار قرار 
داشتن اجرای طرح های  دستیابی به مدار بالاً )ژئو(، تکمیل پایگاه فضایی 
چابهار، ایجاد ۲ ایستگاه ماهواره ای در سلماس و چناران و تکمیل منظومه 

شهید سلیمانی در این وزارتخانه خبر داد.
به گزارش ایســنا، سید ســتار هاشمی در مراسم روز ملی فناوری فضایی 
که صبح امروز ۱۴ بهمن با حضور رئیس جمهور در محل وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات برگزار شــد، با اشــاره به جزئیات سه ماهواره ایرانی که 
امروز در این مراســم رونمایی می شــود، اظهار کرد: یکی از این ماهواره ها 
نمونه ارتقاءیافته پارس- ۱ اســت که شــامل یک ماهواره سنجشی با دقت 

تصویربرداری ۱5 متر می شود.
وی دومین دســتاورد فضایی کشــور که امروز با حضور رئیس جمهور 
رونمایی می شود را  ماهواره پارس- ۲ دانست که یک ماهواره سنجشی با 
دقت تصویربرداری 8 متری رنگی اســت و یادآور شــد: این ماهواره توسط 
وزارت دفاع و مجموعه صاایران ســاخته شــده است. سومین ماهواره با نام 

»ناوک« و یک ماهواره مخابراتی است.
هاشــمی با اشــاره به حضور رئیس جمهور در این مراســم، این اقدام را 
نشان دهنده اعتقاد جدی دولت چهاردهم به توسعه صنعت فضایی در کشور 
دانســت و ادامه داد: در برنامه هفتم توســعه تکالیفی برای صنعت فضایی و 
توســعه این صنعت تعیین شــده اســت و تکلیف وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعــات در ایــن زمینه تثبیت جایگاه کشــور در مــدار 5۰۰ کیلومتری و 

دستیابی به مدار بالاًی ۳۶ هزار کیلومتری است.
وی از در دستور کار قرار داشتن اجرای طرح های  دستیابی به مدار بالاً 
)ژئو(، تکمیل پایگاه فضایی چابهار و توجه ویژه به سواحل مکران که نقش 
اســاسی در توســعه توان فضایی کشــور خواهد داشــت، ایجاد ۲ ایستگاه 
ماهواره ای در ســلماس و چناران و تکمیل منظومه شــهید سلیمانی در این 
وزارتخانه خبر داد. توســعه منظومه ماهواره ای شــهید سلیمانی در راستای 
دستیابی به منظومه مخابراتی و ارتباطی کشور طراحی شده و نگاهی جدید 

به آینده صنعت فضایی ترسیم می کند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: در این راســتا در این مدت 
کوتاه دولت چهاردهم، توفیقات خوبی در حوزه صنعت فضایی حاصل شده 
اســت که این موفقیت ها نتیجه کار تیمی خوب در بین حوزه های مختلف 

است.
هاشــمی با اشــاره به حضور بخش های مختلف دولتی و خصوصی در 
صنعت فضایی، خاطر نشان کرد: بخش خصوصی به دلاًیل مختلف می تواند 
به روند توســعه صنعت فضایی کشــور شــتاب ببخشد؛ چرا که این بخش 
می تواند از ظرفیت های بی نظیر و توانمند نیروی انسانی کشور استفاده کند، 
ضمــن آنکــه محققان بخش خصوصی نقش مؤثری در توســعه تعاملات 

بین المللی دارند.
وی با تاکید بر اینکه باور ما این اســت که بهره وری یکی از موضوعاتی 
است که می تواند ما را به سمت رشد اقتصادی 8 درصد رهنمود کند، افزود: 

تکلیف ماست که این فضا را برای بخش خصوصی مهیا کنیم.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با تاکید بر ضرورت توسعه کاربردهای 
صنعت فضایی در ســایر بخش ها، یادآور شــد: یکی از زمینه های مهم این 
کاربرد، تهیه نقشــه های پوشــش کشور است، چرا که داده های آن ما را در 
مدیریت بهینه سرزمین یاری خواهد کرد. اگر می خواهیم از دست اندازی و 
تعرض به اراضی ملی و تغییر غیرمجاز کاربری اراضی جلوگیری کنیم، تنها 

راه آن استفاده و بهره برداری از صنعت فضایی است.
هاشمی با اشاره به حمایت دولت از صنعت فضایی کشور به ظرفیت های 
بی بدیل صنعت فضایی تاکید کرد و گفت: مدیریت پیکره های آبی و منابع 
آب کشور یکی از حوزه هایی است که می توان از ظرفیت های صنعت فضایی 

برای آن بهره برد.
وی کاربرد دیگر صنعت فضایی را در حوزه محیط زیست عنوان کرد و 
ادامه داد: اســتفاده از صنعت فضایی و ظرفیت های ســنجشی که در این 
صنعت وجود دارد، می تواند به ما کمک شــایانی در این زمینه کند و به ما 
کمک می کند تا در زمینه شناســایی کانون های ریزگردی عملکرد بهتری 

داشته باشیم. 

طراحی نوآورانه دســتگاه تشخیص 
برهم کنش مواد در دانشــگاه تهران

پژوهشــگران دانشــکده ســامانه های هوشمند دانشــکدگان علوم و 
فناوری های بین رشته ای دانشگاه تهران، یک سیستم جدید تصویربرداری 

تشدید پلاسمون سطحی طراحی کردند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از دانشــگاه تهران، این دســتگاه که با 
همکاری دکتر محمد محمدی مســعودی، عضو هیئت علمی دانشــکده 
سامانه های هوشمند دانشکدگان علوم و فناوری های میان رشته ای دانشگاه 
تهران و دکتر حسین مهرزاد، عضو هیئت علمی دانشگاه صنعتی کرمانشاه، 
طراحی و ســاخته شــده اســت، در بسیاری از حوزه ها مانند آزمایشگاه های 
تحقیقاتی و پزشــکی، صنایع داروســازی و صنایع نفت و پتروشیمی کاربرد 
دارد.مسعودی، مجری پروژه، در معرفی دستگاه طراحی شده گفت: »فناوری 
 surface( به کار رفته در این دستگاه مبتنی بر تشدید پلاسمون سطحی یا
plasmon resonance( SPR اســت. سیستم حسگر اپتیکی 
SPR ابزاری تأثیرگذار در فناوری حسگرهای زیستی است که از ماهیت 
بدون برچســب )unlabeled(، حســاسیت قابل توجه، و توانایی ارائه 
تشــخیص در زمان واقعی برخوردار اســت. حسگرهای SPR با توجه به 
تغییرات در ضرایب شکســت، اندازه گیری های دقیقی از برهمکنش های 
مولکولی، از جمله آنالیت های زیست شناختی و شیمیایی فراهم می کنند.«

عضو هیئت علمی دانشگاه تهران در توضیح تشدید پلاسمون سطحی 
)SPR( گفت: »ســازوکار اکثر سیســتم های حسگر SPR در چهار نوع 
مدولاًسیون شــدت، زاویه، فاز و طیف نور تابشی طبقه بندی می شــوند. در 
این کار، از روش تصویربرداری پلاســمون ســطحی با مدولاًسیون شدت 
بهره برده شــده اســت. به واســطه تصویربرداری، تراشه در مجاورت چهار 
کانال انتقال ماده، در شــرایط تشــدید پلاسمون سطحی قرار گرفته و مواد 
موجــود در هــر کانــال هم زمان با کانال های دیگر بررسی و کمی ســازی 
شــده اند.«وی افزود: »این دستگاه، مزایای قابل توجهی از قبیل مقرون به 
صرفه بودن و توانایی انجام مطالعات تطبیقی هم زمان را دارد. حسگرهای 
زیســتی مبتنی بر SPRI به دلیل ویژگی های منحصربه فردشــان مانند 
تشخیص چندگانه، پیکربندی ثابت و ساده و نظارت در زمان واقعی، توجه 
بسیاری از پژوهشگران حوزه های زیست شیمیایی را به خود جلب کرده اند.«

دانشیار دانشــگاه تهران درباره نوآوری در حســگرهای SPR در این 
طــرح پژوهــشی گفت: »در نمونه های مشــابه که به صورت تجاری تولید 
می شــوند، با وارد کردن تراشــه حسگر نیاز به تنظیمات اولیه وجود دارد. اما 
در این دستگاه با تکنیک استفاده شده، دیگر نیاز به تنظیمات اولیه سیستم 
اپتیکی نیســت. همچنین هزینه ســاخت دســتگاه به مراتب پایین تر از 

نمونه های خارجی است.«

رئیس سـازمان فضایی ایران گفت: پایگاه فضایی چابهار برای 
منظومـه سـازی و ارائـه خدمـات بین الملـلی اهمیـت زیـادی دارد. 
ایـن پایـگاه مثـل دروازه ورود بـه بازارهـای پرتاب هـای بین المللی 

است.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، دکتـر حسـن سـالاًریه در مراسـم 
بزرگداشـت روز فنـاوری فضـایی کـه بـا حضـور دکتـر مسـعود 
پزشـکیان؛ رئیـس جمهـور، دکتـر محمـد جـواد ظریـف؛ معـاون 
راهبردی رئیس جمهور و جمعی از مسـئولین و نمایندگان مجلس 
برگـزار شـد، گفـت: ۱۴ بهمن یـادروز پرتـاب موفقیت آمیز ماهواره 
امیـد در سـال ۱۳8۷ اسـت و ایـن روز را سـال تحویـل سـازمان 

فضایی ایران و مجموعه فضایی کشور می دانیم.
وی بـا مـرور وقایـع صنعـت فضـایی یک سـال گذشـته گفت: 
مـا در اسـفند ۱۴۰۲ پرتـاب موفقیت آمیـز ماهـواره پـارس یـک را 
داشـتیم کـه یـک ماهـواره سـنجشی با دقت تصویربـرداری طیف 
رنگی ۱ 5 متر با قابلیت تصویربرداری از سـطح زمین برای اهداف 
مختلـف کشـاورزی، منابـع طبیـعی، محیـط زیسـت اسـت. ایـن 
ماهـواره بـا موفقیـت در مـدار تزریـق شـد. تسـت های متعددی بر 
روی ایـن ماهـواره انجـام گرفت و بر اسـاس عملکـرد این ماهواره، 
ماهـواره نمونـه دوم ارتقـا یافتـه پارس یک را امروز رونمایی خواهیم 

کرد.
وی تاکیـد کـرد: اتفاقـاتی کـه در صنعت فضایی می افتد حاصل 
تحقیقـات متعـدد شـبانه روزی در وزارت ارتباطـات پژوهشـگاه 
فضـایی، مجموعـه وزارت دفـاع و صنایـع فضـایی سـپاه، بخـش 

خصوصی و دانشگاهی است.
رئیـس سـازمان فضـایی ایران درباره دسـتاوردهای یک سـال 
گذشـته صنعـت فضـایی گفـت: مـا پرتـاب موفقیت آمیـز ماهواره 
چمـران را داشـتیم کـه بـا هـدف تسـت عملکرد زیر سیسـتم های 
کنترل مدار و اصلاح مدار توسـط ماهواره بر قائم ۱۰۰ در شـهریور 

ماه امسال انجام شد.
بـه گفتـه سـالاًریه؛ پرتـاب ماهـواره چمـران از ۲ حیـث بسیـار 

مهـم بـود. یـکی اینکـه پرتاب سـه بـاره متوالی موفقیـت آمیز قائم 
۱۰۰ اتفـاق افتـاد و بـه نـوعی تثبیـت عملکـرد ایـن ماهواره بر بود و 
اتفـاق دوم عملکـرد موفقیت آمیـز ماهـواره چمران بـود چون برای 
اولین بـار تسـت های اصلاح مـداری توسـط ایـن ماهـواره انجـام 
شـد که برای سـاخت منظومه های ماهواره ای و پیکره های بزرگ 

فضایی تکنولوژی مهمی است.
معـاون وزیـر ارتباطـات و فنـاوری اطلاعـات با اشـاره به پرتاب 
ماهواره هـای کوثـر و هدهـد در آبـان مـاه ۱۴۰۳ گفـت: ایـن اتفاق 
جـزو اولین هـای صنعـت فضـایی ایران اسـت که بخش خصوصی 
توانست سیستم کامل ماهواره را بسازد. بسیاری از زیرسیستم های 
مـا را بخـش خصـوصی می سـازد ولی بـرای اولین بـار بود که بخش 
خصوصی دو ماهواره کامل را سـاختند. ماهواره کوثر یک ماهواره 
سـنجشی و ماهـواره هدهـد بـرای ارتباطـات اینترنـت اشیـا مـورد 

استفاده قرار می گیرد.
وی افـزود: ایـن اتفـاق بـرای مـا مهـم بود کـه بخش خصوصی 

توانست در یک تعامل بین المللی این ماهواره را پرتاب کند.

رئیـس سـازمان فضـایی ایـران بـا بیـان این کـه ما پیـش از این 
پرتاب ماهواره خیام با پرتاب گر سـایوز را در اسـفند ۱۴۰۲ داشـتیم، 
افـزود: ظرفیـت پرتاب گـر داخـلی مـا بسیارعالی اسـت ولی با توجه 
بـه این کـه مـا ماهواره هـای متعـددی در صـف پرتـاب داریـم و 
بخش هـای مختلـفی در کشـور ماهـواره می سـازند، بایـد از 

ظرفیت های بین المللی در کنار داخلی استفاده کنیم.
وی بـا اشـاره بـه عملیـات موفـق سـازمان هـوا فضـای وزارت 
دفـاع در آذرمـاه امسـال، توضیـح داد: ایـن اتفـاق مبـارک عملیات 
موفـق تزریـق نزدیـک بـه ۳۰۰ کیلوگرم جرم به مـدار ارتفاع پایین 
بـود. مـا ایـن جـرم را تاکنـون در مـدار قـرار نـداده بودیـم و دومیـن 

پرتاب سیمرغ با بلوک انتقال مداری ما مصادف شد.
سـالاًریه بـا بیـان این کـه مـا در ارتفـاع پاییـن وضعیـت خـوبی 
داریـم، گفـت: مـا پرتاب گـر قائـم را داریـم کـه بـه تثبیـت رسیـده 
اسـت و پرتاب گـر سیمـرغ را داریـم کـه تقریبـاً بـه تثبیـت رسیده و 
بایـد تعـداد پرتاب هـا را بـالاً ببریـم؛ امـا برای ارتفاع بـالاً اتفاق مهم 
عملیـات موفـق بلـوک انتقال مداری سـامان یک بود که توانسـت 

مانـور مـداری بدهـد. بخش هـای بسیـاری از آن تسـت شـدند و 
نمونـه دوم آن نیـز سـاخته شـده، ماهـواره فخـر یک نیـز بیش از ۹۰ 

درصد آن توسط بخش خصوصی انجام شده است.
وی درباره اتفاقات خوبی که در توسـعه زیر سـاخت افتاده اسـت؛ 
گفت: چند زیرسـاخت اسـاسی و مهم در حال تکمیل اسـت. پایگاه 
پرتاب چابهار )شـهید رئیسی( را داریم که فاز اول آن به 8۰ درصد 
پیشـرفت رسیـده و از اواخـر امسـال آمـاده بهره بـرداری اسـت. بـه 
دلیـل اینکـه از لحـاظ جغرافیـایی در سـواحل مکـران قـرار دارد، به 

مدارهای با شیب های مختلف دسترسی خوبی داریم.
معـاون وزیـر ارتباطـات در مـورد اهمیـت این پایـگاه گفت: این 
پایـگاه بـرای منظومـه سـازی و ارائـه خدمـات بین الملـلی برای ما 
اهمیـت زیـادی دارد. ایـن پایـگاه مثـل دروازه ورود بـه بازارهـای 

پرتاب های بین المللی است.
بـه گفتـه سـالاًریه پیش بیـنی شـده کـه ایـن پایگاه در سـه فاز 
بـه بهره بـرداری برسـد و فـاز اول پرتاب گرهـای سـوخت جامـد ما 

است که در حال اتمام است.
وی در مورد توسـعه زیرسـاخت های آزمایشـگاهی توضیح داد: 
کشـور مـا ظرفیـت خـوبی در سـاخت ماهـواره در اجـرام ۲۰۰، ۲5۰ 
و ۳۰۰ کیلوگـرم داشـته و تجهیـزات خـوبی تـا 5۰۰ کیلوگـرم نیـز 
اضافـه شـده اسـت ولی کلاس یـک تـن کـه می توانـد ظرفیـت 
ماهواره هـای مـا را افزایـش چشـم گیر بدهد در پژوهشـگاه فضایی 

در حال ساخت است.
رئیـس سـازمان فضـایی گفـت: ظرفیـت دیگر مراکـز دریافت 
تصاویر و کنترل ماهواره اسـت که در گوش شـمال شـرق و شـمال 
غرب کشـور سـلماس و چناران راه اندازی داشـتیم. ما پیش از این 
مراکزی در قشـم و ماهدشـت داشـتیم و ضروری بود که ظرفیت 

کنترل ماهواره را افزایش دهیم و به اهداف خوبی خواهد رسید.
بـه گفتـه وی؛ ایـن پایگاه هـا ظرفیت خوبی برای توسـعه کاربرد 
بـرای اهـداف مدیریـتی، کشـاورزی و مدیریـت آب و دسـترسی به 

تصاویر سوپر رزولوشن ایجاد کرده است.

نخستین گلخانه هوشمند بر بستر اینترنت اشیاء، افتتاح شد 
که با اتصال LoRaWan بر روی پلتفرم بومی جامع اینترنت 
اشیاء شرکت مخابرات ایران و مپنا برروی شبکه ابری ابرما در 
دو حــوزه تغذیــه هیدروپونیک و پایش محیط به طور کامل با 

سنسورهای اینترنت اشیاء هوشمند شده است.
به گزارش ایســنا، کاربرد اینترنت اشیاء تنها به یک زمینه 
محدود نمی شود و با اتصال بیش از هفت میلیارد دستگاه اینترنت 
اشیاء در جهان انتظار می رفت این تعداد تا سال ۲۰۲5 به بیش 
از ۲۲ میلیارد دســتگاه برســد، به همین دلیل رقابتی داغ بین 
شــرکت های پیشرو در تکنولوژی برای توسعه اینترنت اشیاء و 
پیشی گرفتن از یک دیگر، در جریان اســت. این فناوری شامل 
کاربردهای صنعتی از جمله رباتیک، دســتگاه های پزشــکی و 
فرآیندهای تولید نرم افزاری است و یکی از تکنولوژی های مهم 
و پرکاربــرد در فرآیندهــای اتوماسیون صنعتی و مانیتورینگ 

صنعتی است.   
بنابر گفته مسئولاًن تا پایان سال ۲۰۲۳ بیش از ۱5 میلیارد 

دســتگاه متصل به اینترنت اشیاء بــه ثبت رسیده و پیش بینی 
می شود که این تعداد تا سال ۲۰۳۰ به ۳۰ میلیارد دستگاه برسد. 
در کشور ما نیز پیش بینی شده است که تا سال ۱۴۰5 بیش از 

۲۰۰ میلیون شیء به اینترنت اشیاء متصل شود.     
بررسی هــا حاکی از آن اســت که کاربــرد اینترنت اشیاء در 
صنعت شــامل افزایش بهره وری، خلق موقعیت برای کسب و 
کارهای جدید و بهبود کیفیت خدمات می شود که از نظر امنیتی 
طبق آمار تا ســال ۲۰۲۳ حدود ۱.5 میلیارد حمله به تجهیزات 
اینترنت اشیاء انجام شده است و طبق پیش بینی ها سالیانه ۲۰ 
درصد بر این حملات افزوده خواهد شــد و طبق گزارش ها در 
دنیا، ۷۰ درصد از این حملات به بخش انرژی انجام شده است

در این راســتا، نخســتین گلخانه هوشمند بر بستر اینترنت 
اشیاء، همزمان با چهل و ششــمین ســالگرد پیروزی انقلاب 
شــکوهمند اسلامی و در آســتانه اعیاد شعبانیه، در استان البرز 
افتتاح شد. برای جزئیات بیشتر می توان گفت نخستین گلخانه 
هوشمند هیدروپونیک با اتصال LoRaWan بر روی پلتفرم 

بومی جامع اینترنت اشیاء شرکت مخابرات ایران و مپنا بر روی 
شبکه ابری ابرما در دو حوزه تغذیه هیدروپونیک و پایش محیط 
به طور کامل با سنسورهای اینترنت اشیاء هوشمند شده است.   
محمد جعفر پور- مدیرعامل شــرکت مخابرات ایران- در 
آیین بهره برداری از نخستین گلخانه هوشمند متصل به پوشش 
کشوری شرکت مخابرات ایران در شرکت مپنا )مکو( در استان 
البــرز، گفته اســت برای اینکه بتوانیــم از هوش مصنوعی در 
مدیریت انرژی اســتفاده و منابع و دارایی های خود را مدیریت 
کنیم باید در ابتدا به آن چه در اختیار داریم دســترسی داشــته 
باشیــم که این دســترسی هــا امروز از طریــق اینترنت اشیا 
امکان پذیر هستند. این پروژه در حوزه کشاورزی کاهش مصرف 
ســوخت های فسیــلی به کاهش گازهــای گلخانه ای و بهبود 
کیفیت هوا کمک می کند. با همکاری شرکت مپنا تأثیر مثبت 
و قابل توجهی بر افزایش و بهره وری عملکرد حوزه کشاورزی 

ایجاد می شود.     
به گفته وی با شناســایی الگوهای مصرف انرژی بهترین 

راهکارها را برای بهینه ســازی ارائه می شود و با همکاری های 
مشترک و اتصال محیط های صنعتی به اینترنت اشیاء و پوشش 
روســتاها و مناطق دورافتاده در حوزه کشــاورزی که دسترسی 
به اینترنت ندارند می توان با کمترین نیاز به برق به اطلاعات 

مربوط به آن حوزه دسترسی پیدا کنند.     
گفتنی اســت LoRaWAN برای برنامه هایی مناسب 
اســت که به ارتباطات دوربرد، کم مصرف و ســرعت داده پایین 
مانند اندازه گیری هوشــمند، کشاورزی، شهر هوشمند، محیط 
و یا صنعت هوشمند نیاز دارند. این فناوری به سیگنال ها اجازه 
می دهد تا حتی در ســطوح پایین تر از نویز نیز منتشــر و بازیابی 
شوند. تجهیزات مبتنی بر LoRaWAN می توانند تا سال ها 
فقط با یک باطری کار کنند. شــاید مهمترین مشــخصه شبکه 
لورا )LoRaWAN( که توانســته است در کنار مزیت های 
فنی این پروتکل زمینه رشــد ســریع آن را فراهم کند، رویکرد 
غیر انحصاری توسعه این پروتکل بر بستر یک جامعه آزاد و با 

مشارکت مجموعه های مختلف فناوری باشد.  

ایران آماده پرتاب ماهواره های سنگین شد

نخستین گلخانه هوشمند بر بستر اینترنت اشیاء افتتاح شد
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مدیرعامل شرکت بیمه دی با اعلام تشکیل کمیته تعامل 
بانک و بیمه دی، گفت: باید از همه ظرفیت های موجود میان 
دو ســازمان به منظور تعریف فعالیت های مشــترک به نفع 
مشــتریان و ذی نفعان استفاده شود.به گزارش روابط عمومی 
و امور بین الملل بیمه دی، دکتر هادی عبداللهی پنجشنبه در 
نشســت مدیران ســتادی و شعب بانک دی با تاکید بر این که 

مشتریان، سرمایه اصلی بانک و بیمه دی هستند و همه خدمات 
مالی و بیمه ای باید در راستای خدمت رسانی به آن ها به ویژه 
خانواده معظم شهدا و ایثارگران باشد، اظهار کرد: یکپارچه سازی 
ســامانه های بانک دی و بیمــه دی، می تواند علاوه بر ایجاد 
زمینه خدمت رســانی مشــترک، کاهش هزینه ها و افزایش 
درآمدها را نیز به همراه داشــته باشــد.وی همچنین خواستار 

طراحی مدل های جدید در حوزه خدمات بانک و بیمه شد.دکتر 
عبداللهی با بیان این که مشتریان به دنبال ساده سازی فرایندها 
و ســرعت و دقت در خدمات هســتند، خاطرنشان کرد: ایجاد 
یک زنجیره ارزش مشــترک با هدف اســتفاده از فرصت های 
موجود در بازار، می تواند رشــد قابل توجهی در خدمات ایجاد 
کند.عبداللهی طراحی محصولاًت جدید و خاص ویژه مشتریان 

بانک دی، صدور بیمه نامه مانده بدهکار تســهیلات پرداختی، 
تبادل داده ها و تجربیات مشترک و ارائه خدمات جدید در حوزه 
بیمه تکمیل درمان به کارکنان بانک دی را در دستور کار این 
شرکت خواند و گفت: اکنون بیمه دی رتبه سوم سهم بازار در 
میان شــرکت های بیمه خصوصی با ســطح توانگری مالی 

»یک« را دارد.

امضای تفاهمنامه همکاری و رایزنی با چندین شرکت 
معتبر خودروســاز داخلی ماحصــل اقدامات بانک تجارت 
در جریــان برگــزاری ششــمین نمایشــگاه بین المللی 

خودروی تهران بود.
بــه گزارش مدیریت روابط عمومی و ارتقای ســرمایه 
اجتماعی، مدیرعامل بانک تجارت روز جمعه ۱۲ بهمن ماه 
در آخرین روز برگزاری نمایشــگاه خودروی تهران همراه 

با حمیدرضا شــریفیان  نایب رییس هیات مدیره  این بانک 
ضمن بازدید پنج ســاعته از نمایشــگاه بین المللی خودرو 
تهران و صنایع وابســته در محل نمایشگاه های بین المللی 
شــهر آفتاب، با مدیران عامل چندین شــرکت خودروساز 
دیــدار و گفت وگو کرد.دکتر هــادی اخلاقی فیض آثار با 
حضــور در غرفــه هلدینگ ماموت و در دیــدار با مهرزاد 
فردوس مالک این هلدینگ بر آمادگی بانک تجارت برای 

تعامل بیش از پیش با این مشتری ارزنده بانک و هلدینگ 
خوشنام کشور تاکید کرد.

در جریــان حضور مدیرعامل بانک تجارت در ســالن 
نمایشــگاه هلدینــگ مامــوت همچنیــن دو تفاهمنامه 
همکاری مشــترک با موضوع ارتقاء و گســترش ســطح 
همکاری های متقابل از طریق ارائه خدمات مالی و بانکی 
بیــن این بانک و گروه شــرکت های زیرمجموعه ماموت 

به امضای دکتر اخلاقی و محمد مومنی و مهیار عسگریان 
مدیران عامل این شــرکت ها رسید.

دکتر اخلاقی در ادامه با حضور در غرفه شــرکت های 
دیارخودرو، فرداموتور و شــتابران خودرو با مدیران عامل 
این شــرکت ها دیدار و خدمات و راهکارهای نوین بانک 
تجارت برای تامین مالی صنعت خودروی کشور را تشریح 

کرد.

دور جدید حراج شماره های رند همراه اول از امروز ۱۴ 
بهمن ۱۴۰۳ آغاز شد.

به گزارش اداره کل ارتباطات شــرکت ارتباطات سیار 
ایران، دور جدید واگذاری شــماره های رند همراه اول از 
امروز یکشنبه ۱۴ بهمن ۱۴۰۳ آغاز شده و متقاضیان می 
توانند برای مشــاهده و شــرکت در حراج، به سامانه حراج 
نخســتین و بزرگترین اپراتور تلفن همراه کشــور مراجعه 

کنند.براســاس اصول و ســاختار ارزشی اپراتور اول تلفن 
همراه که مبین ارائه و انجام خدماتی آسان و در دسترس 
برای عموم متقاضیان شــماره های رند اســت، واگذاری 
شماره های رند همراه اول از طریق برگزاری حراج برای 
https:// عموم متقاضیان و به صورت اینترنتی به آدرس

rond.mci.ir صورت می پذیرد.
متقاضیان شرکت در حراج شماره های رند همراه اول، 

باید ضمن تأیید شــرایط و ضوابط مربوط به شــرکت در 
حراج و همچنین وارد کردن صحیح اطلاعات درخواستی 
و هویتی در ســامانه مذکور، نســبت به واریز آنلاین رقم 
ودیعه که معادل ۲۰ درصد مبلغ پایه شــماره تلفن همراه 

مدنظرشان است، اقدام کنند.
برقراری اعتبار زمانی هر حراج نیز منوط به دو شــرط 
اســت که لزوماً هر دو باید برقرار باشــد تا حراج به اتمام 

برسد.شــرط نخســت آنکه »زمان قانونی« حراج به اتمام 
برســد که این زمان برای هر حراج متغیر اســت و در زمان 

شروع حراج اعلام می شود.
دیگــری هــم اینکه از آخرین پیشــنهاد قیمت بر روی 
یک شــماره، باید 8 ساعت گذشته باشد؛ در صورت اعلام 
پیشــنهاد جدید قبل از اتمام مدت زمان حراج، مدت زمان 

حراج برای یک دوره 8 ســاعته دیگر تمدید می شــود.

تشکیل کمیته تعامل بانک و بیمه دی

دستاورد بانک تجارت از ششمین نمایشگاه بین المللی خودروی تهران:

انعقاد دو تفاهمنامه همکاری و رایزنی موثر با چندین شرکت خودرو ساز

آغاز دور جدید حراج شماره های رند همراه اول

مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران گفت: حضور نیروهای 
جدید به عنوان ســفیران تحول در بانک، منشــأ تغییرات مثبت و 

تحولاًت بزرگ خواهد بود.
به گزارش روابط عمومی بانک توســعه صادرات ایران، دکتر 
افشین خانی در مراسم اختتامیه دوره آموزشی بدو خدمت کارکنان 
جدید بانک، شــروع کار آن ها را همزمان با اعیاد شــعبانیه و دهه 
فجر به فال نیک گرفت و بیان داشت: ماهیت کارآموزی، کسب 
تجربه است. بسیاری از نقاط ضعف اولیه می توانند به نقاط قوت 
تبدیل شــوند، مشــروط بر اینکه با انگیزه و انرژی کافی خدمت 
کنیــد.وی در گفت وگــویی صمیمانه با کارکنان جدید، به تجربه 
آن هــا در دوره هــای آمــوزشی بدو خدمت اشــاره کــرد و ابراز 
داشــت:بانک توســعه صادرات ایران بانکی تخصصی است که با 
توانمنــدی خود،به تأمین مالی صادر کنندگان می پردازد و چنین 
نهادی در سطح بین المللی با عنوان اگزیم بانک  شناخته می شود 

که عمدتاً ماهیت ارزی دارد.
دکتر خانی با اشاره به اینکه 8۰ درصد فعالیت اگزیم بانک ها 
ارزی اســت، اظهار داشت: این ویژگی، اهمیت تسلط کارکنان بر 
مباحث ارزی را دوچندان می کند. بدون شک، همکارانی که دانش 
ارزی بیشتری نسبت به بانکداری داخلی داشته باشند، مسیر رشد 

سریع تری را طی خواهند کرد.
مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران ،شناخت کامل مباحث 
بانکداری نوین را برای کارکنان ضروری دانست و گفت: مشتریان 
بانک، شامل صادرکنندگان، واردکنندگان، تولیدکنندگان و تجار 
هستند. بنابراین، باید مهارت کافی برای انتخاب روش ارائه خدمت 
متناســب با هر مشــتری را داشــته باشیم و دقت کنیم که به چه 
کســانی خدمات ارائه می دهیم. تسهیلات بانک توسعه صادرات 
ایــران، در اقتصادی با تــراز تجاری ۱۴۰ میلیارد دلاًری، تنها به 
مشتریانی اختصاص می یابد که اعتبار بانک را مهم بدانند و خوش 

حساب باشند.
وی افزود: بانک توسعه صادرات ایران در بسیاری از شاخص ها 
از کل نظام بانکی جلوتر اســت. نســبت ۱۶.۷ درصدی کفایت 
ســرمایه بانک، دســتاوردی بی نظیر در سیستم بانکی محسوب 
می شــود؛ درحالی که برنامه هفتم توســعه، رسیدن به میانگین 8 
درصدی را هدف گذاری کرده، ما هم اکنون به دو برابر این میزان 
دســت یافته ایم. این امر نشــان دهنده تاب آوری بالاًی بانک در 

برابر بحران های اقتصادی است.
دکتــر خــانی وضعیت مطلوب فعلی بانک را یک امتیاز بزرگ 
دانســت و تصریح کرد: بانک توسعه صادرات ایران در جایگاهی 

قرار دارد که در صورت برداشــته شــدن تحریم ها، مناسب ترین 
گزینه برای ورود به مبادلاًت بین المللی خواهد بود.

وی بــا تأکیــد بر نقش کلیدی کارکنان جدید در رشــد بانک، 
خاطرنشــان کرد: پیشــرفت بانک در گرو داشتن نیروی انسانی 
ماهــر، خلاق ، باانگیزه و مســلط بــه ابزارهای نوین و دانش روز 

بانکی است.مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران در پایان گفت: 
این بانک نیازمند کارکنانی خلاق است که به دنبال راهکارهای 
جدید برای چابک تر شــدن سیســتم باشند. کارکنان جدید باید با 
انرژی و انگیزه بالاً، پیشــنهادهای خود را برای بهبود فرآیندها 

ارائه کنند.

مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران:

کارکنان جدید، سفیران تحول هستند
خبر

پیام تبریک محســن ســیفی به مناســبت آغاز دهه فجر 
انقلاب اسلامی ایران؛

بانــک صــادرات ایران، یکی از بازوان 
قدرتمنــد در حمایــت از اقتصاد و تولید 

کشور است
 محســن سیفی، مدیرعامل بانک صادرات ایران در پیامی فرارسیدن دهه 
مبــارک فجــر و ایام پیروزی انقلاب اسلامی را تبریک گفت و بر اســتفاده از 
ظرفیت هــای نظــام بانکی برای مقابلــه با تحریم هــای ظالمانه و مقاومت 

اقتصادی در برابر زیاده خواهی های اســتکبار جهانی تأکید کرد. 
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، در متن پیام محسن سیفی 

آمده است:
امــروز ایــران اسلامی به برکت خون شــهدا و پایمردی جوانان این مرز و 
بوم در برابر نظام اســتکبار ایســتاده اســت و با تکیه بر توان داخلی طی بیش از 
چهار دهه، شاهد شکوفایی در تمامی عرصه های مختلف اقتصادی، اجتماعی، 
فرهنگی و هنری بر پایه آموزه های اسلامی اســت و مسیر موفقیت کشــور با 
رهبری مقام معظم رهبری همچنان افق های تازه ای را در سطح جهانی طی 

می کند.
آغاز دهه مبارک فجر یادآور روزهای حماســه و غرور مردم مســلمان ایران 
در ســال ۱۳5۷ اســت که برکات و  ثمرات پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی 
تا به امروز موجب پیشــرفت و آبادانی کشــور شده و استمرار آن، همچنان امید 

ملت های آزاده و ظلم ســتیز است.
فرارسیــدن روز ۱۲ بهمن مــاه و یــوم الله دهه مبارک فجر را به عموم ملت 
فــداکار ایــران، کارکنان نظام بانکی به ویژه همــکاران بانک صادرات ایران 
تبریــک عــرض می کنم. بانک صادرات ایــران با درنوردیدن افق های تازه از 
موفقیــت و بالنــدگی امروز یکی از بازوان قدرتمند در حمایت از اقتصاد و تولید 
کشــور اســت و با توجه به افزایش ســرمایه و ســهم از بازار توأمان با بهبود 
ســرمایه های نظارتی و کفایت ســرمایه، از آمادگی بیشــتری برای خدمت به 

مردم و اقتصاد کشــور برخوردار است.
نظام بانکی کشــور با کســب تجربیات گران ســنگ در دهه های اخیر از 
ظرفیت بیشــتری بــرای مقابله با تنگناهای بین الملــلی و زیاده خواهی های 

آمریکا و نظام ســلطه برخوردار است.

رئیس اداره کل امور بین الملل بانک مسکن خبر داد
عضویت بانک مســکن در مرکز مبادله 

ارز و طلای ایــران
ســامان مسگری رئیس اداره کل امور بین الملل بانک مسکن ضمن اعلام 
خبر عضویت این بانک در مرکز مبادله ارز و طلای ایران، گزارشی از عملکرد 

بخش ارزی بانک ارائه کرد.
به گزارش پایگاه خبری بانک مســکن – هیبنا ؛ مســگری با بیان اینکه 
فعالیت تالاًرهای مرکز مبادله ارز و طلا از ۲۶ آذر به طور رســمی آغاز شــده 
اســت؛ گفت: بانک مســکن با محوریت اداره کل امور بین الملل از ۴ آذرماه 
۱۴۰۳ در ایــن مرکــز عضو شــد و در حال حاضر بــه عنوان یکی از بانک های 

عضو، مشــغول به فعالیت است.
رئیــس اداره کل امور بین الملل با اشــاره بــه عملکرد ۹ ماهه بخش ارزی 
بانک گفت: بانک مسکن در سال ۱۴۰۳ نسبت به ارائه ۳۶۴ خدمت بازرگانی 
به ارزش 8۱ میلیون و ۶۷۷ هزار دلاًر اقدام کرد که نســبت به دوره مشــابه 

ســال گذشته، با ۱۶5 درصد رشد همراه بود.
رئیس اداره کل امور بین الملل در ادامه به درآمد شــعب ارزی اشــاره کرد 
و گفت: خالص درآمد شــعب ارزی بانک مســکن در سال ۱۴۰۳ تا آذرماه، 5۴ 
میلیارد و ۹۴۶ میلیون ریال اســت که بیش از دو برابر نســبت به بازه مشــابه 

سال ۱۴۰۲ بود.
مســگری با اشــاره به دیگر اقدامات بانک مســکن در بخش ارزی گفت: با 
توجه به وجود مزیت مطلق نقل و انتقالاًت ارز ین ژاپن در بانک، انتقال وجوه 
بانــک مرکــزی بابت طرح ها و پروژه های ملی از دیگر فعالیت های این بخش 
اســت که در این خصوص، صدور حواله مربوط به طرح های دولتی و ملی به 
ارز ین ژاپن و هزینه حق پخش تلویزیونی بازی های المپیک به درخواســت 
صــدا و سیمــای جمهوری اسلامی ایــران به ارزش ۱۳ میلیون دلاًر جزو این 

موارد است.
رئیس اداره کل امور بین الملل بانک مسکن گفت: تامین ارز برای مشتریان 
از دغدغه های اصلی این اداره کل است. به همین منظور، همکاری با شرکت 
خدمات ارزی و صرافی بانک مســکن و ســایر بانک ها طی سال ۱۴۰۳ دستور 

کار قرار داده شده است.
وی در این رابطه افزود: به سبب تغییرات ساز و کار تامین ارز، بانک جهت 
پیاده سازی زیرساخت های لاًزم با چالش های فراوانی روبروست که امیدواریم 
این موانع و محدودیت ها در سال ۱۴۰۴ با تدابیر جدید برداشته شود و سرعت 
رشد ارائه خدمات ارزی با عنایت به توانمندی موجود در بانک از جمله نیروی 

انســانی کارآمد، بیش از پیش شود.

راه اندازی بازوی اســتعلام اصالت 
محصولات دارویی و بهداشــتی سازمان 

غذا و دارو در اپلیکیشــن بله
اپلیکیشــن بله بازوی جدیدی راه اندازی کرده اســت که به کاربران خود 
امکان می دهد تا با اســتفاده از کد UID درج شــده روی محصولاًت دارویی، 
آرایشی بهداشــتی، شیر خشــک و مکمل ها، از اصالت، تاریخ انقضا و ســایر 
اطلاعات مرتبط با محصولاًت مطلع شــوند. راه اندازی بازوی استعلام اصالت 

محصولاًت دارویی و بهداشــتی ســازمان غذا و دارو در اپلیکیشن بله
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران به نقل از روابط عمومی اپلیکیشن 
بله، ســازمان غذا و دارو در راســتای افزایش شــفافیت و نظارت بر بازار داروها 
و محصولاًت بهداشتی، همکاری جدیدی با اپلیکیشن »بله« آغاز کرده است 
 https://ble.ir/FDA_bot و راه اندازی این بازو به آدرس  به آدرس

محصول این همکاری است.
چگونگی اســتعلام اصالت محصولاًت از طریق اپلیکیشــن بله اک باشــد، 
خودداری کنند. همچنین، محل تولید، صاحب پروانه و شناسه پروانه محصول 
نیز نمایش داده می شــود که نشان دهنده نظارت دقیق سازمان های بهداشتی 
و دارویی بر کیفیت کالاًهاســت. در مورد محصولاًت وارداتی، شناســه تجاری 
محصــول نیز ارائه می شــود تــا مصرف کنندگان اطمینــان حاصل کنند که 
محصول تحت نظارت دقیق گمرک و ســازمان های مربوطه وارد کشــور شده 
است.با راه اندازی بازوی استعلام اصالت محصولاًت در اپلیکیشن بله، سازمان 
غذا و دارو گامی مهم در جهت افزایش شفافیت داروها، محصولاًت بهداشتی 
و مکمل ها برداشــته اســت. این بازو، نه تنها به مصرف کنندگان این امکان را 
می دهد تا از کیفیت و اصالت محصولاًت مختلف مطمئن شــوند، بلکه به طور 
قابل توجهی از بروز مشکلات بهداشتی و خطرات ناشی از مصرف محصولاًت 

تقلبی جلوگیری می کند.
 به ویــژه در شــرایطی که بازار با چالش هــایی مانند ورود داروهای تقلبی، 
محصولاًت آرایشی و بهداشتی غیرمجاز و مکمل های خطرناک روبه رو است، 
این ابتکار می تواند تأثیر بزرگی در ارتقاء سطح سلامت عمومی جامعه داشته 

باشد.

بانک رفاه کارگران با هدف معرفی اثربخش محصولاًت و 
خدمات خود و همچنین در راستای گسترش همکاری های 
متقابل با شرکت های فعال در حوزه صنایع و مواد شیمیایی 
حضور فعالی در دومین نمایشگاه بین المللی …ایران کمیکال 

تهران ۱۴۰۳… دارد.
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، این بانک با 
برپایی غرفه در سالن ۳8 این نمایشگاه که تا روز سه شنبه ۱۶ 
بهمن ماه در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران در 

حال برگزاری است، بخشی از اقدامات و محصولاًت متنوع خود 
در راستای حمایت از واحدهای تولیدی در حوزه های مختلف 
به  ویژه صنایع و مواد شیمیایی را در معرض دید بازدیدکنندگان 
قرار داده است. بر اساس این گزارش، این بانک به همراه برخی 
از شرکت های تابعه با حضور موثر در این نمایشگاه ضمن معرفی 
برخی از فعالیت های حمایتی خود در بخش های گوناگون، بستر 
ارتباط دوسویه با مدیران و صاحبان کسب وکارها، شرکت ها و 
توسعه  منظور  به  نمایشگاه  این  در  حاضر  استارت آپ های 

همکاری های متقابل را فراهم کرده است.
مدیران بانک رفاه کارگران با حضور در غرفه این بانک در 
این نمایشگاه ضمن تشریح برخی از محصولاًت و خدمات 
گسترده این بانک، پاسخگوی سوالاًت و موارد مطرح شده از 

سوی بازدیدکنندگان هستند.
گفتنی است، در این نمایشگاه بیش از ۱۲۰ شرکت داخلی 
و نمایندگان خارجی حضور دارند و محصولاًت متنوعی از جمله 
مواد اولیه شیمیایی، پتروشیمی، مواد غذایی و کشاورزی، چسب، 

آرایشی و  رنگ و رزین، تجهیزات پزشکی و دارویی، مواد 
بهداشتی، حلال های شیمیایی، پلیمرها و مواد اولیه آزمایشگاهی 
گردهمایی  برای  ویژه  فرصتی  و  شده  گذاشته  نمایش  به 
متخصصان، صنعتگران و سرمایه گذاران داخلی و بین المللی 
فراهم کرده است تا به معرفی آخرین دستاوردها، نوآوری ها و 
تکنولوژی های پیشرو در صنایع و مواد شیمیایی بپردازند. این 
و  علاقه مندان  میزبان   ۱۶ الی   ۹ ساعت  از  نمایشگاه 

بازدیدکنندگان است.

همراه اول به مناسبت گرامی داشت چهل و ششمین سالگرد 
پیروزی انقلاب اسلامی، بسته های ویژه ترکیبی »مکالمه و 

اینترنت« را به تمامی مشترکان خود ارائه می کند.
تمامی مشترکان دائمی، اعتباری و انارستان نخستین و 

بزرگترین اپراتور تلفن همراه کشور می توانند از ۱۲ تا ۲۲ 
بهمن ۱۴۰۳ نسبت به خرید و فعالسازی این بسته های ۱۰ 

روزه با تخفیف ویژه اقدام کنند.
بسته ویژه همراه اول برای مشترکان دائمی و اعتباری 

شامل »۶۰۰ دقیقه مکالمه و ۱۰ گیگابایت اینترنت« می شود. 
قیمت این بسته ترکیبی ۴۴ هزار تومان است و با شماره گیری 
»ستاره ۱۰۰ ستاره ۶۷۲۱ مربع« قابل خرید و فعالسازی است

دقیقه   ۲۰۰« شامل  نیز  انارستان  مشترکان  ویژه  بسته 

مکالمه و ۲ گیگابایت اینترنت« است. انارستانی ها می توانند 
این بسته ترکیبی ویژه را با شماره گیری »ستاره ۱۰۰ ستاره 
۶۶۷۱ مربع« و به قیمت 85۰۰ تومان خریداری و فعالسازی 

کنند.

از ۲۲ بهمن ۱۳5۷ تا به امروز همواره با انواع تهدیدها رو 
به رو شده ایم. از جنگ تحمیلی تا معضل تروریسم، تهاجم 
فرهنگی و انواع کوچک و بزرگ کینه توزی ها و دشمنی ها 
مانع شده تا نتوانیم به اهداف و سیاستگذاری های پیشرفت 
دست یابیم. پس از آنکه دشمن در تمامی عرصه ها شکست 
خورد و مردم با قبول مشکلات و تحمل سختی ها تمامی 
دسیسه های دشمنان را خنثی کردند، جنگ اقتصادی با ابزار 
تحریم وارد عرصه شد. بی شک رویکرد جنگ اقتصادی تاکنون 
تاثیرگذار بوده و توانسته مشکلات بسیاری را رقم بزند، اما در 
بخش  ایم  توانسته  و  شده  مقابله  قدرت  با  نیز  زمینه  این 

چشمگیری از هجمه های اقتصادی را مدیریت کنیم.
آنچه بیش از همه در زمینه جنگ اقتصادی تاثیرگذار بوده، 
مشکلات مالی بوده است. از یک سو برای نقل و انتقال ارزهای 
ناشی از صادرات مشکل داریم و نتیجه این سیاست، دلاًرهای 
بلوکه شده در بانکهای دیگر کشورهاست و از سوی دیگر فرار 
برای  بسیاری  مشکلات  باعث  که  است  کشور  از  سرمایه 

بنگاههای اقتصادی شده است.
با وجود این همه چالش، توانسته ایم بحران ها را تا حدودی 

این زمینه نقش  بانکی در  البته نظام  پشت سربگذاریم که 
چشمگیری داشته است. با وجود این همه انتقاد به نظام بانکی، 
مردم همچنان دست به دامن بانکها می شوند و در حالی که 
نسبت به نحوه پرداخت تسهیلات انتقادات بسیاری می شود، 
بانکها برای  همچنان هجوم اشخاص حقیقی و حقوقی به 

دریافت تسهیلات بسیار زیاد است.
اکنون در آستانه چهل و هفتمین سالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی قرار داریم و باید گزارشی از عملکرد این سالها ارایه 
شود تا بدانیم تا چه اندازه موفق عمل کرده ایم. باید چالشها 
و مشکلات را مطرح و منصفانه شرایط را بررسی کنیم تا 
چنانچه مشکلی داریم، نسبت به آن ورود کنیم و اگر شرایط 
خوبی را پشت سرگذاشته ایم، عملکرد در آن بخشها را تقویت 
کنیم.با نگاهی به ارتباط بانکها و مشتریان، متوجه نقش آفرینی 
بنگاه  یک  که  هرگاه  شویم.  می  پیشرفت  در  بانکی  نظام 
اقتصادی با مشکل مالی رو به رو شده، به سراغ بانکها رفته و 
از ظرفیت نقدینگی بانکها برای رفع نیاز استفاده کرده است. 
البته در مواردی که تسهیلات گیرندگان موفق به پرداخت 
اقساط خود نشدند، کارشان با بانک به حاشیه کشیده شده که 

بانک بدلیل مطالبه کردن اقساط، مورد انتقاد قرار گرفته است. 
با این وصف هرگز نمی توان نقش نظام بانکی را نادیده گرفت.

یکی از مهمترین بانکهایی که ارتباط خوبی با اشخاص حقیقی 
و حقوقی داشته و در زمینه پرداخت تسهیلات بخوبی عمل 
کرده، بانک صادرات ایران است و مشتریان این بانک انتظار 
ایران  صادرات  بانک  بعدی،  سال  در  پیشرفت  برای  دارند 
همچنان در برآورده کردن انتظارات مردم بخوبی عمل کند.

به مناسبت فرا رسیدن دهه فجر و در آستانه ورود به چهل و 
هفتمین سال پیروزی انقلاب، محسن سیفی، مدیرعامل بانک 
صادرات ایران در پیامی به تشریح گذشته و سیاستگذاری آینده 
پرداخت. محسن سیفی با تاکید بر اینکه ایران اسلامی به 
برکت خون شهدا و پایمردی جوانان این مرز و بوم در برابر 
نظام استکبار ایستاده گفت: ایران اسلامی با تکیه بر توان 
تمامی  در  از چهار دهه، شاهد شکوفایی  بیش  داخلی طی 
عرصه های مختلف اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی و هنری بر 
پایه آموزه های اسلامی است و مسیر موفقیت کشور با رهبری 
مقام معظم رهبری همچنان افق های تازه ای را در سطح جهانی 
طی می کند.وی با یادآوری اینکه آغاز دهه مبارک فجر یادآور 

روزهای حماسه و غرور مردم مسلمان ایران در سال ۱۳5۷ 
است گفت: برکات و  ثمرات پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی 
تا به امروز موجب پیشرفت و آبادانی کشور شده و استمرار آن، 
همچنان امید ملت های آزاده و ظلم ستیز است.مدیرعامل بانک 
صادرات ایران با تبریک فرارسیدن ۱۲ بهمن و یوم الله دهه 
مبارک فجر به عموم ملت فداکار ایران، کارکنان نظام بانکی 
به ویژه همکاران بانک صادرات ایران گفت: بانک صادرات 
ایران با درنوردیدن افق های تازه از موفقیت و بالندگی امروز 
یکی از بازوان قدرتمند در حمایت از اقتصاد و تولید کشور است 
و با توجه به افزایش سرمایه و سهم از بازار توأمان با بهبود 
سرمایه های نظارتی و کفایت سرمایه، از آمادگی بیشتری برای 
خدمت به مردم و اقتصاد کشور برخوردار است.نکته بسیار 
مهمی که مدیرعامل بانک صادرات ایران بدان اشاره کرده، 
با تحریم ها و کینه توزی های  برای مقابله  کسب تجربه 
استکبار است. سیفی با اشاره به کسب تجربیات گران سنگ 
نظام بانکی کشور در دهه های اخیر تاکید کرد که اکنون نظام 
بانکی از ظرفیت بیشتری برای مقابله با تنگناهای بین المللی 

و زیاده خواهی های آمریکا و نظام سلطه برخوردار است.

حضور بانک رفاه کارگران در نمایشگاه بین المللی ایران کمیکال )صنایع و مواد شیمیایی(

بسته های ویژه همراه اول به مناسبت دهه فجر ۱۴۰۳

حمایت بانک صادرات ایران از اقتصاد و تولید 



WWW.JAHANEGHTESAD.COM

15 بهمن ماه 1403 سال سی ودوم  شماره 8627 دوشنبه 

    Monday    2025 4 February خودرو12

یک خودرو را در بازارهای گوناگون با نام های مختلف 
به فروش می رساند تا پتانسیل فروش را در جمعیت های 

مختلف به حداکثر برساند
مهندسی برند )badge engineering( در بازار 
خودرو ازجمله اصطلاحاتی است که مفهوم آن در بازار 
 badge است.  شناخته شده  و  آشنا  بسیار  ایران، 
engineering که در حوزه خودرو به معنای همان 
یک محصول مشابه با نام و نشان متفاوت در بازارهای 

مختلف است.
شرکت های خودروسازی گاهی اوقات یک نام تجاری 
جدید را برای خودروهای مشابه ایجاد می کنند تا بخش های 
مختلف بازار را با برداشت های متفاوت از برند مورد هدف 
قرار دهند. مهندسی برند به شرکت های خودروسازی اجازه 
به  مختلف  مشتریان  ترجیحات  به  توسل  با  تا  می دهد 
مخاطبان گسترده تری دست یابند، درحالی که همچنان از 

همان پلت فرم و اجزای اساسی استفاده می کنند.
اساسا یک خودرو را در بازارهای گوناگون با نام های 
در  را  فروش  پتانسیل  تا  می رساند  فروش  به  مختلف 
جمعیت های مختلف به حداکثر برساند. دلاًیل اصلی این 
عمل، شامل تقسیم بندی بازار، تصویرسازی برند، کارآیی 
هزینه و گسترش شبکه نمایندگی است. اما تصویرسازی 
نشان جدید برای مشتریان و ایجاد ارزش خرید، بدون به 

کار بستن روش های اصولی آن، کار آسانی نیست.
مارک های مختلف می توانند نیازهای مشتریان و نقاط 

یک  مثال،  به عنوان  کنند.  برآورده  را  متفاوت  قیمت 
خودروساز می تواند نسخه کمی ارتقایافته از یک خودرو 
مقرون به صرفه تر را تحت نام جدیدی بفروشد تا خریداران 
ممتاز را جذب کند. شاید شناخته شده ترین نمونه این کار 
ایران، طراحی و ساخت خودرو دنا براساس پلت فرم  در 
از  برگرفته  نیز  پلت فرم  این  باشد که خود  خودرو سمند 
بن سازه خودرو پژو۴۰5 بود. حدود ۱5سال پس از عرضه 
سمند، ایران  خودرو در سال ۱۳۹۳ دنا را به عنوان فیس لیفت 

سمند راهی بازار کرد.
طراحی مجدد نمای جلو و عقب، داشبورد و تریم داخلی 
جدید در کنار استفاده از پیشرانه EF۷، ترمزهای چهارچرخ 
دیسکی و سایر ویژگی های مشترک با سمند سورن، باعث 
شد تا دنا چه به لحاظ فنی و چه به لحاظ ظاهری، محصول 

جذاب تری نسبت به سمند باشد.
در حالت دوم، یک خودروساز می تواند نسخه لوآپشن 
)با امکانات کمتر( یا سطح پایین یک خودرو گران تر را 
مشتریان  تا  بفروشد  کمتر  قیمت  با  دیگری  نام  تحت 
به طور مثال،  به آن جذب کند.  را  اقتصادی  خودروهای 
خودرو سامسونگ QM۶ نسخه اقتصادی شده رنو کلئوس 
فولکس واگن  اقتصادی شده  یا خودرو جتا VS۷ نسخه 

تیگوان برای بازارهایی مانند ایران است.
دارد،  را  برند هویت بصری و تصویر خاص خود  هر 
بنابراین یک خودرو با نشان های مختلف می تواند مشتریان 
متفاوتی را جذب کند. هویت بصری برند مجموعه ای از 

عناصر دیداری مانند لوگو، تصاویر، گرافیک، پالت رنگی و 
تا  می کند  کمک  برند  به  که  است   )pattern( پترن 

شخصیت و ارزش های خود را به نمایش بگذارد.
ارتباط بین برند و مخاطبان  این عناصر باعث ایجاد 
می شوند و ویژگی های برند را در حافظه تصویری مخاطبان 
ماندگار می کنند. به عنوان مثال؛ طرح اولیه لوگو ایران خودرو 
شامل تصویری از ارابه اسب در حال حرکت بوده که برای 
بیش از ۲ دهه به عنوان لوگو این شرکت شناخته می شد.

اما با شروع تولید سمند توسط این شرکت، لوگو جدید 
با نمادی مدرن و مینی مال از سر و گردن اسب، به عنوان 

لوگو حال حاضر ایران خودرو شناخته شد.
با به اشتراک گذاشتن اجزا و پلت فرم ها در برندهای 
را  توسعه  هزینه های  می توانند  تولیدکنندگان  مختلف، 
کاهش دهند و از صرفه جویی در مقیاس بهره ببرند. از آن جا 
که طراحی و تولید یک پلت فرم جدید روندی پیچیده به 
حساب می آید، در صنعت خودرو استفاده از یک پلت فرم 
مشترک برای چند محصول امری طبیعی و مرسوم است

به طور  خودروساز  چند  یا  دو  مواقع  بسیاری  در  حتی 
مشترک به توسعه یک پلت فرم خودرو می پردازند تا هر دو 
بتوانند با صرف هزینه ای کمتر از یک پلت فرم جدید برای 

تولید محصولاًتشان استفاده کنند.
به طور  نیسان  و  رنو  بزرگ  دو خودروساز  مثال  برای 
نیسان  و  کولئوس  رنو  برای  پلت فرم  یک  از  مشترک 
ایکس تریل استفاده کردند. اپتیما و سوناتا، سراتو و الاًنترا، 

اسپورتیج و توسان با همین فرمول توسط کیا-هیوندای 
تولید شدند.

حتی در برخی موارد یک شرکت خودروساز برای این که 
بتواند در زمان خود صرفه جویی کند یک پلت فرم را از 
خودروساز دیگری خریداری می کند تا بتواند محصولاًت 
جدیدش را بر پایه آن ولی با برند خود روانه بازار کند. کاری 
که شرکت مرسدس بنز با تولید پیکاپ X کلاس کرد و 

تولید آن را بر پایه نیسان ناوارا انجام داد.
برای  مختلف  مارک های  از  می تواند  شرکت  یک 
دستیابی به شبکه فروش گسترده تر و دسترسی به بازار 
استفاده کند. به عنوان مثال، در سال ۲۰۱۶، جیلی برند 
جدید خود را با نام لینکاندکو در برلین، آلمان معرفی کرد 
که هدف آن پل زدن بین برندهای جیلی و ولوو است. این 
برند با سه مدل تولیدی راه اندازی شد که همگی بر اساس 
 )CMA( جمع وجور )پلت فرم معماری مدولاًر )ماژولاًر

هستند.
جیلی  گروه  بنیانگذار  شافو،  لی  نیز   ۲۰۲۴ سال  در 
ژجیانگ، »اعلامیه تایژو« را منتشر و اعلام کرد که شرکت 

وارد مرحله جدیدی از تحول استراتژیک شده است.
در این استراتژی، هلدینگ جیلی ژجیانگ قصد دارد 
یکپارچگی منابع داخلی را ترویج دهد، جایگاه هر برند را 
روشن تر کند، روابط سهام داری را تنظیم کند، تضاد منافع 
و تکرار سرمایه گذاری ها را کاهش دهد و کارآیی استفاده 

از منابع را بهبود بخشد.

خودروهای  واردکنندگان  انجمن  رئیس  درحالی که 
از خطر  »دنیای خودرو«  روزنامه  با  گفت وگو  در  تجاری 
مصادره کامیون ها و کشنده های وارداتی در ترکیه به عنوان 
کشور سوم خبر داده بود، ناظر گمرکات آذربایجان غربی 
نیز ضمن تایید این خبر، عنوان کرد: »تاکنون ۱۴۰ دستگاه 
ترکیه،  کشور  مقررات  و  قانون  مشمول  کشنده  کامیون 

مصادره شده است.«
با آن که در ماه های اخیر قرار بود واردات کامیون  و 
اما  تسهیل شود  به کشور  وارداتی  کارکرده  کشنده های 
مشکلات تامین و تخصیص ارز، باعث شد تا بسیاری از 
این خودروها پشت گمرکات کشور بمانند و امکان ترخیص 

نداشته باشند.
حالاً نیز براساس قوانین داخلی ترکیه به عنوان کشور 
سوم در مسیر واردات این خودروها، بخشی از این خودروها 
مصادره شده و بخش دیگری نیز در خطر مصادره قرار 

گرفته اند.
در شرایطی که بیش از ۱۱۰هزار کامیون و کشنده در 
کشور فرسوده هستند و براساس آمار، ۲۰۰هزار دستگاه از 
این خودروها نیز در مرز فرسودگی قرار دارند، قرار بود 
واردات نسخه های کارکرده کامیون و کشنده اروپایی و 
کره ای، در کنار استفاده از توان تولید داخل، سرعت نوسازی 
ناوگان را افزایش دهد. با این حال، در دو سال اجرای این 
تا  گرفته  ارز  تخصیص  از  بسیاری  مشکلات  طرح، 

بوروکراسی های اداری، موانع بسیاری را بر سر اجرای این 
طرح قرار داده است.

بازرگان  و  ارومیه  دو گمرک  مسیر،  این  در  آن که  با 
کشنده  و  کامیون  واردات  تخصصی  گمرکات  به عنوان 
شناخته می شود، اما به گفته ناظر گمرکات آذربایجان غربی 
»۱5۰۰ کامیون و کشنده پشت مرزهای ایران چشم انتظار 

ترخیص هستند.«
خالد جنگجو در این خصوص اظهار کرده است: »طی 
سال جاری از این ۲ گمرک، ۳هزار و ۳۴8 دستگاه کامیون 

و کشنده وارد کشور شده است.«
بعد از آن که تولیدات داخل کفاف تامین نیاز ناوگان 
خودروهای باری کشور به مدل های جدید را نداد، برخی 
از مسئولاًن به دنبال راه حلی برای تسریع در روند نوسازی 

فرسوده ها، قانون واردات را مطرح و تصویب کردند.
در همین راستا و براساس بند »ث« ماده ۳۰ قانون احکام 
دائمی برنامه های توسعه کشور، با تایید و تشخیص سازمان 
راهداری و حمل ونقل جاده ای، واردات کامیون با عمر کمتر 
از ۳ سال مجاز است. همچنین، براساس ماده 5 تصویب نامه 
هیات وزیران ورود و ترخیص انواع کامیون، ون، اتوبوس 
و مینی بوس با عمر کمتر از 5 سال، بدون ثبت سفارش و 

اختصاص ارز مجاز نیست.
ناهماهنگی  دلیل  »به  جنگجو  خالد  به گفته  حالاً 
این  ترخیص  سفارش دهنده،  حمل ونقل  شرکت های 

کامیون ها با مشکل مواجه شده است که براساس قانون و 
این  ترخیص  عدم  صورت  در  ترکیه،  کشور  مقررات 
کامیون ها، ترکیه پس از ۳ ماه جریمه سنگینی از بابت عدم 
ترخیص کامیون ها اعمال می کند و در صورت تداوم عدم 
ترخیص، شاهد مصادره یک هزار و 5۰۰کامیون کشنده 

خریداری شده ایران، توسط کشور ترکیه خواهیم بود.«
حمل ونقل  شرکت های  ناهماهنگی  به دلیل 
سفارش دهنده، ترخیص این کامیون ها با مشکل مواجه 
شده است که براساس قانون و مقررات کشور ترکیه، در 
صورت عدم ترخیص این کامیون ها، ترکیه پس از ۳ماه 
از بابت عدم ترخیص کامیون ها اعمال  جریمه سنگینی 
می کند و در صورت تداوم عدم ترخیص، شاهد مصادره 

آن ها خواهیم بود
پشت  مدت  این  در  که  کامیون هایی  اصلی  مشکل 

گمرکات کشور متوقف شده و امکان واردات ندارند، به 
ثبت سفارش و تخصیص ارز برمی گردد؛ مشکلی که به دلیل 
بانک  و  صمت  وزارت  بین  انجام شده  ناهماهنگی های 
مرکزی اتفاق افتاده است و آن طور که کارشناسان این 
حوزه اعلام می کنند، وزارت صمت ثبت سفارش ها را تایید 
کرده است، اما بانک مرکزی عنوان می کند که به دلیل نبود 

ارز، امکان تخصیص به این ثبت سفارش ها را ندارد.
بر همین اساس حالاً از سال گذشته تا امروز بیش از 
یک هزار و 5۰۰ دستگاه کامیون کشنده پشت مرزهای 
ایران و در کشور ترکیه و بلغارستان چشم انتظار واردات 
این میان تاکنون ۱۴۰ دستگاه کامیون و  از  هستند که 
کشنده مشمول قانون و مقررات کشور ترکیه، مصادره شده 

است.
گرچه به گفته جنگجو، استاندار آذربایجان غربی همراه 
تا دیگر  این مشکل هستند  با هیات دولت درصدد حل 
کامیون ها و کشنده ها مصادره نشوند. اما باید در نظر داشت 
پشت  که  است  بخش خصوصی  سرمایه   اصلی  موضوع 
مرزهای کشور گیر افتاده و به دلیل مشکلات داخلی و 
بوروکراسی های اداری، امکان ورود به کشور و سوددهی 
و حتی بازگشت اصل سرمایه را پیدا نکرده است؛ موضوعی 
که می تواند اعتماد بخش خصوصی به سرمایه گذاری در 

بخش های مختلف را بیش از همیشه خدشه دار کند.

ایجاد ارزش خرید با مهندسی برند در خودروسازی

۱۵۰۰ کامیون و کشنده وارداتی ایران در خطر مصادره ازسوی ترکیه

برای تامین 5هزار و ۲۲5 دستگاه اتوبوس قرارداد منعقد شده 
که ۲هزار و 5۰۰ دستگاه اتوبوس برقی است

قرار استدر سال های نزدیک تهران شاهد چشم انداز جدیدی 
از حمل ونقل عمومی به ویژه در بخش اتوبوســرانی باشــد. بنا بر 
آن چه علیرضا زاکانی از عملکرد شــهرداری تهران عنوان کرده 
اســت، به زودی بخش بزرگی از نیاز این کلانشــهر به اتوبوس  
تامین می شــود. این در حالی اســت که گفته می شود در بخش 
مســافری این شــهر، ون ها نیز به زودی سروسامان می گیرند و 
خودروهای فرســوده فعال در ایــن بخش با مدل های وارداتی 

جایگزین می شوند.
در این زمینه، شهردار تهران عنوان کرده که چهار نمونه ون 

هم برای انتخاب و جایگزینی با ون های فرسوده  وارد شده، این 
در حالی اســت که به نظر می رســد در یک ســال ونیم گذشته 
شــهرداری تهــران، تلاش هــایی را برای نوســازی ناوگان 
اتوبوسرانی پایتخت انجام داده که ازجمله آن ها به نقل از زاکانی 
می تــوان بــه انعقاد تفاهم نامه های داخلی و خارجی برای تامین 
بیش از 5هزار دستگاه انواع اتوبوس اشاره کرد که تا امروز بخشی 
از آن ها به اتوبوسرانی تهران رسیده و بخش بزرگی از آن ها نیز 

در انتظار ورود به ناوگان شهری است.
چه چشم اندازی در انتظار اتوبوسرانی پایتخت است؟

تهران بیش از همیشــه نیاز بــه اتوبوس های تازه نفس دارد؛ 
افزایش جمیعت، گسترش این کلانشهر و افزایش آلاًینده های 

زیســت محیطی، همه تنها بــرخی از علل نیاز مبرم پایتخت به 
اتوبوس های جدید و توسعه سایر بخش های حمل ونقل عمومی 

است.
در همین راســتا، علیرضا زاکانی با بیان این که ابتدای دوره 
از یک هزار و 88۰ دســتگاه اتوبوس، 8۶۰ دســتگاه در خطوط 
فعال بود، گفت: »امروز ۳هزار و ۳۰۰ دســتگاه اتوبوس داریم و 
در ماه های آینده شــاهد یک رشــد جدی در این زمینه خواهیم 

بود.«
وی با اعلام این که برای تامین 5هزار و ۲۲5 دستگاه اتوبوس 
قرارداد منعقد شده که ۲هزار و 5۰۰ دستگاه اتوبوس برقی است، 
افزود: »ما شاهد فعالیت ۴هزار و ۹۶۰ دستگاه اتوبوس در سال 
۱۳8۹ بودیم. بر این اساس، امروز ما یک گام نسبت به گذشته 
جلوتر برمی داریم. با این حال، تهران ۱۱هزار دســتگاه اتوبوس 
نیاز دارد. تلاش ها باید به جایی برسد که معادله درصد استفاده 

از حمل ونقل عمومی و شخصی را جابه جا کند.«
واردات چهار نمونه ون برای نوسازی ون های فرسوده

در حالی شــهرداری برای بهبود وضعیت ناوگان اتوبوسرانی 
تهران گام برمی دارد که توسعه حمل ونقل این شهر تنها منوط 
به این بخش نیســت و در ســایر بخش ها از جمله تاکسیرانی و 
مترو نیز باید فکری به حال پایتخت شود تا گامی در مسیر رهایی 

از آلودگی های زیست محیطی برداشته شود.
در همین راســتا، شــهرداری تهران به تازگی مدعی شده که 
قرار اســت به زودی ون های مســافری شهر تهران نیز نوسازی 

شوند.
بــه گفتــه وی، در همین خصوص، »چهــار نمونه ون برای 

انتخاب و جایگزینی ون های فرسوده وارد شده است.«
علیرضا زاکانی همچنین با بیان این که ۶هزار دستگاه ون از 

۱5 ســال پیش فعال اســت، تصریح کرد: »امروز بیش از ۲هزار 
دستگاه ون در شهر فعالیت می کنند که از استاندارد خارج شده اند. 
در این راستا، برای ۱۰هزار دستگاه ون تفاهم و چهار نمونه وارد 

شده است تا انتخاب نهایی بین آن ها انجام شود.«
از بیش از 5هزار اتوبوسی که برای تهران در قالب قراردادهای 
داخلی و خارجی خریداری شده، تا امروز بخش کمی به ناوگان 
این شهر رسیده، اما از سوی برخی از مسئولاًن وعده داده شده 
اســت کــه به زودی چهره شــهر با ورود بخــش اعظمی از این 

اتوبوس ها تغییر خواهد کرد.
در همین راســتا نیز رئیــس کمیسیون عمران و حمل ونقل 
شورای شهر تهران به تازگی اظهار کرد که »در بخش اتوبوس، 
قراردادهای بسیار خوبی در شــهر تهران منعقد شــده، اما برخی 

از این قراردادها زمان بر است.«
سیدجعفر تشکری هاشــمی با اشــاره به نوســازی ناوگان 
حمل ونقــل عمــومی تصریح کــرد که »علاوه بر قــرارداد با 
شــرکت های داخلی برای تامین ۱5۰۰ دستگاه اتوبوس دیزلی 
که بخش اعظم آن تحویل شــده و تا دو، ســه ماه آینده کامل 
می شــود، برای ۴۰۰ دستگاه اتوبوس دوکابین دیگر نیز قرارداد 
بســته ایم که قول داده شــده است تا اردیبهشت یا نهایتا خرداد 

سال آینده به ناوگان اضافه شود.«
امــا قراردادهای خرید اتوبوس برای پایتخت تنها مربوط به 
مدل های داخلی نیست و قرار است بخش بزرگی از این اتوبوس ها 
از طریق خرید از چینی ها تامین شود که به گفته تشکری هاشمی؛ 
»قرارداد خرید اتوبوس های برقی از چین در حال نهایی شــدن 
است و حدود ۱8۰ دستگاه از این اتوبوس ها به کشور رسیده که 
پس از آماده ســازی در خطوط شــهری تهران خدمات رســانی 

خواهند کرد.«

تامین ۱۹۰۰ اتوبوس از طریق قراردادهای داخلی خبر

فروش ویژه بهمن ماه کی ام ســی 
»EJ۷« و »+EJ۷« کرمان موتــور
خــودرو بــرقی KMC EJ۷ کرمان موتور را می توان به واســطه 
حضورش در خیابان ها و جاده های کشــور، نام آشــناترین خودرو برقی 
بازار ایران دانســت که به واســطه حضورش در ناوگان تاکسیرانی برای 

اقشــار مختلف مردم شناخته شده است.
طرح فروش KMC EJ۷ از روز پنج شــنبه یازدهم بهمن ماه آغاز 
شــده اســت و تــا سه شــنبه سی ام بهمن ماه جاری فعــال خواهد بود. 
متقاضیــان این خــودرو می توانند صرفا به صورت اینترنتی نســبت به 

ثبت نــام برای آن اقدام کنند.
در این طرح، صرفا رنگ مشــکی متالیک برای KMC EJ۷ قابل 
ارائــه بــوده و قیمت مصوب این خودرو یک میلیارد و ۴5۰ میلیون تومان 
اعلام شده است که برای فروش نقدی، با در نظر گرفتن ۲5 میلیون تومان 
تخفیــف، به یک میلیــارد و ۴۲5 میلیون تومان کاهش می یابد. تحویل 
ایــن خــودرو در هر دو روش فروش نقدی و اقســاطی، در فروردین ماه 

ســال ۱۴۰۴ و با مدل ۲۰۲۴ انجام می شود.
نکتــه قابــل توجه در این دوره از فــروش خودرو برقی کرمان موتور 
این اســت که یک کارت شــارژ با موجودی 5 میلیون تومان معادل ۳۰ 
هــزار کیلومتــر پیمایش رایگان نیز به خریداران نقدی یا اقســاطی آن 

اهدا خواهد شد.
علاوه بــر ایــن، در صورت خرید نقدی، مزایایی همچون تخفیف ۲5 
میلیون تومــانی، دو ســال بیمه بدنه رایگان و ســرویس های دوره ای 
رایگان تا پیمایش 5۰ هزار کیلومتر شامل حال خریداران نقدی خودرو 

کی ام سی EJ۷ خواهد شد.
فروش اقســاطی خودرو EJ۷ نیز به صورت منعطف در نظر گرفته 
شــده اســت و متقاضی می تواند پیش پرداخت ۷5۰ میلیون تومانی این 
خــودرو را در یــک یا ۲ مرحله انجام دهــد که پیش پرداخت اولیه ۴۰۰ 
میلیون تومــان هم زمــان با ثبت نام و مرحلــه دوم پیش پرداخت به مبلغ 
۳5۰ میلیون تومان طی یک فقره چک به تاریخ ۱5 اسفند ۱۴۰۳ خواهد 

بود.
مابــقی وجــه نیز در اقســاط ۱۲ یا ۲۴ ماهه قابــل پرداخت بوده که 
اقســاط به صورت هر ســه ماه یک چک محاســبه شده و تاریخ نخستین 

چک ۲5 خرداد ۱۴۰۴ است.
درصورت پرداخت یک جای پیش پرداخت ۷5۰ میلیون تومانی، مبلغ 
چک هــا )بــا فواصــل ســه ماهه( در حالــت خرید اقســاطی ۱۲ ماهه 
۱۹۶.۴85.8۰۰ تومــان و در خرید اقســاطی ۲۴ ماهه ۱۱۳.۳8۲.۳۰۰ 
تومــان و درصــورت پرداخــت دومرحلــه ای پیش پرداخــت ۷5۰ 
میلیون تومانی، مبلغ چک ها )با فواصل سه ماهه( در حالت خرید اقساطی 
۱۲ ماهــه ۱۹8.۷۰۳.۱۰۰ تومــان و در خریــد اقســاطی ۲۴ ماهــه 

۱۱5.۷۰۰.۳۰۰ تومان خواهد بود.
در طرح فروش اقساطی EJ۷، سند خودرو تا پایان اقساط و تسویه 
کامــل، در رهن شــرکت خواهد بــود و خودروها بدون بیمه بدنه واگذار 

نمی شــوند که هزینه آن به مبلغ پیش پرداخت اضافه خواهد شــد.
گفتــنی اســت تمام هزینه هــای مربوط به مشــتری مانند مالیات، 
عــوارض، بیمه شــخص ثالث و... این خودرو کــه قانون پرداخت آن را 
برعهده مصرف کننده گذاشته، براساس تعرفه های سال ۱۴۰۳ محاسبه 
شــده اســت که در صورت تغییر قوانین و نرخ ها در زمان تحویل خودرو، 
مابه التفــاوت آن برعهــده متقاضی خواهد بود. نرخ تاخیر در تحویل این 

خودرو نیز به صورت ماهانه ۳ درصد اعلام شــده است.
ســدان برقی کرمان موتــور یعنی کی ام سی EJ۷ که تا امروز مورد 
اعتمادترین خودرو برقی بازار ایران بوده اســت، با یک موتور الکتریکی 
با قدرت ۱۴۲ کیلووات )۱۹۰ اســب بخار( و گشــتاور ۳۴۰ نیوتون متر 
عرضه می شــود. این خودرو حداکثر سرعت ۱۴۲ کیلومتر برساعت دارد 
و در شــرایط ایده آل می تواند ظرف ۷.۶ ثانیه از حالت ســکون به سرعت 

۱۰۰ کیلومتر بر ســاعت برسد.
انرژی این موتور توســط باتری لیتیوم آهن فســفات با ظرفیت 5۰.۱ 
کیلووات-ســاعت تامین می شــود که امکان پیمایش مسافتی بیش از 

۴۰۰ کیلومتــر را فراهم می کند.
شارژر با قدرت ۶.۶ کیلووات، شارژ AC این باتری را از ۱5 تا ۱۰۰ 
درصد در 8.5 ســاعت و شــارژ DC را از ۳۰ تا 8۰ درصد در ۴8 دقیقه 

انجام می دهد.
گفتنی اســت کرمان موتور نســخه فول آپشن این خودرو را نیز با نام 
EJ۷ پلاس بــا خود به نمایشــگاه تبریــز آورده بود که در آن امکاناتی 
نظیر تریم داخلی دورنگ، تهویه مطبوع اتوماتیک، دریچه تهویه عقب، 
گرم کــن صندلی راننده، سنســور باران، کروزکنترل، ترمز پارک برقی، 
اتوهلــد، فرمــان برقی، ســقف پانورامیک، فنــاوری LED چراغ ها، 
آینه های تاشــوبرقی، ۶ کیســه هوای ۱۰ نقطه ای، سیستم پایش فشار 
باد تایرها، سیســتم کنترل پایداری، درِ صندوق برقی، سنســور پارک 

عقب، نورپردازی کابین، دوربین دنده عقب و... دیده می شــد.
طــرح فــروش KMC EJ۷ پلاس نیز از روز پنج شــنبه، یازدهم 
بهمن ماه آغاز شــده اســت و تا سه شــنبه، سی ام بهمن ماه جاری فعال 
خواهــد بود. متقاضیان این خودرو می تواننــد صرفا به صورت اینترنتی 

نســبت به ثبت نام برای آن اقدام کنند.
در این طرح، رنگ های ســفید، مشــکی متالیک و خاکســتری برای 
KMC EJ۷ پلاس قابــل ارائــه بــوده و قیمت مصــوب این خودرو 
یک میلیــارد و ۷5۰ میلیون تومان اعلام شــده اســت که برای فروش 
نقدی، با در نظر گرفتن ۲5 میلیون تومان تخفیف، به قیمت یک میلیارد 

و ۶۷5 میلیون تومان ارائه خواهد شــد.
فروش اقســاطی خودرو EJ۷+ نیز به صورت منعطف در نظر گرفته 
شــده اســت و متقاضی می تواند پیش پرداخت ۹۰۰ میلیون تومانی را در 
یک یا ۲ مرحله پرداخت کند که پیش پرداخت اولیه 5۰۰ میلیون تومان 
هم زمان با ثبت نام و مرحله دوم پیش پرداخت به مبلغ ۴۰۰ میلیون تومان 

طی یک فقره چک به تاریخ ۱5 اســفند ۱۴۰۳ خواهد بود.
مابــقی وجــه نیز در اقســاط ۱۲ یا ۲۴ ماهه قابــل پرداخت بوده که 
اقســاط به صورت هر ســه ماه یک چک محاســبه شده و تاریخ نخستین 

چک ۲5 خرداد ۱۴۰۴ است.
درصورت پرداخت یک جای پیش پرداخت ۹۰۰ میلیون تومانی، مبلغ 
چک هــا )بــا فواصــل ســه ماهه( در حالــت خرید اقســاطی ۱۲ ماهه 
۲۲۴.555.۱۰۰ تومــان و در خرید اقســاطی ۲۴ ماهه ۱۲۹.5۷۹.۷۰۰ 
تومــان و درصــورت پرداخــت دومرحلــه ای پیش پرداخــت ۹۰۰ 
میلیون تومانی، مبلغ چک ها )با فواصل سه ماهه( در حالت خرید اقساطی 
۱۲ ماهــه ۲۲۷.۰8۹.۲۰۰ تومــان و در خریــد اقســاطی ۲۴ ماهــه 

۱۳۲.۲۲8.۹۰۰ تومان خواهد بود.
در طرح فروش اقساطی EJ۷، سند خودرو تا پایان اقساط و تسویه 
کامــل، در رهن شــرکت خواهد بــود و خودروها بدون بیمه بدنه واگذار 

نمی شــوند که هزینه آن به مبلغ پیش پرداخت اضافه خواهد شــد.
تحویل خودرو در فروردین ماه ۱۴۰۴ انجام می شود و در طرح فروش 
اقســاطی، ســند خودرو تا پایان اقســاط و تسویه کامل، در رهن شرکت 
خواهــد بود.نکتــه قابــل توجه در ایــن دوره از فروش خــودرو برقی 
کرمان موتور این اســت که یک کارت شــارژ معادل ۳۰ هزار کیلومتر 

پیمایش رایگان نیز به خریداران اهدا خواهد شــد.

ایران خودرو قصد دارد پژو ۴۰8 ایکس را ابتدا به صورت وارداتی 
و سپس مونتاژ شده در ایران عرضه کند.

این محصول ســدان مدرن و چندکاره، در ســال ۲۰۲۲ توسط 
شــرکت پژو معرفی شــد. این خودرو با ترکیبی نوآورانه از طراحی 
SUV، هاچ بک و کوپه سدان، به عنوان یک محصول جهانی در 
بازار خودرو مطرح شــده اســت. پژو ۴۰8 ایکس با طراحی جذاب، 
فن آوری پیشرفته و پیشرانه های متنوع، توجه جوانان و خانواده ها 
را به خود جلب کرده و در بازارهای اروپا، آسیا و خاورمیانه با رقبایی 

مانند رنو آرکانا و تویوتا کرولاً کراس رقابت می کند.
پژو ۴۰8 ایکس بر پایه پلتفرم v۳ EMP۲ ساخته شده است 
که با مدل هایی مانند پژو ۳۰8 نســل ســوم و سیتروئن C5X و 
DS ۴ و اپل آســترا L مشــترک اســت. این خودرو با موتور ۱.۶ 
لیتری بنزینی توربو GDI با قدرت ۱۷5 اسب بخار و گشتاور ۲5۰ 

نیوتــن متر عرضه می شــود. تمــامی مدل ها مجهز به گیربکس 
اتوماتیک هشت سرعته آیسین هستند.

تولید این خودرو در ســایت های تولید استلانتیس در فرانسه، 
چین و مالزی انجام می شود تا نیاز بازارهای جهانی را پوشش دهد

طراحی خارجی پژو ۴۰8 ایکس توسط کوین گونسالس انجام 
شــده و با ضریب درگ )اصطکاک( پاییــن ۰.۲۷، آیرودینامیک 
بهینه ای دارد. این خودرو با طراحی جذاب و مدرن خود، نظر جوانان 
و خانواده هــا را بــه خود جلب می کند. فضای داخلی ارگونومیک و 
کافی برای تمامی سرنشینان، از دیگر ویژگی های بارز این خودرو 

است.
 iCOCKPIT پــژو ۴۰8 ایکس مجهز به سیســتم پــژو
پیشرفته با صفحه نمایش ۱۰ اینچی، سیستم دستیار راننده، ترمز 
اضطــراری خــودکار، کمک رانندگی بیــن خطوط، کروز کنترل 

تطبیقی و ســایر امکانات رفاهی و ایمنی اســت. این ویژگی ها 
تجربه ای جذاب و دلپذیر را برای راننده و سرنشینان فراهم می آورد

در بخش سیســتم اطلاعات و ســرگرمی، این خودرو دارای 
 ۱۰.۲5 HD امکاناتی نظیر مالتی مدیا با صفحه هوشمند لمسی
اینچی، نمایشگر لمسی ۹.۷ اینچی HD- iToggles، سازگار 
بــا Android Auto و Apple CarPlay و سیســتم 

صوتی HiFi و امکان دریافت دستورات صوتی است.
صندلی های چرمی با قابلیت تنظیم برقی، سیستم تهویه مطبوع 
اتوماتیــک Dual Zone و تصفیــه هوای کابین نیز بخشی از 

امکانات رفاهی پژو ۴۰8 ایکس به شمار می رود.
رادار هشــدار برخورد از جلو )FCW(، سیســتم تشــخیص 
خســتگی راننده )DDA۳( سیســتم هشــدار خروج از خطوط 
)LDW(، سیســتم دستیار رانندگی بین خطوط )LKA(، کروز 

 ACC With Stop &( کنترل تطبیقی در تمامی سرعت ها
Go( بخشی از امکانات دستیار راننده این خودرو است.

پژو ۴۰8 ایکس در بازارهای بین المللی با رقبای سرســختی 
مانند رنو آرکانا، تویوتا کمری، سیتروئن سی 5 ایکس و اشــکودا 
سوپرب رقابت می کند. این خودرو با کیفیت ساخت بالاً، مصرف 
بهینه سوخت و امکانات پیشرفته، توانسته است در بازارهای اروپایی 
مانند فرانسه، آلمان و ایتالیا و همچنین در بازارهای آسیایی مانند 

چین، مالزی و خاورمیانه با استقبال خوبی مواجه شود.
پژو ۴۰8 ایکس به عنوان نمادی از تعهد پژو به نوآوری و پایداری، 
با طراحی مدرن، فن آوری های پیشــرفته و پیشــرانه های متنوع، 
جایگاه خود را در بازار رقابتی خودرو تثبیت کرده است. این خودرو 
نه  تنها در اروپا، بلکه در بازارهای آسیایی و خاورمیانه نیز به عنوان 

گزینه ای مطلوب و لوکس شناخته می شود.

پژو ۴۰۸ ایکس به زودی در ایران تولید خواهد شد


